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Аналітичний коментар 

 

Форум у Давосі: результати для України очима експертів 

 

С. Горова, 

с.н.с. ФПУ, 

канд. наук із соц. комунікацій 
 

Президент України Петро Порошенко скоротив своє перебування на 

всесвітньому економічному форумі в швейцарському Давосі. Однак, за 

словами заступника глави Адміністрації Президента з питань міжнародних 

відносин Валерія Чалого, Давос став ідеальним майданчиком для «практично 

миттєвої реакції» на інформаційні загрози, з якими зіткнулася Україна, і на 

конкретні прояви агресії проти України. 

«Унікальну можливість надали організатори – і за це ми вдячні – 

провести півгодинний виступ Президента, який транслювався на весь світ, 

провести його безпосередньо в центральному, великому залі Давоського 

форуму», – підкреслив В. Чалий. В ході виступу Президент показав аудиторії 

конкретні «свідоцтва агресії в Україні». Присутні (представники понад 50 

країн світу) відреагували на це вкрай емоційно, оскільки продемонстрований 

«шматок автобуса, прошитого осколками» надає абсолютно інший ефект, ніж 

просто розповідь про проблемні ситуації в країні. «Це однозначно було 

сприйнято в тому ключі, що фактор тероризму в Україні – та ж лінія, що 

атаки в Парижі на Charlie Hebdo. Це та ж лінія, коли збивали мирний літак 

MH17», – говорив В. Чалий (http: // delo .ua / ukraine / rezultaty-kratkogo-

vizita-poroshenko-v-davos-kitaj-mvf-i-15-288884. – 2015. – 23.01). 

Напередодні Давосу планувалося, що Президент проведе близько 10 

двосторонніх зустрічей. За словами глави Адміністрації Президента з питань 

міжнародних відносин, зустрічей було більше. 

Що стосується фінансового компонента участі українського президента 

в Давоському форумі, Президент зустрівся з главою МВФ Крістін Лагард. «У 

ході зустрічі було досягнуто стратегічне рішення – договір про те, що 

програма Stand-by буде замінена на програму Extended Fund Facility, яка 

набагато збільшує фінансові ресурси», – зазначив В. Чалий. 

Позитивний результат дали й зустрічі Петра Порошенка з 

представниками світового бізнесу. На них підтвердилося бажання майбутніх 

інвесторів вкласти до $ 1,5 млрд в Україну навіть з урахуванням складних 

фінансових і воєнних умов у державі. 

Наявність позитивних для України, як політичних, так і економічних 

результатів візиту П. Порошенка в Давос активно підкреслюють і в 

експертних колах. Так, як повідомляє портал «Дело» 

(http://obozrevatel.com/politics/79468-vyistuplenie-poroshenko-i-otsutstvie-

putina-v-davose-ekspertyi-razoshlis-vo-mneniyah.htm?full=1. – 2015. – 22.01), 

політолог Кость Бондаренко у своєму коментарі наголосив: «Давос – це 

важливий форум, на який приїжджають впливові особистості ...». 

http://obozrevatel.com/politics/79468-vyistuplenie-poroshenko-i-otsutstvie-putina-v-davose-ekspertyi-razoshlis-vo-mneniyah.htm?full=1
http://obozrevatel.com/politics/79468-vyistuplenie-poroshenko-i-otsutstvie-putina-v-davose-ekspertyi-razoshlis-vo-mneniyah.htm?full=1
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П. Порошенко, за словами політолога, використовував трибуну в Давосі, щоб 

донести позицію України. 

Оптимістично виступ Президента України в Давосі оцінив також 

заступник директора Агентства моделювання ситуацій Олексій Голобуцький. 

Експерт упевнений, що Президент показав – в України є програма 

конкретних дій. За словами політолога, скоротивши візит в Давосі, 

П. Порошенко вчинив правильно. «Коли в країні йде загострення ситуації, 

Президент повинен повертатися назад. Думаю, що це всі прекрасно 

розуміють». 

Директор центру політичних досліджень «Пента» Володимир Фесенко, 

коментуючи візит Президента України до Давосу, також підкреслив: «Це 

майданчик, що використовується для дискусій ... Звичайно, йому 

(П. Порошенку – прим. авт.) треба було донести нашу точку зору щодо 

загострення конфлікту. Він це зробив. Думаю, що завдання виконане. Перед 

цим Росія зробила все, щоб дезінформувати громадськість про цю ситуацію. 

Порошенко представив свою позицію», – сказав експерт. 

У той же час, на думку політолога, П. Порошенко виконав ще одне 

завдання, яке полягає в активізації вирішення проблеми економічної 

допомоги нашій країні. «Разом з ним цю задачу вирішувала і Наталія 

Яресько. Думаю, що їм це вдалося. Інтенсивна фаза переговорів з МВФ 

пройшла. Є зрушення, оскільки в МВФ вже заявили, що досягнута попередня 

домовленість. Тепер вони будуть не просто обговорювати надання нового 

траншу, а буде сформована програма допомоги Україні. Це істотний 

прогрес», – підкреслив експерт (http://obozrevatel.com/politics/79468-

vyistuplenie-poroshenko-i-otsutstvie-putina-v-davose-ekspertyi-razoshlis-vo-

mneniyah.htm?full=1. – 2015. – 22.01). 

Про повноцінне виконання запланованої програми візиту Президента 

України до Давосу говорив і директор Інституту глобальних стратегій Вадим 

Карасьов: «Порошенко програму виконав. Він виступив, висловив позицію 

України, поспілкувався з представниками глобального бізнесу та світовими 

політиками. Але затримуватися було б недоречно, оскільки на Донбасі 

тривають військові дії і ситуація залишається складною, напруженою, 

драматичною і відчайдушною», – сказав В. Карасьов 

(https://ukr.media/ukrain/223030/. – 2015. – 21.01). 

Також, за словами експерта, зустрічі української делегації в Давосі 

можуть принести додаткове фінансування. Після даних зустрічей у 

Швейцарії фінансову допомогу вже готові надати США, ЄС, Канада і Японія 

на суму в розмірі більше $ 1 млрд (http://www.segodnya.ua/ukraine/mvf-

uvelichit-razmer-kredit-dlya-ukrainy-586100.html. – 2015. – 22.01). 

Однак, слід звернути увагу і на деякі нечисленні критичні оцінки візиту 

П. Порошенка в Давос, які, в більшості своїй, зводяться лише до одного: 

«Президент України Петро Порошенко не мав права привозити частину 

знищеного у Волновасі автобуса». Так, як повідомляють ЗМІ, народний 

депутат трьох скликань Володимир Олійник підкреслив: «Мало того, що без 

висновку експертизи, слідства і суду вже призначені винні, так ще й речовий 

http://obozrevatel.com/politics/79468-vyistuplenie-poroshenko-i-otsutstvie-putina-v-davose-ekspertyi-razoshlis-vo-mneniyah.htm?full=1
http://obozrevatel.com/politics/79468-vyistuplenie-poroshenko-i-otsutstvie-putina-v-davose-ekspertyi-razoshlis-vo-mneniyah.htm?full=1
http://obozrevatel.com/politics/79468-vyistuplenie-poroshenko-i-otsutstvie-putina-v-davose-ekspertyi-razoshlis-vo-mneniyah.htm?full=1
https://ukr.media/ukrain/223030/
http://www.segodnya.ua/ukraine/mvf-uvelichit-razmer-kredit-dlya-ukrainy-586100.html.%20�%202015
http://www.segodnya.ua/ukraine/mvf-uvelichit-razmer-kredit-dlya-ukrainy-586100.html.%20�%202015
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доказ було вилучено у слідства, що робити категорично забороняється в 

будь-якій цивілізованій країні світу». 

За словами колишнього нардепа, шматок автобуса, який привіз 

український Президент на міжнародне засідання знаходився саме в тій 

частині, де загинули люди. «Таким чином, виникає питання, як тепер 

встановить балістична експертиза траєкторію руху куль і осколків, які стали 

причиною смерті людей? І, головне, навіщо було вилучати ключовий доказ у 

справі розслідування вбивства?», – зазначив В. Олійник. 

За його словами, дії українського Президента підпадають під поняття в 

юриспруденції – знищення доказів. 

Слід зазначити, що деякі зарубіжні експерти, коментуючи заяву 

П. Порошенка на економічному форумі в Давосі про те, що на Україні 

перебувають 9 тисяч російських військових, 500 танків, БТР і важкої 

артилерії з Росії, вказали: досить складно «визначити ступінь відповідності 

істині даних повідомлень української сторони, як і спростувань з російського 

боку». Так, керівник Центру вивчення ОБСЄ та заступник наукового 

керівника Інституту з вивчення світу та політики безпеки (IFSH) при 

університеті Гамбурга Вольфганг Цельнер (Wolfgang Zellner) підкреслив: 

«Безпосередньо в зоні збройного конфлікту немає незалежних і 

неупереджених спостерігачів. Особлива місія ОБСЄ не може спостерігати за 

цим конфліктом, це мирна місія. Ситуація надто небезпечна, перебувати там 

неможливо. Я не виключаю, що великі міжнародні гравці, включаючи 

Німеччину, отримують свої розвіддані, але вони не будуть їх виносити на 

публічний розгляд. Підсумовуючи все, верифікувати дані заяви ми не 

можемо. Крім цього, слід пам’ятати про те, що будь-яке висловлювання 

кожної із сторін, що перебувають у стані війни один з одним, треба відносити 

до сфери психологічної боротьби» (http://www.dw.de/эксперт-проверить-

утверждения-сторон-в-украинском-кризисе-невозможно/a-18208524. – 

2015. – 22.01). 

При цьому, професор Джорджтаунського університету (Вашингтон), 

глава аналітичного центру Potomac Foundation, Філіп Карбер, у своєму 

коментарі вказав на просування на територію Східної України з’єднань 

російської армії, свідком якого він став, перебуваючи «в ознайомчій поїздці 

по регіону». «Ситуація по-справжньому розгорається – за останні 60 годин 

кордон перетнули п’ять російських тактичних бронетанкових груп, це 

приблизно 75 основних бойових танків, 100 БМП, 100 інших 

бронеавтомобілів і 50 артилерійських комплексів», – повідомив Ф. Карбер. 

За його словами, «по всій довжині фронту – від Маріуполя на півдні до 

Луганська на сході – ведуться інтенсивні бої». Експерт вважає, що «ескалації 

можна було уникнути, якби США надали українцям, які обороняються, 

переносні протитанкові ракетні комплекси Javelin». Стратегію 

американського керівництва в українському питанні Ф. Карбер назвав 

«поразковою» (http://rus.newsru.ua/press/22jan2015/ukr_rus_eu.html. – 2015. 

– 22.01). 

http://www.dw.de/???????-?????????-???????????-??????-?-??????????-???????-??????????/a-18208524.%20�%202015
http://www.dw.de/???????-?????????-???????????-??????-?-??????????-???????-??????????/a-18208524.%20�%202015
http://www.dw.de/???????-?????????-???????????-??????-?-??????????-???????-??????????/a-18208524.%20�%202015
http://rus.newsru.ua/press/22jan2015/ukr_rus_eu.html
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У даному контексті звертає на себе увагу точка зору ряду міжнародних 

оглядачів про те, що влада України витрачає час, розраховуючи на військову 

допомогу Заходу на чолі з США. Так, американський аналітик Джон 

Шиндлер переконаний, що «НАТО ніколи не піде на війну через Донбас, і 

чим раніше українці це зрозуміють, перестануть себе жаліти і візьмуться за 

війну, тим краще, – пише експерт і додає, – не варто розраховувати на 

підтримку з боку Обами, який – як показала його остання промова – вважає, 

що Путін приборканий, і сповідує «ескапістську» зовнішню політику». 

З думкою Дж. Шиндлера в цілому згоден і Джеймс Міллер, редактор 

видання The Interpreter, яке спеціалізується на висвітленні кризи в Україні та 

викритті ролі Росії в конфлікті. «Офіційні заяви, які звучать з вуст США – від 

посла в Україні Пайетт до державного секретаря Керрі – вказують на базову 

помилку в логіці адміністрації Барака Обами: там вважають, що криза може 

бути вирішена тільки тоді, коли сама Росія захоче миру, але самі 

усвідомлюють, що мир вона не хоче», – пише Дж. Міллер. 

Експерт звертає увагу: США говорять про окупацію України Росією, 

про надходження в Україну російського озброєння і військових і при цьому 

очікують, що Росія виконуватиме мінські угоди 

(http://hronika.info/politika/45672-zapad-ne-budet-voevat -za-donbass-

eksperty.html. – 2015. – 24.01). 
При цьому, виходячи з інформації ЗМІ, показово, що голоси на користь 

військової підтримки України лунають у Вашингтоні все сильніше. Надати 

Києву зброю вже закликала і Хілларі Клінтон, яку багато хто вважає 

наступним президентом США. Втім, очевидно, зараз таке рішення може 

прийняти тільки президент чинний… 

Таким чином, слід вказати на дійсну результативність візиту 

Президента України Петра Порошенка на Давоський форум. І тут необхідно 

підкреслити не тільки його політичну складову, але, особливо важливу в 

даний момент для України, – економічну. Безпосередньо, головним 

позитивним економічним підсумком минулого тижня стали домовленості на 

економфорумі між Президентом України Петром Порошенком і директором 

МВФ Крістін Лагард про введення в дію програми Extended Fund Facility, яка 

набагато збільшує фінансові ресурси зростання суми позики. 

 

Блогосфера 

 

Вера Кобалия, экс-министр экономики Грузии: 

Патриотических чувств и желания помочь своей стране для проведения 

реформ недостаточно. Важнее – холодный расчет, богатый опыт и отсутствие 

друзей. 

Иностранцы, пришедшие в украинское правительство, будут 

работать эффективнее своих украинских коллег. И вот почему. 

Во-первых, они могут позволить себе отказывать. 

http://hronika.info/politika/45672-zapad-ne-budet-voevat%20-za-donbass-eksperty.html.%20�%202015
http://hronika.info/politika/45672-zapad-ne-budet-voevat%20-za-donbass-eksperty.html.%20�%202015
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Когда меня пригласили на пост министра экономики Грузии, я не была 

уверена в своих силах. И будь на то моя воля, никогда не назначила бы себя 

на эту должность. Тем не менее президент Михаил Саакашвили не прогадал. 

Прежде чем прийти в правительство, я более 15 лет прожила в Канаде. 

Родину покинула в 12-летнем возрасте и никаких связей ни с бизнесом, ни с 

политиками в Грузии не имела. У меня не было даже друзей, что 

существенно облегчило работу на посту министра. В стране, где все 

привыкли просить друг у друга что-нибудь по знакомству или благодаря 

родству, я могла без проблем говорить просителям нет, поскольку никого не 

знала. 

Подобные просьбы часто создают проблемы для чиновников в 

Украине: их связывают обязательства, семья или друзья. Приход же на 

государственную должность людей извне исключает схемы по 

договоренности. 

Приход на государственную должность людей извне исключает схемы 

по договоренности  

Во-вторых, для эффективной работы главное не происхождение, а 

профессиональные качества. 

Это важный критерий для любой компании или структуры, в том числе 

государственной. Показательный пример – Сингапур. В местном кабинете 

министров работает пять индусов. Подход к отбору кандидатов на должности 

простой: зачем ограничиваться Сингапуром, если перед нами весь мир. В 

результате в этой стране, пожалуй, лучший набор экспатов и в бизнесе, и в 

государственном секторе. 

В-третьих, у многих приглашенных в правительство из-за рубежа 

есть практический опыт успешного проведения реформ. 
Приехав в Украину, я встречалась с молодыми людьми, работающими 

в департаментах при министерствах. Они пришли сюда, оставив должности в 

международных компаниях с серьезными зарплатами, руководствуясь 

патриотическими чувствами и желанием помочь своей стране. Теперь же в 

основном сокрушаются: настоящие изменения не происходят, а власть 

попросту не готова к масштабным реформам. 

Чтобы сдвинуться с мертвой точки, пора решиться на болезненный 

шаг, который мы в свое время сделали в Грузии – уволить большую часть 

государственных служащих, не имеющих достаточной квалификации. 

Взамен набрать новых людей. Тем же, кто останется, следует заново пройти 

соответствующее тестирование. 

Кроме того, нужно поднять госслужащим зарплату. Нынешние ставки 

– просто карт-бланш для взяток. Именно поэтому в Грузии мы начали с того, 

что повысили чиновникам зарплату. В Украине не хватает на это средств, но 

лишь потому, что госструктуры крайне раздуты. Сокращение ненужных 

сотрудников и дублирующих друг друга департаментов решит проблему. 

Грузинским реформам мешало и то, что большая часть экономики 

находилась в тени. В Украине существует та же проблема. Задача №1 для 

властей – создать действенную налоговую систему для честного пополнения 
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бюджета. До тех пор, пока мы в Грузии окончательно не внедрили такую 

систему, нам помогали Всемирный банк и другие международные 

организации. 

Впрочем, одного реформаторского и управленческого опыта 

иностранцев в украинском Кабмине окажется мало, если к реформам не 

будет стремиться вся страна. Один из важнейших пунктов успешного 

проведения реформ – сокращение социальных расходов. Это непопулярный, 

но правильный шаг, который нужно тщательно продумать, чтобы субсидии 

доставались именно тем, кто в них действительно нуждается. Грузии этот 

процесс удалось пройти с трудом. 

Сокращение социальных расходов должно сопровождаться 

экономическим ростом и созданием новых рабочих мест. В нынешней 

украинской ситуации это непросто. Так же, как объяснить людям, что ради 

лучшей жизни завтра нужно затянуть пояса уже сегодня. По словам коллег из 

правительства Сингапура, даже в их стране, имеющей один из самых 

высоких ВВП в мире, – это сложный процесс. Например, приходится 

постоянно растолковывать, зачем откладывать средства в пенсионный фонд 

(средняя продолжительность жизни там достигает 90 лет, и после выхода на 

пенсию людям просто необходимо иметь хотя бы какой-нибудь отложенный 

минимум). Не менее болезненно обществом воспринимаются аналогичные 

вопросы и в США. Сейчас наиболее обсуждаемая тема среди американцев – 

реформа здравоохранения. На медицинскую страховку в стране уходит 

львиная доля бюджета – около триллиона долларов, и законодатели не знают, 

как закрыть дыру. 

Поэтому для достижения успеха в реализации ключевых реформ 

недостаточно знаний и таланта. Нужна еще воля общества и государства 

(Почему иностранцы в правительстве эффективнее украинцев // 

http://nv.ua/opinion/kobalija/pochemu-inostrancy-v-pravitelstve-effektivnee-

ukraincev-31789.html. – 2015. – 29.01). 

 

Олександр Жолудь, економіст Міжнародного центру 

перспективних досліджень, член редакційної колегії VoxUkraine: 

Одним із основних зовнішніх викликів для України у 2015 році є 

своєчасне обслуговування державного боргу. Навіть зі значним поліпшенням 

поточного рахунку платіжного балансу, Україна повинна виплатити близько 

10 млрд доларів державного та квазі-суверенного боргу (борг державних 

компаній, таких як Нафтогаз і Укрексімбанк), що є неможливим без 

зовнішньої допомоги. Таким чином, українській владі доречно розглянути 

альтернативні шляхи управління державним боргом, наприклад, бай-бек. 

Бай-бек – це зворотній викуп власних боргових зобов’язань за 

ринковими цінами. Зараз українські єврооблігації з терміном погашення у 

середині 2017 року торгуються за ціною близько 60 центів за один долар їх 

номінальної вартості. Дорогі дефолтні свопи та низькі ринкові ціни на папери 

спричинено страхом дефолту. Це заважає Україні вийти на міжнародні ринки 

http://nv.ua/opinion/kobalija/pochemu-inostrancy-v-pravitelstve-effektivnee-ukraincev-31789.html.%20�%202015
http://nv.ua/opinion/kobalija/pochemu-inostrancy-v-pravitelstve-effektivnee-ukraincev-31789.html.%20�%202015
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запозичень і нерозривно пов’язує питання обслуговування державного боргу 

із продовженням співпраці з МВФ. 

Якщо українській владі вдасться отримати фінансування для угоди 

бай-бек, це може мати позитивний ефект, а саме: 

Де-факто списання частини номіналу (фактор ризику) – без дефолту 

або виснажливих перемовин із власниками облігацій; 

Зниження співвідношення боргу до ВВП; 

Обслуговування боргу стане дешевшим, адже обслуговуватись буде 

лише непогашена заборгованість; 

Зростуть ціни на український борг – лише самі чутки про великого 

покупця на ринку вже можуть призвести до цього. Зростання ж цін надасть 

ринку впевненості у кредитоспроможності України. 

Наскільки мені відомо, досі державні борги офіційно не викуповували. 

Тим не менш, приватними компаніями, в тому числі і українськими, це 

широко практикується. Наприклад, коли компанія Group DF (контрольована 

Дмитром Фірташем, «газовим» бароном і одним із основних спонсорів Партії 

регіонів) придбала «Надра банк», ходили чутки, що поточна заборгованість 

банку була викуплена разом із банківською установою. 

Бай-бек треба якимось чином профінансувати. Сальдо чистих 

міжнародних резервів України (валові резерви без урахування кредитів 

МВФ), швидше за все, стане від’ємним у 2015 році, тому внутрішнє 

фінансування навряд чи буде можливим. Сумнівною є й підтримка бай-бек з 

боку МВФ, принаймні, раніше така підтримка не надавалась. Цілком 

ймовірно, що Джордж Сорос, який домагається збільшення обсягів 

фінансової допомоги для України, зможе зарадити у цьому питанні й знайти 

необхідні джерела фінансування. 

Слід зазначити, що навіть якщо Україна розглядатиме шляхи викупу 

власного боргу, цей крок буде мати не надто значні наслідки. За даними 

Мінфіну, станом на кінець листопада 2014 року загальний обсяг українських 

єврооблігацій склав 17,3 млрд доларів із 31,7 млрд доларів прямого 

державного зовнішнього боргу. Ці єврооблігації включають отриману від 

Росії позику у сумі 3 млрд доларів, яка не торгується на ринку. Принаймні, 

5 млрд доларів боргу нещодавно викупив інвестиційний фонд Franklin 

Templeton, який тепер навряд чи захоче продавати ці активи. Таким чином, 

мова йде про 9 млрд доларів боргу. 

Більшість українських суверенних облігацій погашаються у повному 

обсязі наприкінці строку обігу. Отже, якщо припустити, що у держави існує 

проблема з ліквідністю, то позичати кошти для викупу десятирічних 

єврооблігацій із терміном погашення, скажімо, в 2020 або 2021 р., було б 

нераціональним. Викуп облігацій, що гасяться у 2018 році й пізніше, також є 

малоймовірним – сьогодні Україна стикається з нестачею іноземної валюти, і 

віддасть перевагу купівлі облігацій з найближчим термін погашення, по яких 

доведеться платити так чи інакше, якщо лише країна не обере шлях дефолту. 

Отже, розмова може йти про викуп єврооблігацій із терміном погашення у 

2015–2017 рр. Загальна номінальна вартість таких паперів (без урахування 
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3 млрд доларів від Росії, але з урахуванням частки інвестиційного фонду 

Franklin Templeton) становить 6,6 млрд доларів (Україна могла би викупити 

частину свого зовнішнього боргу // 

http://blogs.lb.ua/zholud/293603_ukraina_bi_vikupiti_chastinu.html. – 2015. – 

28.01). 

 

Руслан Стефанчук, проректор з наукової роботи Національної 

академії прокуратури України: 

Реформування правової системи України є першочерговим завданням, 

що має стояти перед суспільством і втілюватись новою владою з метою 

здійснення логічної, послідовної та системної державної політики. 

14 жовтня 2014 року Верховна Рада України прийняла Закон України 

«Про прокуратуру», який повинен створити правову передумову щодо 

реформування системи прокуратури в державі. І оскільки переважна 

більшість його положень набудуть чинності 25 квітня 2015 року, хотілося б 

висловити декілька своїх зауваг щодо законодавчої техніки цього Закону не з 

метою критики, а виключно для того, щоб вони могли бути враховані 

законодавцем у тексті майбутнього нормативно-правового акта. 

Питання поспішності. Попри те, що реформування органів державної 

влади – це питання номер один у державі, чомусь при прийнятті важливих 

інституційних і функціональних рішень ми практично завжди виявляємось 

непідготовленими. Адже перед тим, як здійснювати будь-який 

реформаційний процес, необхідно чітко визначити усі його плюси та мінуси. 

В науці це називається провести «науковий експеримент», себто жодна 

доленосна для країни зміна не повинна відбуватись доти, доки не буде 

здійснено наукове обґрунтування, створено експериментальну базу, 

проведено моніторинг та зроблено висновки щодо доцільності (чи 

недоцільності) запровадження цієї реформи у запропонованій формі або ж 

стосовно доцільності внесення певних коректив до її змістовної чи 

формальної складової. 

Усі ми розуміємо, що часу обмаль, а кожне питання можна 

обговорювати до безкінечності. Однак і поспіх – не кращий порадник. Адже 

прикро, коли гарна ідея може захлинутись через свою невиваженість, 

непродуманість і непідготовленість, як це сьогодні подекуди відбувається із 

застосуванням законодавства про люстрацію. Під час спілкування із деякими 

розробниками Закону з числа громадських активістів складається враження, 

що жодних розрахунків стосовно ефективності, альтернативності 

(замінності), подальшого моніторингу тощо не проводилось, і це, звичайно ж, 

недопустимо. 

Питання співвідносності. Аксіомою є твердження, що правова 

матерія – це системне явище. Не може існувати один поодинокий 

нормативно-правовий акт, який би був відсторонений від інших та не 

залежав від них (чи не впливав на них). І тому прийняття Закону України 

«Про прокуратуру» слід було б співвідносити із його місцем та роллю в 

системі національного законодавства. Водночас залишаються не вирішеними 
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питання щодо належної імплементації Закону України у законодавчу систему 

України. 

Передусім це стосується співвідношення положень цього Закону із 

Конституцією України. Так, зокрема, політичний курс на вихолощення з 

положень закону функції «нагляду за додержанням прав і свобод людини і 

громадянина, додержанням законів з цих питань органами виконавчої влади, 

органами місцевого самоврядування, їх посадовими і службовими особами», 

або, як її ще називають, «загального нагляду», вочевидь, повинно було б 

розпочинатись із ревізії положень Конституції України як нормативно-

правового акта, що займає найвище місце в ієрархії. Не зачіпаючи 

доцільність цього питання, переконаний, що юридична невідповідність 

очевидна. І це може стати не тільки підставою для звернення до 

Конституційного Суду України, а й передумовою численних позовів з огляду 

на те, що норми Основного Закону України є нормами прямої дії. 

Ще більш складною вбачається ситуація щодо співвідношення 

положень цього Закону з іншими галузевими актами. Адже, ввівши низку 

нових інститутів у межах Закону України «Про прокуратуру», законодавець 

не переобтяжував себе юридичним закріпленням процесуальної складової 

вказаного питання. Так, введення низки процесуальних повинностей у 

частині інституту представництва прокурором інтересів громадянина або 

держави не супроводжувалося розробленням процесуального механізму його 

реалізації, що фактично робить «мертвою» відповідну правову норму. 

Питання відповідності європейським стандартам. На сьогодні про 

європейські стандарти не говорить, мабуть, тільки лінивий. І це правильно, 

адже ми повинні докласти максимум зусиль, щоби наблизитись до рівня 

політичного, соціального, економічного та правового буття країн 

Європейського Союзу. Цій меті й присвячено проведення масштабної 

програми адаптації національного законодавства до acquis communautaire. 

Водночас, коли починають говорити про європейські стандарти діяльності 

прокуратури та переведення її винятково на рейки кримінальної юстиції, 

мотивуючи це усталеною практикою всіх європейських країн, у фахівців із 

цього питання з’являється посмішка. 

Річ у тім, що нині говорити про усталені європейські стандарти у 

вказаній сфері неможливо з огляду на їх відсутність. Адже інакше давно 

було б уже втілено систему єдиної європейської прокуратури, про яку 

говорять десятиліттями. А поки що кожна європейська країна моделює 

власну систему прокуратури, яка десь традиційно тісно пов’язана із судовою 

владою (класичним прикладом у цьому випадку є Франція), а десь – 

частиною виконавчої влади (Австрія, Данія, Німеччина, Нідерланди) та 

виконує інше функціональне навантаження. На заперечення думок окремих 

критиків слід зазначити, що є ряд держав, у яких органи прокуратури 

активно й ефективно виконують низку повноважень поза межами 

кримінальної юстиції (Іспанія, Литва, Польща, Словаччина тощо). 

Отож потрібно зрозуміти, що єдиного стандарту немає. Питання ролі та 

значення органів прокуратури у системі органів державної влади й 
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функціональне та інституційне навантаження, що покладається на неї, – це 

вибір кожної конкретної країни. Важливо, аби її діяльність відповідала 

європейським принципам, зокрема й принципу верховенства права. 

Питання єдності та якості законодавчої термінології. У цьому 

сенсі, на жаль, Закон України «Про прокуратуру» – більше негативний 

приклад, аніж взірець витонченої законотворчої термінологічної практики. А 

відсутність єдності в термінології є першою проблемою у його єдиному й 

одноманітному правозастосуванні та передумовою для можливих 

корупційних зловживань з боку непорядних правозастосовувачів. 

Так, невиправданою вбачається поява у новому Законі абсолютно не 

визначених і оціночних понять, якими, зокрема, є «загальний інтерес 

суспільства та держави», «інформація довідкового характеру», «державні 

компанії», «морально-ділові якості прокурора», «дисциплінарний проступок» 

тощо. 

У тексті закону наявні й певні неузгодженості. Так, в одній статті 

вказується, що прокурор звертається із «заявою», а в наступному абзаці цієї 

ж статті вводиться термін «звернення». В одному випадку право щодо 

представництва закріплюється за «громадянином» (під яким чомусь у Законі 

розуміють громадян України, іноземних громадян та осіб без громадянства), 

а в іншому – за «особою» (до якої, як відомо, належать як фізичні, так і 

юридичні особи). 

Не позбавлений Закон і певних застарілих положень, які також слід 

було б усунути. Так, приміром, у тексті Закону «кримінальні провадження» 

йменуються по-старому «кримінальними справами». Замість Закону України 

«Про запобігання корупції» усюди фігурує застарілий Закон України «Про 

засади запобігання і протидії корупції». Подібних прикладів можна навести 

багато. Зазначене вкотре свідчить про те, що термінологічна основа – не 

найсильніша складова цього нормативно-правового акта. Однак не варто 

забувати слова Ж.-Ж. Руссо про те, що половини помилок можна було б 

уникнути, домовившись про терміни. 

Питання кадрової політики. Закон абсолютно правильно 

орієнтований на зміну кадрової політики в органах прокуратури. Водночас, 

не характеризуючи позитивні моменти щодо відбору та навчання майбутніх 

прокурорів, хотілося б зауважити, що, на жаль, у Законі немає запобіжників, 

які унеможливили б потрапляння до органів прокуратури недобросовісних 

адвокатів, які повинні нести не меншу субсидіарну відповідальність за стан 

справ у державі, аніж прокуратура та суд. Адже, якщо бути відвертими, то 

провокаторами багатьох незаконних рішень були саме такі «адвокати», які 

замість чесного виконання своїх обов’язків обирали менш інтелектуально 

затратний, але більш прибутковий і гарантований шлях щодо досягнення 

необхідного рішення. Тому хотілося б, аби у Законі містилися відповідні 

запобіжники для позбавлення таких недобросовісних осіб можливості 

претендувати на зайняття майбутніх прокурорських і судових посад. 

Питання територіальних особливостей. «Родзинкою» цього Закону 

став також і додаток, яким закріплено Перелік та територіальну юрисдикцію 
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місцевих і військових прокуратур. На моїй пам’яті це чи не перший 

територіальний розподіл державних органів, який не збігається із 

адміністративно-територіальним поділом України. Насамперед критично 

сприймається сам підхід, згідно з яким територіальне розташування 

прокуратур відрізнятиметься від інших органів державної влади (судів, 

органів МВС тощо). Безперечно, це ускладнить координацію їхньої 

діяльності, вплине на право громадянина на доступність до органів 

державної влади і просто не відповідатиме загальній логіці структурованої 

побудови органів державної влади. Питання щодо того, чи звучатиме 

оркестр, у якому духові інструменти гратимуть одну партію, а ударні – іншу, 

мабуть, риторичне. 

Між тим, необхідно зазначити і про якість цього Переліку. Так, окремі 

адміністративно-територіальні одиниці опинилися поза полем зору – їх не 

віднесено до юрисдикції жодних прокуратур. Зокрема, це стосується міста 

Обухова Київської області, міста Моршина Львівської області, міста 

Красноармійська Донецької області. Деякі адміністративно-територіальні 

одиниці, навпаки, було включено до юрисдикції двох прокуратур. Так, 

Летичівський район став «двопрокурорним» і на нього поширюється 

юрисдикція Хмельницької та Старокостянтинівської прокуратур. Окремі 

назви адміністративно-територіальних одиниць зазначено неправильно чи, 

можливо, вказано через «автозаміну у Word», і після цього їх ніхто не 

відкорегував та не вивірив. І таких помилок досить багато, що також не на 

користь законопроектній якості цього Закону. 

Висновки. Питання реформи органів прокуратури як ніколи на часі. 

Зроблено доволі багато. Безперечно, загальний напрям обрано правильно. 

Створення Кваліфікаційно-дисциплінарної комісії прокурорів, Ради 

прокурорів, прокурорського самоврядування, системи кадрового добору і 

навчання та інші посилення гарантій фаховості й незалежності прокурорів 

– це те, що сприймається суспільством і здоровим глуздом. 

Водночас будь-яка реформа державних органів має проводитись 

грамотно, логічно, системно, щоб хорошу справу не зіпсувати поганим 

виконанням. Поспіх тут недоречний. Ми повинні припинити писати закони 

«на виріст» чи під гаслом «практика поправить». Адже саме така 

недосконалість відкриває шлях для злочинних маніпуляцій і зловживань. 

Безумовно, не існує досконалого закону. Але є якийсь minimum minimorum, 

нижче якого спускатись неможливо. І не хотілося б, щоб реформування 

органів прокуратури як, безперечно, важливих органів державної влади, 

зводилось до компенсації за якісь власні комплекси чи образи окремих осіб 

та банального зведення рахунків із системою за всі невдачі за останні 23 роки 

незалежності України. У результаті проведеної реформи прокуратура має 

стати потужним органом державної влади, який повинен бути наділений 

необхідними функціональними та інституційними повноваженнями, а також 

мати фаховий кадровий склад, аби з «ока государєва» стати «оком 

суспільним» і служити передусім народу України (Закон України «Про 

прокуратуру»… а що далі? // http://blogs.lb.ua/ruslan_stefanchuk/293654_ 

http://blogs.lb.ua/ruslan_stefanchuk/293654_
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zakon_ukraini_pro_prokuraturu_shcho.html. – 2015. – 28.01). 

 

Віталій Скоцик, економіст, голова Аграрної партії України: 

Аграрії підписали Політичну угоду про співпрацю та спільну 

участь у виборах до місцевих рад з Асоціацією фермерів та приватних 

землевласників України, Партією відродження села та Селянською 

партією України. Це перший крок до створення потужного аграрного 

руху, який повинен дати поштовх для розвитку України. 

Агросектор – єдина галузь, яка сьогодні тримає економіку. Під час 

фактичного занепаду металургії, яка була основою економіки в минулому, 

лише агросектор показує регулярне зростання на фоні загального падіння 

решти галузей. Сьогодні – це основа валютних надходжень, ВВП держави і 

населення країни. У наступні п’ять-десять років ситуація кардинально не 

зміниться. Агросектор буде давати гроші необхідні як для розвитку держави, 

так і для забезпечення оборони. Це реальність, від якої не втечеш, незалежно 

від того, як кожен окремий українець ставиться до словосполучень «аграрна 

держава» і «аграрна економіка». Разом з тим, щоб максимально скористатися 

перевагами сучасної агроекономіки потрібно більше уваги всім її складовим. 

Від питань подальшого розвитку самого сектору, до соціальної складової. 

Сьогодні ми стали одними із перших у експорті аграрної сировини. Однак, на 

жаль, ми є лише сировинним придатком. Все, що ми експортуємо створює 

додану вартість в інших країнах, де створюються робочі місця, платяться 

податки. Розвинені економіки дедалі більше займаються глибинною 

переробкою. Їм це вигідно. 

… Наведу кілька фактів, як агросектор може врятувати країну. 

Сьогодні точаться дискусії, купувати чи не купувати газ, вугілля, нафту та 

електроенергію у агресора. Ми залежні від ворога в економіці. Разом з тим, 

біля 70 % нашої кукурудзи переробляється на біоетанол у Західних країнах. 

Майже 100 % ріпаку переробляється на біодизель, якого практично немає в 

Україні. Сусідня Польща переробляє у теплову енергію 23 млн тонн біомаси, 

а ми лише 500 тис. Решта пропадає на полях. Це маленький сегмент, як 

агросектор може врятувати країну від енергетичної та політичної залежності. 

Це те що відомо давно. І це те, що надважливо зараз. 

Головною метою об’єднання зусиль є створення спільної довготривалої 

на 25–35 років стратегії розвитку агрогалузі, котра врахує інтереси великих 

виробників, малих і середніх фермерів, виробників одноосібників і приватних 

господарів, котрі сьогодні виробляють більше 60 % продукції, яку ми 

споживаємо та експортуємо. В окремих видах продуктів це всі 100%. 

Нашою метою є зробити так, щоб Україна утримувала ті позиції, які 

завоювала і продовжувала заробляти на експорті, що забезпечується 

переважно великими агрохолдингами. Водночас, потрібно дати можливість 

ефективно розвиватися малим і середнім виробникам, бо тільки це, як 

показує досвід Бразилії, Європи, сусідньої Польщі дасть поштовх у розвитку 

соціальної інфраструктури у сільській місцевості. Ми хочемо зробити так, 

щоб українець, який живе на найродючіших ґрунтах у світі витрачав на 
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продукти харчування 6–8 % своїх сукупних доходів, як у розвинених країнах 

світу, а не 67 %, а подекуди і всі 90%, як це є у нас нині. Наше завдання 

зробити українців заможнішими, бо чим заможніший громадянин, тим 

більше він витрачає на товари і послуги, тим краще працює внутрішня 

економіка, тим заможнішою є держава. Про це говорив, ще автор 

«німецького економічного чуда» Людвіг Ергард у своїй книзі «Добробут для 

всіх». Таке ж чудо можна створити в Україні. У нас все для цього є! 

Україні потрібна стратегія на 25–35 років, щоб наздогнати розвинені 

країни за умови інтенсивної роботи. Для цього потрібна свідома політична 

сила із конкретним планом розвитку країни. Ця сила має входити у трійку 

лідерів. Тільки така сила зможе ініціювати законодавчі зміни та 

реалізовувати їх у виконавчій владі та на рівні місцевого самоврядування. 

Така сила зможе йти відповідно до довготривалої стратегії і кожних 5 років 

звітувати перед громадянами про те, що зроблено, і що планується зробити. 

Сьогодні ми об’єдналися для створення єдиної стратегії розвитку не лише 

агросектору, але й країни, бо агросектор на сьогодні є єдиним реальним 

сегментом економіки, який дає надію на вихід із кризи, на порятунок країни. 

Свого часу аграрна сфера стала такою для Австралії, Канади, Бразилії, 

Швейцарії та Фінляндії. Це розвинені країни, лідери у багатьох сегментах 

економіки і основу для сильної економіки цих країни створив саме 

агросектор (Від об’єднання аграріїв залежить майбутнє України? // 

http://blogs.lb.ua/vitaliy_skotsyk/293550_vid_obiednannya_agrariiv_zalezhit.htm

l. – 2015. – 28.01). 

 

Олександр Бойкул, інвестиційний консультант: 

Дуже тішився вчора з новини про те, що Україна нарешті 

приєднується до всього світового співтовариства у боротьбі із суб’єктом 

(поки що) міжнародних відносин, який поводить себе абсолютно 

неадекватно Світовому порядку, що склався близько 25 років тому. 

Іде мова про застосування щодо Російської Федерації санкцій, 

аналогічним тим, що прийняті щодо РФ з боку ЄС та США. 

Ознайомившись із вищевказаним повідомленням про подання Уряду до 

РНБО щодо впровадження санкцій щодо РФ, я звернув увагу на дану тезу – 

«Кабмін пропонує заборонити виведення за межі України капіталу 

юридичним особам-резидентам РФ держформи власності і юрособам з 

часткою статутного капіталу у власності РФ, які підтримали військову 

агресію щодо України, тероризм і окупацію частини України». І це вже 

цікаво, адже після цього зверхні заяви Лаврова про те, що «РФ ПОКИ не 

вимагає дострокового погашення українських бондів на суму 3 млрд дол.» – 

вже не такі страхітливі. А звідси можна навіть розробити три юридичні 

механізми, як Україні вислизнути з-під російської боргової сокири: 

1. Варіант «Facepalm» – власне, найпростіший механізм, що випливає 

із вищезгаданої заяви Президента і розпорядження Уряду, заборона 

виведення капіталу до Росії. 



 15 

От пішов процес, і російські держателі українських облігацій (рос. 

банки із держ.часткою в акціонерах, чи такі, що працюють в Криму, чи які 

іншим чином «засвітились» в підтримці сепаратистів, чи такі, що фігурують 

в санкціях ЄС або США) подають вимогу про дострокове погашення цінних 

паперів. 

Далі включається РНБО і дає розпорядження заблокувати платіж 

російській стороні на підставі Занону «про санкції», та відповідних 

конкретизованих механізмів їх застосування (заборона виведення капіталів з 

України в Росію). Формальний привід є, а далі – хай подають до суду, того ж 

Гаагського, де МінЮст РФ вже судиться зараз із іншого приводу, про який 

йтиметься нижче. 

2. Варіант «Trollface». Арешт по майнових претензіях внаслідок 

окупації Криму та руйнувань на Донбасі. 

Клопотання позивача української сторони (ніби МінЮст) до РФ в 

судових процесах по позовах в ЄСПЛ щодо Криму, про арешт в забезпечення 

наявного позову по претензіям на суму в 1,2 трлн дол. – всіх боргових 

зобов’язань з боку України щодо Росії.  

Якщо не вийде в ЄСПЛ, то можна і в будь-якому українському суді 

першої інстанції. Якщо забракне духу це зробити МінФіну то варто це 

робити будь якій громадські організації чи навіть громадянину. Причому тут 

є додаткові плюси, проблема вислизає з-під відповідальності держави – 

Яценюк і Яресько можуть сказати «ми ніби і не проти погасити зобов’язання, 

але тут така справа, платіж заблоковано...» 

3. Варіант «Pokerface». Дати відсудити український борг на користь 

стороннього позивача до РФ (якщо вже платити – то будь-кому, лише б не 

Російському Воєнторгу). 

Якщо вже не вдається блокувати пряме погашення російському 

держателю облігацій, то робимо «хід конем», і звертаємось до позивачів 

ЮКОСа до РФ, які зараз полюватимуть за активами Росії за кордоном, для 

конфіскації ними належних за виплатою коштів на свою користь у зв’язку із 

невизнанням рішення Гаагського суду, та натякаємо, що вони можуть 

накласти арешт на належні за виплатою Росії кошти, а для зручності вивести 

їх на якийсь окремий казначейський чи банківський рахунок.  

І нехай ці кошти, поки Росія буде судитись із GML (позивачем – 

акціонером ЮКОСа) і оспорювати це рішення, полежать в нас, далі 

працюють на наш бюджет. Або оперативно домовитись про 

реструктуризацію, погасивши за рішенням суду (мировою, арбітражем) і 

розпорядженням МінФіна наші ОВДП російських держателів, і передавши 

новоемітовані стороні GML. У крайньому випадку можна і віддати, не 

реструктуризовуючи, але краще не виводити такі кошти із нашої фінансової 

системи. 

Третій варіант виглядає найбільш «чистим» – наша держава виходить 

взагалі «сухою з води» – виплата зобов’язань блокується міжнародними 

судами, впливу на яких в нас взагалі мінімум можливого. 
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Звичайно досить дивно, що найзацікавлена в припиненні агресії 

сторона – Україна, вводить санкції мало не остання в світі, причому в той 

самий час вимагає від усіх інших партнерів бути суворішими, жорсткішими і 

т.ін. Але менше з тим, краще пізно, ніж ніколи. Нарешті, є ознаки «залізних 

шарів», та так-сяк механізмів, хай і нешаблонних, контр-тиску на агрессора 

(Три способи уникнути дефолту за рахунок Росії // 

http://blog.liga.net/user/oboykul/article/16915.aspx. – 2015. – 27.01). 
 

Володимир В’ятрович, історик, голова Українського інституту 

національної пам’яті: 

В дискусіях довкола потреби історії у вишах як головний аргумент 

звучить теза про низький рівень викладання. 

Ті хто за – наголошують на поганому викладанні в школах (тому 

історію треба додатково повторювати в університетах), ті хто проти – на 

поганому викладанні у вишах (воно нічого не дає і часто межує з 

профанацією). Думаю, цей аргумент не слід використовувати. З поганою 

якістю освіти треба боротися незалежно від того, про який предмет йдеться 

як на рівні середньої, так і вищої школи. З цим погодяться представники 

обидвох сторін-учасниць дискусії. 

Справжнім предметом розмови є питання, чи потрібне додаткове 

викладання історії понад курс, передбачений середньою школою. Мені 

видається, що так. 

І не тільки, тому що хотів би підтримати своїх колег по цеху. Але й 

тому, що велику частку дискусій про те, якою бути Україні (в російських 

інтерпретаціях іноді навіть «чи бути в принципі») становлять суперечки про 

наше минуле. 

Як історик я бачу загалом доволі низький рівень історичних знань в 

суспільстві. Як історик зауважую, як цим ефективно користаються, 

розгойдуючи ситуацію в країні, зокрема використовуючи історичні міфи для 

мобілізації на збройну боротьбу проти України. Бачу, як бракує політиків, 

готових захищати нашу державу на дипломатичному фронті, зокрема 

покликаючись на історичні аргументи. 

Такий рівень знань суспільства про минуле є закономірним: більше 

половини українців в силу свого віку не навчалися в українських школах, 

тому взагалі не вивчали такого предмету як історія України. 

Університетський курс зміг би заповнити прогалину бодай у тієї частини 

наших громадян, що у дорослому віці вирішили здобути вищу освіту. 

Але мій головний аргумент стосується таки тих, хто вивчав історію в 

школі. Згадайте, коли Ви читали в підручнику про історію Київської Русі? В 

шостому класі. Історію козацтва? В наступному, сьомому. Сумніваюся, що 

рівня розвитку 12–13-літньої дитини достатньо для того, аби сформувати 

уявлення про ці базові для нашої країни періоди історії. Тому в дорослому 

віці у більшості українців уявлення про минуле своєї країни на рівні «ніби 

вчили щось». 
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Мені здається дуже важливо, аби дещо пізніше: в останніх класах 

середньої школи (добрий варіант тому, що охопив би коло учнів, ширше, ніж 

студентів вишів) чи на початку вищої (перевагою цього варіанту є 

можливість глибшого подання матеріалу на університетському рівні) 

подавався загальний огляд історії України, з особливим наголосом на 

вписування її у загальносвітовий контекст. Це міг би бути своєрідний 

підсумок з історії, можливість для молодої людини критично осмислити 

досвід попередніх поколінь, проаналізувати роль і місце України серед інших 

народів. 

Спільні уявлення про минуле є важливим елементом формування 

національної ідентичності. Розуміння минулого досвіду, базоване на фактах 

та аналізі, є фундаментом у творенні нашого спільного ціннісного простору. 

Відкидати цей елемент саме сьогодні, коли на фоні війни відбувається 

пришвидшене формування української політичної нації, не лише нерозумно, 

але й ризиковано. Інакше у підвалини творення спільного ми можемо 

покласти досвід, якого не існувало, ба більше – міфи та спотворення ворожої 

пропаганди (Про історію у вишах // 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/viatrovych/54c7bbc8b606d. – 2015. – 27.01). 
 

Кахабер Карели, доктор экономических наук: 

После трагических событий в Украине и проведения как 

президентских, так и парламентскими выборов, весь мир, и в первую 

очередь, свои собственные граждане с надеждой смотрят на правительство: 

что оно сможет поменять в жизни населения, оправдает ли оно эти 

надежды… У нового руководства страны и мотивация на перемены, и 

поддержка извне огромны! Сейчас все зависит от него: насколько трезво оно 

сможет проанализировать ошибки предыдущих, проводить реформы в 

разных отраслях, или останется таким же монополистом как советское 

правительство, хотя бы по отношению к земли. 

… В Грузии полномасштабная земельная реформа практически 

началась в один день, когда начальнику главного управления 

землепользования и землеустройства (при министерстве сельского хозяйства 

и пищевой промышленности, где я имел честь работать и принимать участие 

в разработке проекта) было дано задание подготовить проект постановления 

Совета Министров Грузии. И 18 января 1992 года было издано 

постановление СМГ №48 «О земельной реформе земель 

сельскохозяйственного назначения в Республике Грузия». Оно состояло 

всего лишь из 15 пунктов, на трех страницах формата А4. Вот так: психанули 

и начали, начали и получилось! Как оказалось, и правильно сделали: 

положительные итоги отмечали все, хотя всего – и ошибок, и нарушений 

было предостаточно! Итог полномасштабной земельной реформы – 

цивильный, прозрачный, активный и на деле (а не декларировано) свободный 

земельный рынок, самая лучшая в мире регистрационная система! А если 

кто-то скажет: не до реформ – война, напомню, что и в Грузии тогда была 

война, приведшая к оккупации 20% территории той же Россией! Если есть и 
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умение, и желание, то все получится. Чтобы сдвинуться с мертвой точки, 

надо сделать первый шаг. 

Возьму на себя смелость предложить пункты законодательного 

акта как первичный шаг в осуществлении Земельной реформы. Самым 

оперативным решением стал бы Указ Президента. 

Об объявлении государственных сельскохозяйственных земель частной 

собственностью граждан, в законном временном пользовании которых они 

находятся. 

Учитывая, что граждане Украины на протяжении длительного времени 

на законном основании пользуются государственными землями 

сельскохозяйственного назначения, а также интересы народа Украины и 

стремление правительства Украины к созданию и поощрению свободного 

земельного рынка, необходимо: 

1. Земли сельскохозяйственного назначения, которые на законных 

основаниях находятся во временном пользовании населения, объявить 

частной собственностью граждан. 

2. Земли передаются гражданам Украины в частную собственность 

безвозмездно. 

3. Государственному реестру Украины вышеуказанные земли при 

подаче заявления с приложением соответствующей документации 

регистрировать как частную собственность. Документами, удостоверяющими 

законность владения землей, считаются: выписка из семейной/домовой книги 

из местной администрации правления, выписка из земельно-шнуровой книги 

из сельскохозяйственного предприятия или архива, справка из бюро 

технической инвентаризации. 

4. Землями, зарегистрированными как частная собственность, 

распоряжаются исключительно собственники этих земель. 

5. Государственной налоговой службе произвести соответствующие 

изменения в налоговой базе. 

Я далек от мысли, что предлагаемое мною предложение безупречно, и 

пусть противники земельной реформы не утруждают себя поиском в нем 

«чего-то такого». Главное – правительство должно сегодня же предпринять 

решительные шаги! Понятно, что государство на сегодня не готово к 

полномасштабной земельной реформе, но оно должно сделать хотя бы 

первый шаг: передать гражданам те земли, которыми они пользуются 

поколениями, на протяжении десятилетий. Невозможно отнять у них эти 

земли, это означало бы коллективизацию. Так чего же ждать? Безвозмездной 

передачей земель абсолютно исключается коррупция, хотя бы на этом этапе. 

И это не будет стоить ни копейки из бюджета, и практически ничего ни надо 

делать, кроме издания одного законодательного акта! Без распоряжения 

собственниками собственными землями и представить нельзя земельный 

рынок, о «создании» которого и заявило правительство. 

В случае передачи земель гражданам правительство 

действительно убьет три зайца: 
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1. Правительство, передавая гражданам в частную собственность 

земли, выразит уважение к своему народу. Ведь героизмом и 

самоотверженностью все граждане Украины сказали НЕТ 

коррумпированности и бездействии предыдущего правительства; 

2. Правительство, передавая земли в собственность гражданам, тем 

самым отказывается от этих земель, а это означает то, что оно освобождается 

от огромных затрат на прокладывание и эксплуатацию разных 

коммуникаций; 

3. Правительство, даже в такой чрезвычайно нелегкой ситуации, 

покажет свое желание и умение на деле проводить те реформы, которых от 

него ждут собственные граждане и мировое сообщество. 

P.S. Знакомясь с материалами, связанными с земельной реформой, ни в 

одном из них не я встречал конкретизации решения этой проблемы. В случае 

изменений в законодательстве, связанных с земельной реформой и 

присутствия в них идей, высказанных в моей статье, буду претендовать как 

автор идеи (Как может государство сделать хорошее дело, не ударив 

палец о палец // http://blog.liga.net/user/kkareli/article/16899.aspx. – 2015. – 

26.01). 
 

Владимир Фесенко, политолог, директор Центра политических 

исследований «Пента»: 

Наша тактика должна состоять в том, чтобы выстоять и не дать 

российским войскам продвинуться дальше, а по возможности – 

отбросить их назад. 

Дальнейшие действия России и сепаратистов легко предугадать. Их 

главная цель – в ближайшие дни максимально продвинуться вперед. Поэтому 

нам не нужно обращать внимание на заявления Лаврова или подписанные в 

Берлине документы о том, что разграничение пройдет по линии состоянием 

на 19 сентября. Террористы пойдут на переговоры только в случае, если 

сумеют захватить новые территории, закрепиться, чтобы потребовать 

установить новую линию разграничения. 

Соответственно, наша тактика должна состоять в том, чтобы 

выстоять и не дать им продвинуться, а по возможности – даже 

отбросить назад. Не надо этого бояться. Да, есть риск, что нам 

потребуются дополнительные ресурсы, но другого выхода нет. Только 

демонстрация силы, наша способность, как выразился Порошенко, дать в 

зубы, станет решающим аргументом на переговорах. Сейчас, к сожалению, 

именно военный фактор стал ключевым. Тот, кому удастся переломить 

ситуацию или, наоборот, удержать ее, тот и победит. 

Если в ближайшее время сепаратисты убедятся, что им не удается 

сломить оборону украинских частей, и конфликт опять переходит в фазу 

позиционной войны, тогда они пойдут на переговоры. У них просто не 

останется альтернатив. Поэтому сейчас очень важно показать им силу. 
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Полагаться исключительно на дипломатию в этой ситуации – даже не в 

поддавки играть, а просто подталкивать Россию к продолжению ее тактики 

пошагового захвата. Никаких уступок сегодня делать нельзя. 

Если будет жесткая позиция и в обороне, и в дипломатии, от 

возвращения к переговорам никуда не денутся ни Россия, ни сепаратисты. 

Все заявления Захарченко в стиле «мы не будем идти на перемирие» должны 

встречать решительный ответ: тогда никаких линий разграничения. Первый 

шаг к переговорам – это прекращение огня. Сложности экономической 

ситуации в России, тяжелейшая гуманитарная и экономическая ситуация в 

Донбассе принудят их пойти на диалог. Главное – чтобы мы выстояли (Как 

помешать военным планам России // http://nvua.net/opinion/fesenko/kak-

pomeshat-voennym-planam-kremlya--31197.html. – 2015. – 26.01). 
 

Оксана Продан, народный депутат Украины, первый заместитель 

главы комитета ВР по вопросам налоговой и таможенной политики: 

Украина воюет на двух фронтах: восточном и внутреннем. Мы должны 

защитить независимость от внешнего врага и одновременно создать 

достойные условия жизни. 

Можем ли мы создать новую страну без победы на востоке? Нет. 

Можем ли мы защитить свою страну от агрессора без победы над 

коррупцией? Нет. 

Введение военного положения остановит экономические 

отношения на той территории, где он будет введен. Остановит 

экономику, сделает невозможным развитие страны и положительные в 

ней изменения. 

Этот шаг отбросит Украину на годы и десятилетия назад и практически 

исключит самостоятельное будущее развитие Украины. 

Поможет ли введение военного положения победе на востоке? Не знаю. 

Парламент еще весной и летом 2014 года принял ряд законов, которые 

сегодня дают правительству и военным право на использование имущества 

предприятий и граждан, на введение военных администраций, наделяют 

особыми полномочиями. 

Как повлияет введение военного положения на реформирование 

внутри страны? 

Остановит работу частного бизнеса, реформы, любые положительные 

изменения, но не остановит коррупцию, потому что увеличенные 

полномочия получат те же чиновники и правоохранители, к которым и без 

того очень много претензий. И те, кто сегодня выступают за введение 

военного положения, будут первыми заявлять о голоде, холоде и бесправии. 

Вот почему введение военного положения возможно только при 

условии крайней необходимости. И с четким определением того, как это 

поможет выиграть войну. На двух фронтах – восточном и внутреннем 

(Военное положение не поможет Украине провести реформы // 

http://nvua.net/opinion/prodan/voennoe-polozhenie-ne-pomozhet-ukraine-

provesti-reformy-31176.html. – 2015. – 26.01). 
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Антон Геращенко, народный депутат Украины VIII созыва 

(Народный фронт), советник Министра внутренних дел Украины: 

Ко мне часто обращаются через личку френды с рассказами, что у их 

знакомых или у них самих кто то из чиновников вымогает взятки. 

Я всегда пишу в таких случаях – пишите заявлению в милицию и мы 

возьмем негодяя за задницу. 

К сожалению из многих десятков обращающихся решаются так 

поступить лишь единицы. 

Причина – с одной стороны природная трусость и рабская психология 

совка, с другой стороны неверие в то, что высокопоставленный вымогатель 

получит по заслугам, а не договориться со следствием и заявитель не 

пострадает еще больше. 

На прошлой неделе УБОП МВД взял на взятке судью Обуховского 

районного суда и прокурора Обуховского района Дикого на вымогательстве. 

Вчера стало известно о задержании полковника налоговой милиции из 

Кременчуга вымогавшего 500 тысяч гривен у предпринимателя за закрытие 

уголовного дела по неуплате налогов. 

Надеюсь эти и другие примеры успешной борьбы МВД со 

взяточниками и вымогателями послужат для начала цепной реакции 

обращения граждан с заявлениями о нарушении их прав 

высокопоставленными и не очень чиновниками всех рангов и мастей. 

А мы народные депутаты будем контролировать попадание этих дел в 

суда и их объективное рассмотрение судьями уже понявшими, что или они 

будут работать по закону или будут сами привлечены к уголовной 

отвественности за вымогательство взяток. 

Без возрождении доверия общества к правоохранительным органам не 

возможно построение правовой Европейской Украины. Возрождение доверия 

к правоохранительным органам процесс двухсторонний. МВД под 

руководством команды реформаторов Арсена Авакова и Эки Згуладзе этот 

процесс начали. 

Теперь слово за обществом (Возрождение доверия к 

правоохранительным органам: Слово за обществом // 

http://espreso.tv/blogs/2015/01/24/vozrozhdenyy_doveryya_k_pravookhranytelny

m_orhanam_slovo_za_obschestvom. – 2015. – 24.01). 
 

Леся Гасиджак, редактор інтернет-порталу «Музейний простір 

України»: 

… Наведу лише дві історії. 

Перша. Вчора у ЗМІ з’явилася інформація стосовно того, що в 

приміщенні Міністерства культури на Франка, 19 замість галереї портретів 

міністрів культури з 1953 року і до 2012-го розмістять малюнки вихованців 

дитячої художньої школи. Істерика в соцмережах сягнула такого рівня, що 

страшно говорити.. (а от ініціативу стосовно ліквідації історії України у 

вишах вони чогось не помітили…) Причому знаєте що найсмішніше? Хоч раз 
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в житті бачити ті портрети міністрів мав можливість 1% критиканів. Інші не 

знають, де міністерство знаходиться… Але «за компанію» кричати в нас 

навіть модно… 

Друга. В міністерстві культури сьогодні відбулась нарада В’ячеслава 

Кириленка і першого заступника Ігора Ліхового з директорами національних 

музеїв і заповідників. Однією з порушених була тема декомунізації і як 

наслідок – прохання в оновленні експозицій, у перегляді текстів екскурсій, бо 

події на сході – це наслідок відсутності культурної політики в країні в 

глобальному сенсі, і застарілі неправдиві радянські експозицій в українських 

музеях – в локальному. (Щоправда, заповідників це менше стосується, бо 

радянщиною грішать краєзнавчі та історичні музеї). Хоча закінчиться все 

колективним плачем «нема грошей, нема грошей»…  

Про істерію навколо пам’ятників радянським діячам навіть говорити 

проти ночі не хочеться… 

Вся ця вакханалія схожа на купальську ніч, коли нечиста сила 

намагається завадити пошуку цвіту папороті. 

Або на ніч, коли Хома Брут ночував біля мертвої Панночки... Він 

помер, бо «побоявся. А якби не побоявся, то нічого відьма з ним би зробити 

не змогла. Треба тільки перехрестившись, плюнути їй на хвіст», – йдеться в 

літературному сюжеті.   

От і я думаю, що в плані декомунізації треба йти прямо, не повертати 

голови і не боятися, і чомусь впевнена, що з часом все вийде. Ну а те, що 

нечисті багато з’явилося свідчить тільки про те, що Кириленко крок за 

кроком дотримується правил, які записав П. Іванов ще в ХІХ ст. 

Тепер тут головне: не випускати сковорідку з рук і не забувати 

плювати (Дві поради В’ячеславу Кириленку // 

http://blogs.lb.ua/lesya_gasydzhak/293163_dvi_poradi_vyacheslavu_kirilenku.ht

ml. – 2015. – 24.01). 

 

Олег Гречаний, блогер: 

У Верховній раді зареєстровано законопроект № 1784. Цим 

документом пропонується виключити з Цивільного кодексу України 

норму, яка дозволяє заключати договори застосовуючи поняття 

«еквівалент» при договірних розрахунках. Так, пропонується встановити в 

частині 2 ст. 524 Цивільного кодексу пункт про те, що використання 

іноземної валюти для визначення зобов’язання на території України 

дозволяється у випадках, порядку та на умовах встановлених 

законодавством, тобто прибрати можливість вільно прирівнювати договори 

до валюти. 

Також пропонується виключити частину 2 ст. 533 Цивільного кодексу 

України, згідно якої визначений у зобов’язанні грошовий еквівалент в 

іноземній валюті підлягає сплаті у гривнях і визначається за офіційним 

курсом на день платежу, якщо інший порядок його визначення не 

встановлений договором, законом або іншим нормативно-правовим актом. 
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Отже, змінами визначається, що виконання зобов’язань за договорами 

здійснюється в гривнях. 

У пояснювальній записці до Законопроекту також зазначено те, що 

прийняття законопроекту дозволить на законодавчому рівні більш чітко 

регламентувати умови укладання договору на території України в частині 

визначення валютних зобов’язань за договорами, а також умов їх виконання. 

З однієї сторони, такі зміни можуть позитивно вплинути на договірні 

відносини стосовно нерухомості. Завдяки цьому багато хто з простих 

громадян зможе уникнути випадків стрімкого знецінення гривні і переплати 

за договори купівлі-продажу нерухомості (кредитування), коли переплата за 

ними може збільшитись відповідно до курсу валюти до гривні. Однак з 

іншого боку це може досить негативно позначитись на бізнесі, який, у свою 

чергу, повинен буде підраховувати ризики при укладені договорів та, 

відповідно, покладати ці ризики на покупців. Що ж стосується того, чи 

матимуть такі зміни позитивний вплив на курс валют, то очевидно ніяких 

змін такі зміни не принесуть, адже розрахунки по таким договорам 

здійснюються в гривні (Про зміни до застосування правил валютного 

еквіваленту у договорах // http://www.leopartners.com.ua/blog.html. – 2015. – 

24.01). 

 

Анатолій Ткачук, експерт РПР, директор з науки та розвитку 

Інституту громадянського суспільства: 

У грудні уряд та парламент зробили перший крок у напрямку 

проведення реформи децентралізації влади – прийняли зміни до 

Бюджетного та Податкового кодексів, чим визначили фінансову основу 

місцевих бюджетів. Тепер необхідно зробити перші два кроки – змінити 

адміністративно-територіальний устрій та розподілити повноваження. 

Протягом 2014 року однією з найбільш популярних реформ, яка 

звучала у промовах президента, депутатів парламенту та міністрів була 

реформа місцевого самоврядування – децентралізація влади. Реформа 

базується на декількох важливих складових – визначення нової 

територіальної основи місцевого самоврядування (зміна адміністративно-

територіального устрою), передача повноважень та ресурсів на місцевий 

рівень. 

Наразі ініційовано зміни адміністративно-територіального устрою 

шляхом ухвалення законопроекту «Про добровільне об’єднання 

територіальних громад». Необхідність ухвалення такого закону пояснюється 

нинішньою фрагментарністю адміністративно-територіального устрою та 

значними диспропорціями між адміністративно-територіальними одиницями, 

а відтак і «територіальними громадами», – чисельністю жителів, які 

проживають у населених пунктах. 

Зокрема, найбільша сільська територіальна громада має чисельність 

населення понад 10 тисяч осіб, а найменша – всього 84 особи. Дрібні 

«територіальні громади» не в змозі виконувати повноваження у більшості 

сфер, які традиційно виконуються на базовому рівні. Місцевих бюджетів 
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таких громад вистачає тільки на зарплату працівникам органів місцевого 

самоврядування, які не повертаються жителям громади у вигляді публічних 

послуг. У такій ситуації неодмінно відбувається передача цих повноважень 

на вищий рівень адміністративно-територіального устрою. 

У зв’язку з такою неспроможністю невеликих «територіальних 

громад» виконувати свої функції, необхідно провести реформу 

адміністративно-територіального устрою. Однак, враховуючи те, що 

дрібні територіальні громади є реаліями сьогодення, Уряд і Парламент 

виявились не готовими прийняти рішення про комплексну реформу 

територіального устрою. Натомість було запропоновано можливість 

поступових змін, аби місцеві територіальні громади самостійно зрозуміли 

необхідність такої реформи і були залучені у цей процес, виходячи із сили 

суспільної потреби, а не сили закону. 

Так з‘явився законопроект «Про добровільне об’єднання 

територіальних громад». Проте, розуміючи причину, яка спонукає державу 

до укрупнення базових адміністративно-територіальних одиниць, 

законодавець встановлює певні параметри для об’єднання – створення 

перспективного плану. Встановлення таких параметрів є вкрай необхідним, 

адже ми маємо провести укрупнення не заради самого процесу, а заради 

переходу новоутвореної одиниці на нову якість. 

Водночас при наближенні часу ухвалення у другому читанні 

законопроекту, все більше з’являється публікацій про «неприпустимість» 

планування «добровільного об‘єднання». Тому спробую зафіксувати 

декілька визначальних позицій щодо необхідності подібного документу: 
1. Адміністративно-територіальний устрій є скелетом держави, адже на 

кожен рівень адміністративно-територіального устрою покладається 

вирішення певного комплексу питань управління. Наприклад, на базовому 

рівні повинна забезпечуватись дошкільна та шкільна освіта; на проміжному 

(район) – спеціалізовані школи; на регіональному (область) – професійно-

технічна освіта; на національному – вища освіта. 

2. Питання правового регулювання адміністративно-територіального 

устрою належить винятково державі. 

3. Регулюючи адміністративно-територіальний устрій, держава 

визначає вимоги до створення адміністративно-територіальних одиниць 

таким чином, аби ці одиниці були спроможними для виконання тих функцій, 

заради яких вони утворюються. 

4. Органи місцевого самоврядування, які сьогодні діють в 

адміністративно-територіальних одиницях утворені на основі законів, а не на 

основі бажання мешканців цих одиниць. 

Для більш наочного розуміння ситуації, розглянемо приклад 

Волочиського району Хмельницької області. 

На мапі простежуємо систему розселення людей у східній частині 

району. Є селище Наркевичі, у якому проживає майже 1600 осіб, яке разом із 

Юхимівцями складають найбільшу сільську раду району – понад 2600 осіб. 
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Поруч, у межах 10 км., є низка інших, проте набагато менших, сіл (на карті 

біля кожного села вказано чисельність населення). 

Варіантів об‘єднань може бути багато. Наприклад, можна об‘єднати 

село Дзеленці та Рідкодуби, які разом складатимуть село з населення у 1200 

осіб. Однак таке об‘єднання не призведе до появи нової якості громади, яка 

зможе виконувати всі повноваження. Аналогічна ситуація із іншими 

варіантами об‘єднання: Трительники – Баглаї – Дзеленці, Бубнівка – 

Сергіївка – Новоленськ. 

Будь-яка із цих комбінацій об’єднання не дає змоги забезпечити 

повноцінне функціонування сфери шкільної освіти, оскільки кількість 

населення, а відтак дітей, є недостатнім для функціонування середньої 

школи. У наведеному прикладі тільки об’єднання навколо села Наркевичі 

створює повноцінну адміністративно-територіальну одиницю, яка отримає 

від держави повну компетенцію та відповідні ресурси, а також додаткову 

підтримку на розвиток інфраструктури. 

Саме для такого логічного та зручного для людини планування і 

передбачено створення «перспективного плану утворення дієздатних 

громад», – документ, який визначає комбінації об’єднання при якому нове 

утворення матиме перехід на нову якість, і яке отримає підтримку держави. 

За інших умов об’єднання втрачає сенс, витрати на процес не принесуть 

вигоди громадянам. 

У Європі за останні роки процес концентрації адміністративно-

територіальних одиниць набув ознак постійності. Такі країни як Данія, 

Ірландія, Греція, Латвія, Фінляндія, Албанія, Грузія провели свої реформи, 

які суттєво зменшили кількість адміністративно-територіальних одиниць 

базового рівня (муніципалітетів). Кожна така реформа відбувалась через 

встановлення параметрів майбутніх об’єднаних одиниць і створення на цій 

основі карт об’єднання. 

Такий же, європейський, підхід обрала і Україна. Згідно з проектом 

українського Закону, формування перспективного плану (фактично карти) 

утворення об’єднаних громад віднесено до компетенції органів місцевого 

самоврядування обласного рівня. Хоча європейський досвід показує, що 

основна роль у формуванні майбутньої карти адміністративно-

територіального устрою повинна належати профільному міністерству. 

Наявність «перспективного плану» зовсім не означатиме, що ті 

територіальні громади, які не хочуть ні з ким об’єднуватись, будуть 

приєднані до когось силоміць. План потрібен у першу чергу для тих громад, 

які дійсно прагнуть розвиватись, і хочуть мати для цього належні 

повноваження та ресурси. 

Насамкінець варто зазначити, що реформа місцевого самоврядування 

є комплексною, яка зачіпає багато сфер в управлінні держави. Проте з 

ухваленням законопроекту «Про добровільне об’єднання територіальних 

громад», у якому буде передбачено формування «перспективного плану 

утворення дієздатних громад», ми виходимо на черговий, надзвичайно 

важливий, етап – зміни адміністративно-територіального устрою 
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(Адміністративно-територіальна реформа, як основа децентралізації // 

http://blogs.lb.ua/anatoliy_tkachuk/293087_administrativnoteritorialna.html. – 

2015. – 23.01). 
 

Остап Українець, блогер: 

Що ж, тоді спробую і я висловитися з приводу відміни усіх цих 

української мови і філософії та переведення їх вивчення на розсуд вишів. 
Питання воно, звісно, вельми дискусійне, але чи справді десь тут заховалася 

#ЗРАДА? Ну як би вам сказати. Знання мови та історії формує національну 

свідомість, знання філософії формує особистість і знати їх необхідно – 

абсолютно згоден. Але, опустивши філософію і апелюючи до непростого 

нині національного питання – чи так уже нам необхідно перекладати усю 

відповідальність на плечі університету? Якщо без університетського 

вивчення галопового курсу укрмови чи історії протягом АЖ одного семестру 

студент-фізик не стане повноцінним українцем, то він, очевидно, не зміг би 

стати таким і через семестр їх вивчення. Для цього існує шкільна освіта, 

дошкільна освіта, домашня освіта, міністерство культури, міністерство 

молоді і спорту – які, власне, повинні би працювати зокрема у цьому руслі. 

Університетська освіта у цьому довгому списку є останньою з двох причин: 

а) вона необов’язкова, середній відсоток національно свідомих людей, 

гадаю, вищий серед людей, у яких вища освіта є. І справа не у синтаксисі на 

три пари 

б) вона відбувається у доволі свідомому віці, коли погляди ще 

формуються, але цілковита переорієнтація відбувається нечасто. І явно не за 

рахунок семестрового курсу історії України, яку і так більшості читають «на 

відчепись»... (Хто куди КВІТне. Освітні реформи // http://o-

ukrainets.vkursi.com/7831.html. – 2015. – 23.01). 

 

Огляд зарубіжних ЗМІ 

 

Украинские государственные медицинские учреждения с 2016 года 

фактически перейдут на платную основу.  

Министр здравоохранения Александр Квиташвили:  
Пациентам бесплатно будет предоставляться минимальный набор 

услуг. За дополнительную медпомощь нужно будет доплачивать. Сколько 

именно эти услуги будут стоить, пока неизвестно. Теперь доходы врачей 

будут зависеть от количества принятых пациентов, то есть фактически врачи 

за свою работу будут получать гонорары. 

Член координационного совета Стратегической совещательной 

группы по реформированию системы здравоохранения Украины 

Дмитрий Шерембей:  
Законодательную базу для перехода на гонорары создадут уже в этом 

году. Все это будет так же, как в частных клиниках, когда есть касса, а в ней 

– перечень услуг, специалистов и цены. Часть денег пойдет врачу за работу, а 

часть – на счет клиники. 
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Бесплатной в Украине медицина останется только для скорой помощи, 

больных туберкулезом и ВИЧ, беременных женщин, детей, студентов, 

пенсионеров и малоимущих. У остальных будет выбор. Будет бесплатный 

базовый набор услуг – это проживание в многоместной палате, 

отечественные лекарства, врачи, которые находятся на смене. Если пациент 

хочет лучше, за это нужно будет доплатить, купив страховку либо заплатив 

наличными в кассу (В Украине с 2016 года пациентам будет 

предоставляться бесплатно только минимальный набор медуслуг // 

Новости Беларуси (budet-predostavljatsja-besplatno-tolko-minimalnyj-nabor-

meduslug_i_693405.html). – 2015. – 29.01). 

 

Власти Канады готовы выделить Украине 160 млн американских 

долларов в виде займа.  

Заем будет включать в себя меры, необходимые, чтобы гарантировать 

подотчетность и прозрачность в отношении использования средств (Канада 

предоставит Украине 160 млн долларов США // Deutsche Welle 

(http://www.dw.de/ 18222176).– 2015. – 28.01). 

 

Міністри фінансів ЄС 27 січня в Брюсселі затвердили макро-

фінансову допомогу для Україи. Пакет в 1 мільярд 800 мільйонів євро був 

запропонований раніше Європейською комісією. (…) Допомога буде надана 

протягом трьох траншів по 600 мільйонів євро для проведення усіх реформ.  

Заступник міністра фінансів Польщі Артур Радзивілл:  
Для України на даному етапі надзвичайно важливо, щоб перший транш 

даної допоги був переведений якомога швидше. Євросоюз прагне 

мобілізувати три мільярди доларів США з міжнародного пакету допомоги 

для України (UE przekaże 1,8 miliarda euro w ramach pakietu pomocy Ukrainie 

// dziennik.PL (http://wiadomosci.dziennik.pl/swiat/artykuly/481378,ministrowie-

ue-zatwierdzili-nowy-program-pomocy-dla-ukrainy.html). – 2015. – 27.01). 

 

Реформирование Министерства внутренних дел не потребует 

значительных средств, потому что в основе его концепции лежит 

изменение функций ведомства и его реорганизация. 

Первый заместитель министра внутренних дел Украины 

Екатерина Згуладзе-Глуксманн:  

Реформа не так дорого стоит, как кажется. Тут вопрос больше 

реорганизации работы, механизма контроля качества работы, конечно же, 

зарплаты, общая рабочая обстановка и обучение. 

Конечно же, обучение стоит денег, потому что министерство набирает 

новых инструкторов, чтобы учить будущих полицейских уже по новой 

программе. Но мы не будем тратится ни на что лишнее. У нас очень сильная 

поддержка донорских организаций, и мы надеемся, что группа наших 

партнеров будет только расти, как только мы покажем первые результаты. 

http://www.belta.by/ru/all_news/world/V-Ukraine-s-2016-goda-patsientam-budet-predostavljatsja-besplatno-tolko-minimalnyj-nabor-meduslug_i_693405.html%22budet-predostavljatsja-besplatno-tolko-minimalnyj-nabor-meduslug_i_693405.html
http://www.belta.by/ru/all_news/world/V-Ukraine-s-2016-goda-patsientam-budet-predostavljatsja-besplatno-tolko-minimalnyj-nabor-meduslug_i_693405.html%22budet-predostavljatsja-besplatno-tolko-minimalnyj-nabor-meduslug_i_693405.html
http://wiadomosci.dziennik.pl/swiat/artykuly/481378,ministrowie-ue-zatwierdzili-nowy-program-pomocy-dla-ukrainy.html
http://wiadomosci.dziennik.pl/swiat/artykuly/481378,ministrowie-ue-zatwierdzili-nowy-program-pomocy-dla-ukrainy.html
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Также, готовится новый законопроект о полиции, потому что меняются 

ее функции и структура. Очень скоро, в течение нескольких недель, мы 

будем презентовать новый закон о полиции в парламенте. 

Главный транспортный  вопрос уже решен. Новые машины патрульной 

полиции нам предоставило правительство Японии по квоте Киотского 

протокола (Реформа МВД стоит не так дорого, как кажется – Згуладзе // 

Грузия Онлайн (http://www.apsny.ge/2015/pol/1422397898.php). – 2015. – 

27.01). 

 

Вице-президент Ассоциации журналистских расследований Антон 

Подлуцкий: 

Из-за коррупции в судебных органах власти, за пять последних лет, из 

Украины ушли десятки крупных иностранных инвесторов, а продолжение 

принятия украинскими судами странных решений существенно подрывает 

инвестиционную привлекательность нашей страны. (…) 

Без наведения порядка в судебной системе, экономика будет страдать и 

далее. И никакие иностранные инвесторы не начнут работать в Украине 

(Эксперт: коррупция в судах пугает иностранных инвесторов // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/1445098081270721). – 2015. – 27.01). 

 

Новая Украина становится полной противоположностью Украине 

вчерашней, полностью коррумпированной и деморализованной. 

Осуществленные преобразования представляют собой редкий опыт 

прямого участия граждан в демократическом процессе, прекрасную и 

благородную миссию народа, объединившегося ради того, чтобы вывести 

свою страну на путь современного развития, открытости и европейской 

интеграции.  

Многие из тех, кто входит в состав нынешнего правительства и 

парламента, добровольно оставили высокооплачиваемые должности ради 

служения своей стране. Новый министр финансов Наталья Яресько ранее 

занималась инвестициями, но оставила свою прежнюю работу и сейчас 

получает лишь несколько сот долларов в месяц.  

Интересно сравнить нынешнюю Украину и Грузию 2004 года. В то 

время, придя к власти, Михаил Саакашвили в качестве одной из 

первоочередных мер упразднил одиозную дорожную полицию, вымогавшую 

взятки у водителей. Жители страны сразу же заметили перемены к лучшему. 

К сожалению, на Украине еще не разработали подобного проекта, который 

мог бы выглядеть объявлением о намерениях. Существует план 

реформирования киевской милиции, но на данный момент для получение 

водительского удостоверения приходится платить такую же взятку, как и 

раньше. Саакашвили был революционным лидером, начавшим жесткую 

борьбу с коррупцией, но в итоге превратившим ее в монополию государства. 

На Украине же сам народ является главным участником демократического 

процесса, эта страна не зависит от воли одного лишь руководителя и 

обладает системой сдержек и противовесов. Демократические процессы 
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развиваются медленно, но в долгосрочной перспективе это является их 

преимуществом (Мы должны помочь Украине // Minval.Az 

(http://minval.az/news/74294/). – 2015. – 27.01). 

 

Глава Адміністрації Президента України Борис Ложкін: 

Деякі стверджують, що мало що змінилося в Україні після Майдану 

«революції гідності» торік на обличчях тих, хто встановлює політичну 

ситуацію в Україні. На відміну від життя до Майдану, керівники України 

зараз працюють на благо нашої країни. Незважаючи на економічні труднощі і 

війну в Донбасі, президент Петро Порошенко продовжує лідирувати в 

Україні через швидкі і радикальні реформи, деякі з яких вже почалися. (…) 

Революція гідності відбулась, в першу чергу, заради руху у боротьбі з 

корупцією, а українська влада вже затвердила ряд безпрецедентних законів 

про боротьбу з корупцією. Але наша місія набагато більша, ніж 

затверджувати хороші закони. Ми змінюємо саму філософію державної 

служби в Україні. (…) 

Найбільш амбітною поставленою метою  є  програма реформ 

Порошенка в «Україні 2020» тому, що Україна повинна бути готова подати 

заявку на вступ до Європейського Союзу протягом п’яти-шести років. Щоб 

відновити зростання економіки в наступному році Україна потребує 

подушку, щоб підтримати свої радикальні реформи. Допомогу Україні 

запросили у наших партнерів – країн, які підтримують одні й ті ж принципи і 

розуміння міжнародного права та поваги людської гідності, що ми 

підтримуємо (…) (More aid to Ukraine would invest in a stronger Europe / The 

Washington Post 

(http://www.washingtonpost.com/opinions/2015/01/26/3cc88a70-a4b1-11e4-

a7c2-03d37af98440_story.html?hpid=z3). – 2015. – 26.01). 

 

Складна ситуація на сході країни викликає велике занепокоєння, 

тому в Україні у відрядження відправляється єврокомісар з питань 

гуманітарної допомоги Христос Стіліанідес. Згідно з даними ООН в 

результаті конфлікту в Україні 610 413 людей лишилися без даху, 593 609 

осіб стали біженцями в сусідні країни, 4771 людина вбита і 10 360 поранені 

(Stylianides heads to eastern Ukraine, as aid groups warn of humanitarian 

disaster // Euractiv (http://www.euractiv.com/sections/europes-east/stylianides-

heads-eastern-ukraine-right-groups-warn-humanitarian-disaster). − 2015. − 

23.01). 

 

С начала действия на Украине закона «Об очищении власти» 374 

госчиновника высшего уровня не прошли люстрационную проверку и 

были уволены.  

Председатель департамента по вопросам люстрации министерства 

юстиции Украины Татьяна Козаченко:  
Результатом первой волны люстрации стали сотни чиновников, 

лишившихся должностей, и еще большее число тех, кто добровольно ушел в 
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отставку. Под эту волну попали те лица, которые подлежат так называемой 

«автоматической» люстрации. (…) 

 Половина принудительно уволенных в процессе люстрации пытается 

восстановиться на своих должностях через суды. Однако пока это удалось 

только двум человекам. В то же время целый ряд чиновников пытается 

обжаловать закон о люстрации в Конституционном суде, утверждая, что он 

закон нарушает их право на труд.  

Секретарь общественного совета по вопросам люстрации при 

министерстве юстиции Максим Маньковский:  
Во время акций протеста у президентской администрации 23 января 

активисты передали главе государства список из 33 чиновников, которым 

удалось избежать первой волны люстрации, а также призвали президента 

возглавить люстрацию, а не саботировать ее. 

Это не отдельные случаи – система оказывает упорное сопротивление. 

Во время второй волны люстрации будет еще больше попыток чиновников 

уклониться от этой процедуры. Мы обращаемся ко всем украинцам и к 

президенту: помогите нам, потому что сами мы со всеми такими случаями не 

справимся (100 дней украинской люстрации: сотни чиновников лишились 

постов // Deutsche Welle (http://www.dw.de/10018211720). – 2015. – 23.01). 

 

Реалізація ініціатив в межах «Стратегії – 2020» 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Хід реалізації спільних проектів Світового Банку та Мінрегіону 

України обговорили на зустрічі Віце-прем’єр-міністр – Міністр 

регіонального розвитку, будівництва та житлово-комунального 

господарства Геннадій Зубко та директор Світового банку по Україні, 

Білорусі та Молдові Чімяо Фан. 

Сторони підтвердили наближення завершення реалізації в Україні 

проекту «Розвиток міської інфраструктури» (впроваджувався в 14 містах). 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

Проект знаходиться на завершальній стадії і вже зараз ми можемо 

бачити значний ефект від його впровадження. За 6 років реалізації середній 

показник економії електроенергії на підприємствах-учасниках проекту 

становить близько 30 відсотків. 

Сторони також обговорили питання реалізації ще двох спільних 

проектів Світового банку та Мінрегіону – «Розвиток міської інфраструктури-

2» вартістю 350 млн дол. США та «Підвищення енергоефективності у секторі 

централізованого теплопостачання» вартістю 382 млн дол. США (Геннадій 

Зубко та Чімяо Фан обговорили питання реалізації проектів Світового 

банку та Мінрегіону в сфері модернізації підприємств ЖКГ // Урядовий 

портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id= 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id
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247909739&cat_id=244276429). − 2015. − 29.01). 
 

28 січня Міністр закордонних справ України Павло Клімкін 

зустрівся з Міністром закордонних справ Литовської Республіки 

Лінасом Лінкявічюсом, який перебуває з робочим візитом у нашій 

державі, зокрема з метою інавгурації роботи Посольства Литви в Україні 

в якості контактного дипломатичного представництва щодо 

співробітництва з НАТО на період 2015−2016 рр. 

Сторони обговорили подальший розвиток двостороннього 

стратегічного діалогу, у рамках якого заплановано обмін візитами та 

проведення спільних заходів політичного та економічного спрямування (28 

січня Міністр закордонних справ України Павло Клімкін зустрівся з 

Міністром закордонних справ Литовської Республіки Лінасом 

Лінкявічюсом // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247909780&cat_id=2

44277212). − 2015. − 29.01). 
 

Заступник Міністра оборони України – керівник апарату Петро 

Мехед провів зустріч з норвезькою делегацією на чолі з Надзвичайним і 

Повноважним Послом Королівства Норвегія в Україні Йоном 

Фредріксеном. 

Сторони обговорили питання розвитку співробітництва та надання 

допомоги Міністерству оборони України в рамках спільного проекту в сфері 

управління персоналом та боротьби з корупцією, який норвезька сторона 

пропонує здійснити протягом 2−3 років в рамках Ініціативи НАТО з 

розбудови цілісності, прозорості, доброчесності і підзвітності та зниження 

корупційних ризиків в оборонних та безпекових ситуаціях. 

Заступник Міністра оборони України – керівник апарату Петро 

Мехед: 

Підвищення якості управління людськими ресурсами та зниження 

корупційних проявів у Міністерстві оборони та Збройних Силах України є 

одним із нагальних пріоритетів діяльності оборонного відомства. 

У цьому відношенні Збройним Силам України стане корисною 

допомога експертів норвезького Центру підвищення кваліфікації у сфері 

подолання корупції, в якому акумулюється відповідний досвід країн-членів 

НАТО (Заступник Міністра оборони Петро Мехед провів зустріч із 

Послом Норвегії в Україні Йоном Фредріксеном // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247906767&cat_id=2

44277212). − 2015. − 28.01). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк пройшов перевірку на 

відповідність закону про очищення влади. 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

24 грудня Державна фіскальна служба відправила запит з вимогою 

пояснити арифметичні розбіжності, які є в даних декларації і даних ДФС. 

Протягом 20 днів відповідь було направлено мною на Державну фіскальну 
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службу. Я зобов’язаний був подати всі дані за 14 років про всі депозити, 

кредити, проценти, все майно, пасивні доходи, роялті, витрати. (…) 

Вимагаю проводити таку саму перевірку по всіх посадовцях і 

оприлюднювати інформацію, яка підлягає оприлюдненню відповідно до 

закону (Глава Уряду пройшов перевірку на відповідність закону про 

очищення влади // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247906847&cat_id=2

44276429). − 2015. − 28.01). 

 

27 січня відбулася робоча зустріч члена Національної комісії, що 

здійснює державне регулювання у сферах енергетики та комунальних 

послуг, Андрія Геруса з представниками асоціацій та бізнесу у сфері 

альтернативної електроенергетики. 

Під час зустрічі обговорювалися базові умови та принципи до проекту 

Закону України «Про внесення змін до деяких законів України щодо 

забезпечення конкурентних умов виробництва електроенергії з 

альтернативних джерел енергії». 

Сторони дійшли висновку, що зазначений законопроект можна взяти за 

основу та додатково розглянути в Комітеті Верховної Ради України з питань 

паливно-енергетичного комплексу, ядерної політики та ядерної безпеки 

(НКРЕКП провела робочу зустріч з представниками асоціацій та бізнесу 

у сфері альтернативної електроенергетики // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247906972&cat_id=2

44277212). − 2015. − 28.01). 

 

Національна комісія з цінних паперів та фондового ринку на 

своєму плановому засіданні, що відбулось 27 січня 2015 року, схвалила 

проект рішення «Про затвердження Положення про здійснення 

фінансового моніторингу професійними учасниками ринку цінних 

паперів». 

Директор Департаменту контрольно-правової роботи НКЦПФР 

Олег Мисюра: 

Перш за все, зазначу, що даний документ розроблено з метою 

приведення нормативно-правових актів Комісії у відповідність з нормами 

Закону України «Про запобігання та протидію легалізації (відмиванню) 

доходів, одержаних злочинним шляхом, фінансуванню тероризму та 

фінансуванню розповсюдження зброї масового зниження». Так, чинним 

Законом визначено ряд нових понять, що передбачені проектом Комісії, 

зокрема, встановлено чіткі вимоги щодо призначення працівника, 

відповідального за проведення фінансового моніторингу, правил проведення 

фінансового моніторингу та програм його здійснення, а також впроваджено 

здійснення ідентифікації, верифікації, вивчення клієнтів тощо (НКЦПФР 

оновила Положення про здійснення фінансового моніторингу 

професійними учасниками ринку цінних паперів // Урядовий портал 
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(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247907330&cat_id=2

44277212). − 2015. − 28.01). 

 

На засіданні Уряду 28 січня прийнято постанову, яка скасовує 

надмірне державне регулювання в таких сферах підприємницької 

діяльності: в харчовій, аграрній, нафтогазовій та ІТ галузях. 

Міністр економічного розвитку і торгівлі України Айварас 

Абромавічус: 

Дерегуляція складається з трьох етапів. Перший етап, який проводимо 

зараз, − це ліквідація надмірних регуляторних бар’єрів для бізнесу. 

Корупційна складова, що ліквідується, становила близько 2−3 млрд грн. (…) 

Реалізація постанови забезпечить сприятливіші умови для розвитку 

підприємств (у нафтогазовій, аграрній, харчовій, ІТ галузях), дозволить 

отримати економічний ефект у 10−15 млрд грн до 2020 року, знизити 

собівартість продукції одночасно із підвищенням її конкурентоспроможності, 

а також уможливить створення нових робочих місць. Зрештою це позитивно 

позначиться на умовах ведення бізнесу в Україні загалом, а відтак будуть 

створені сприятливі умови для надходження іноземних і внутрішніх 

інвестицій, підвищення позиції України в рейтингу Світового Банку «Doing 

Business» (Прийнята Урядом постанова про дерегуляцію дозволить 

отримати економічний ефект у 10-15 млрд. грн. до 2020 року // Урядовий 

портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247907988&cat_id=2

44276429). − 2015. − 28.01). 

 

27 січня відбулася робоча зустріч Міністра енергетики та вугільної 

промисловості України Володимира Демчишина з Надзвичайним та 

Повноважним Послом Китайської Народної Республіки в Україні Чжан 

Сіюнем. 

Міністр енергетики та вугільної промисловості України 

Володимир Демчишин наголосив на зацікавленості української сторони 

якнайшвидше активізувати взаємодію між Україною та КНР щодо реалізації 

проектів модернізації українських ТЕС (ТЕЦ) та будівництва потужностей 

для виробництва з українського вугілля синтез-газу (для потреб хімічних 

підприємств) і синтетичного природного газу (для потреб населення) на 

підставі укладених угод − Рамкової Угоди між Міненерговугілля та 

Державним Банком Розвитку Китаю та Генеральної кредитної угоди між 

НАК «Нафтогаз України» та Державним банком розвитку КНР (Володимир 

Демчишин та Посол КНР Чжан Сіюнь обговорили модернізацію 

українських ТЕС та будівництво потужностей для виробництва синтез-

газу // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247908909&cat_id=2

44277212). − 2015. − 28.01). 

 

Міністр юстиції Павло Петренко: 
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Третя хвиля люстраційної перевірки торкнеться заступників міністрів 

усіх цивільних міністерств. Вона почнеться з березня цього року. А з квітня 

почнеться четверта хвиля, яка торкнеться територіальних органів міністерств 

і відомств (Третій етап люстрації почнеться в березні, − Павло Петренко 

// Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247907988&cat_id=2

44276429). − 2015. − 28.01). 

 

Президент України Петро Порошенко погодив поновлення генерал-

полковника, колишнього командувача Сухопутних військ Збройних Сил 

України Геннадія Воробйова на посаді Першого заступника начальника 

Генерального штабу Збройних Сил України.  

Президент України Петро Порошенко: 

Вчора ВР за моїм наполяганням прийняла зміни до Закону про 

люстрацію, які дозволяють повернути на фронт, у Збройні Сили досвідчених, 

патріотичних і професійних військових. Для того, щоб боротися за мир, нам 

потрібно мати сильну армію (Президент погодив поновлення на посаді 

Першого заступника начальника Генерального штабу України Геннадія 

Воробйова // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32133.html). − 2015. − 28.01). 

 

Президент України Петро Порошенко провів зустріч з Міністром 

фінансів США Джейкобом Лью, під час якої обговорювались питання 

поглиблення двостороннього співробітництва між Україною та США у 

фінансово-економічній сфері та надання Сполученими Штатами 

додаткової фінансової допомоги Україні. 

Міністр фінансів США Джейкоб Лью: 

Ми бачимо, наскільки складні завдання стоять перед Україною в 

напрямку реформування країни, але ми заохочуємо продовжувати цей шлях. 

Ми перебуваємо у тісній координації з Міжнародним валютним фондом, 

розуміючи, що вам доводиться вирішувати водночас подвійне завдання: 

впровадження реформ та забезпечення безпеки (Президент України провів 

зустріч з Міністром фінансів США // Президент України Петро 

Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32134.html). − 2015. − 28.01). 

 

Європейський банк реконструкції та розвитку та Виконавчий 

комітет реформ оголошують конкурс на позицію керівника Проектного 

офісу з координації розроблення та впровадження реформ. 

Для консолідації і координації зусиль з проведення реформ у липні 

2014 року Указом Президента України були створені Національна рада 

реформа і Виконавчий комітет реформ. Для підтримки діяльності цих органів 

створюється Проектний офіс з координації розроблення та впровадження 

реформ (ПО). 

Основними завданнями ПО визначені: забезпечення координаційної, 

аналітичної, комунікаційної підтримки та допомоги у стратегічному 
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плануванні при розробці планів конкретних реформ та моніторингу їх 

впровадження. 

Очікується, що діяльність керівника ПО розпочнеться у лютому 2015 

року і триватиме 12 місяців з можливістю продовжити діяльність ще на 12 

місяців (Оголошення про початок конкурсу на посаду керівника 

Проектного офісу з розроблення та впровадження реформ // Президент 

України Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32136.html). − 

2015. − 28.01). 

 

Голова Верховної Ради Володимир Гройсман підписав 

розпорядження, згідно з яким депутати зобов’язані оприлюднити 

декларації про доходи, а також щомісячно оприлюднювати списки своїх 

помічників. 

Голова Верховної Ради Володимир Гройсман:  

Вся ця інформація має бути опублікована на сайті Верховної Ради та на 

інтернет-сторінках депутатів. Це одне з тих питань відкритості роботи 

парламенту, яке давно вже піднімається (Гройсман зобов'язав депутатів 

показати декларації і помічників // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/28/7056721/). − 2015. − 28.01). 

 

Міністр внутрішніх справ Арсен Аваков: 

Закон «Про очищення влади» почав працювати в міністерстві. Першим 

етапом наприкінці жовтня (2014 року) – і це була перша хвиля, що стосується 

керівників, – 97 керівників міністерства було звільнено, в тому числі 9 

генералів. 

У цілому за підсумками люстраційної перевірки ми переглядаємо й 

піддаємо перевірці 140 817 людей. 

Зараз почався другий етап люстрації. (…) 

Ми звільнили із внутрішніх органів 21 тисячу співробітників, із них 4 

тисячі – за порушення присяги. Тобто досить серйозні зміни, просто це не 

відбувається негайно. 

І скажу вам, що й мене теж піддали перевірці, вона ще проходить 

(Аваков розповів, як його перевіряють і скільки звільнено з МВС // 

Українська правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/28/7056656/). − 

2015. − 28.01). 

 

Заступник Міністра регіонального розвитку, будівництва та 

житлово-комунального господарства України В’ячеслав Негода: 

(…) Ми повинні запропонувати якомога більше механізмів, які б 

стимулювали громади до мобілізації власних зусиль та ресурсів у вирішенні 

своїх пріоритетних завдань. Такими стимулами є не лише законодавчі зміни, 

що відбулися у напряму бюджетної децентралізації, а й додаткова фінансова 

підтримка з Держбюджету, у тому числі, − кошти фонду регіонального 

розвитку. 
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Згідно зі змінами до Бюджетного кодексу, кошти держфонду 

спрямовуються на реалізацію розроблених регіонами стратегій розвитку, які 

відповідають пріоритетам, визначеним у Державній стратегії регіонального 

розвитку. При цьому, кошти між регіонами розподіляються не в ручному 

режимі, а з дотриманням таких критеріїв: 80 % коштів − між усіма регіонам 

відповідно до чисельності населення, 20 % − йдуть на підтримку регіонів, в 

яких показник валового регіонального продукту в розрахунку на одну особу 

складає менше 75 % середнього показника по країні (Доцільно кошти 

держфонду регіонального розвитку використати на програми і проекти, 

спрямовані на підтримку співробітництва та об’єднання громад, − 

В’ячеслав Негода // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247906022&cat_id=2

44277212). − 2015. − 28.01). 
 

Міністр фінансів України Наталія Яресько: 

Уряд США надає Україні кредитні гарантії обсягом 2 млрд доларів. 

Це дозволить Україні активніше запроваджувати вже розпочаті 

реформи і залучати міжнародну фінансову підтримку на більш сприятливих 

умовах (Україна і США підписали декларацію про кредитні гарантії на 2 

мільярди // Економічна правда 

(http://www.epravda.com.ua/news/2015/01/28/524056/). − 2015. − 28.01). 

 

Глава Мінюсту Павло Петренко: 

Група, до якої входять і експерти з Венеціанської комісії, уже має певні 

напрацювання. 

Мова в першу чергу іде про уніфікацію положень закону «Про 

очищення влади» та закону «Про відновлення довіри до судової системи». Це 

пропозиція наших колег з Венеціанської комісії, з якими ми погоджуємось. 

(…) Буде створено окремий орган, який буде підпорядковуватись 

напряму Кабміну (а не Мінюсту, – ред.). 

Розробляється механізм індивідуальної амністії, щодо окремих осіб, які 

можуть пройти через цей механізм, та удосконалення роботи реєстру. 

Останнє, це запровадження механізмів відповідальності керівників 

відповідних органів за саботаж та невиконання закону про люстрацію 

(Петренко розповів, як змінюватимуть закон про люстрацію // 

Українська правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/28/7056644/). − 

2015. − 28.01). 

 

Порядок формування, розрахунку та встановлення цін на 

природний газ для суб’єктів господарювання, що здійснюють його 

видобуток, затверджений постановою НКРЕКП, від 11.12.2014 № 763, 

сьогодні офіційно оприлюднений в «Офіційному віснику України» за 

№ 5, ст. 100. 

Формування цін на природний газ здійснюється на підставі річних 

планів із видобутку природного газу (обсягів товарної продукції видобутку), 
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економічно обґрунтованих планованих витрат, визначених державними 

нормативами (нормами) витрат ресурсів, техніко-економічних розрахунків та 

кошторисів, ставок податків і зборів (обов’язкових платежів), а також цін у 

планованому періоді, визначених, виходячи з прогнозних індексів цін, 

схвалених в установленому порядку Кабінетом Міністрів України, на 

відповідний рік. 

Метою прийняття Порядку є виконання вимог статей 4 і 10 Закону 

України «Про засади функціонування ринку природного газу» та Закону 

України «Про захист економічної конкуренції», інших законодавчих актів 

(Набрав чинність Порядок формування, розрахунку та встановлення цін 

на природний газ для суб’єктів господарювання, що здійснюють його 

видобуток // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247904657&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 
 

Мінагрополітики та учасники зернового ринку підписали 

«Меморандум про взаєморозуміння між Міністерством аграрної 

політики та продовольства України і суб’єктами господарювання – 

експортерами зерна у 2014−2015 маркетинговому році».  

Мета підписання Меморандуму – стабілізація ринку зерна в країні, 

забезпечення прогнозованого режиму експорту зерна на 2014−2015 

маркетинговий рік (Мінагрополітики та експортери зерна підписали 

Меморандум про взаєморозуміння // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247904807&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 
 

За результатами робочого візиту Міністра міжнародної торгівлі 

Канади Еда Фаста до України та ряду його зустрічей з українськими 

урядовцями канадський Уряд вирішив і надалі всебічно підтримуватиме 

нашу державу. Зокрема було анонсовано реалізацію чотирьох проектів, 

головна мета яких – підтримка реформ в Україні, сприяння сталому 

економічному зростанню, розвитку малого й середнього бізнесу в молочній 

та зерновій галузях. 

Перший проект − підтримка розвитку молочної промисловості. 

Канада готова надати 19,7 млн доларів для розвитку малих і середніх 

молочних підприємств в Україні, зокрема тих, якими керують жінки.  

Другий проект − створення в Україні фермерських об’єднань у 

зерновій галузі. 

Канада виділяє 13,5 млн доларів протягом шести років, щоб усунути 

обмеження для розвитку в Україні малого та середнього бізнесу, який 

займається виробництвом зерна.  

Третій проект − Експертна допомога стосовно державного управління 

й економічного зростання. 
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Канада надасть 18,8 млн доларів для допомоги в розробці та реалізації 

коротко- і довгострокових реформ управління й економічних реформ на 

більш відкритій і прозорій основі. 

Четвертий проект − продовження підтримки Економічної 

Консультативної Ради України. 

Для підтримки України в стабілізації економічної ситуації та реформ, 

Канада виділяє до 100 тис. доларів додаткової допомоги Економічній 

Консультативній Раді. Ця додаткова підтримка дозволить Раді надавати 

незалежні експертні поради високопосадовцям Уряду України з ключових 

питань реформування й економічної стабілізації (Канада підтримує 

реформи в Україні й готова надати допомогу в розмірі 52 мільйонів 

доларів для їх прискорення // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247905219&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 

 

Министр здравоохранения Украины Александр Квиташвили: 

Есть проблема с медициной в сельской местности − недоступна, далеко 

и т.п. (…) 

Наиболее эффективная система − это когда врач является частным 

предпринимателем. Подобное существует в Англии, Хорватии, Чехии. Они 

по всей стране существуют как частные предприниматели (Минздрав хочет 

сделать врачей в селах частными предпринимателями // Цензор.НЕТ 

(http://censor.net.ua/news/321915/minzdrav_hochet_sdelat_vracheyi_v_selah_ch

astnymi_predprinimatelyami). − 2015. − 27.01). 
 

Держземагентство України визначило перелік питань у сфері 

земельних відносин, які потребують публічного обговорення і які будуть 

винесені на розгляд громадськості у 2015 році. 

У рамках проведення земельної реформи і реформи децентралізації 

влади Держземагентство України готує низку проектів законодавчих та 

інших нормативно-правових актів. Наразі до орієнтовного плану увійшли 

законопроекти, які вносять зміни до деяких законодавчих актів щодо 

розвитку орендних відносин на землю та стосовно делегування повноважень 

органам місцевого самоврядування з розпорядження землями державної 

власності, а також проект закону про національну інфраструктуру 

геопросторових даних (Держземагентство визначило перелік питань у 

сфері земельних відносин, які будуть винесені на публічне обговорення у 

2015 році // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247902900&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 

 

Верховная Рада приняла за основу и в целом законопроект о 

внесении изменений в закон Украины «Об очистке власти» о 

дополнительных мерах по обеспечению обороноспособности. 
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Таким образом были внесены изменения, предполагающие 

люстрационный иммунитет для лиц высшего офицерского состава, которые 

занимали или занимают должности в СБУ, Минобороны и ВСУ, если это 

обусловлено необходимостью обеспечения обороноспособности государства 

(Рада разрешила вернуться в ряды ВСУ люстрированным офицерам // 

Гордон (http://gordonua.com/news/war/Rada-razreshila-vernutsya-v-ryady-

VSU-lyustrirovannym-oficeram-63382.html). − 2015. − 27.01). 

 

Первый заместитель министра внутренних дел Екатерина 

Згуладзе-Глуксман: 

Более 17 тыс. кандидатов подали заявки на регистрацию в новую 

патрульную службу Министерства внутренних дел. 

(…) Это очень много. Поэтому мы решили начать тестирование сразу, 

для того чтобы быстрее проходить эту фазу (МВД: 17 тыс. претендентов 

зарегистрировались в новую патрульную службу // Гордон 

(http://gordonua.com/news/society/MVD-17-tys-pretendentov-zaregistrirovalis-v-

novuyu-patrulnuyu-sluzhbu-63346.html). − 2015. − 27.01). 

 

Народні депутати фракції Партії «Блок Петра Порошенка» 

Олександр Домбровський та Микола Кучер підготували та внесли на 

розгляд Верховної Ради законопроект «Про внесення змін до 

Податкового кодексу України (щодо стимулювання використання 

альтернативних джерел електричної енергії)» (реєстраційний номер 

1821). Документом пропонується визначити суб’єктів господарювання, що 

провадять діяльність з виробництва підакцизних товарів, а саме електричної 

енергії, виробленої, зокрема з відновлюваних джерел енергії, як таких, що 

можуть використовувати спеціальний податковий режим, а саме, бути 

платником єдиного податку. 

Перший заступник голови Комітету Верховної Ради України з 

питань паливно-енергетичного комплексу, ядерної політики та ядерної 

безпеки Олександр Домбровський вважає:  
Прийняття запропонованих змін сприятиме розвитку виробництва, 

зокрема зменшення собівартості виробленої продукції. Це дозволить 

поліпшити конкурентоспроможність українських товаровиробників як на 

внутрішньому ринку, так і на міжнародних ринках. Більше того, це є одним із 

дієвих способів державної підтримки вітчизняного агропромислового 

комплексу, як однієї з провідних галузей економіки України, та, безумовно, 

сприятиме наповненню дохідної частини державного бюджету вже у 

поточному році (Вінницький нардеп підготував законопроект щодо 

стимуляції використання альтернативних енергоджерел // ВинницаОК 

(http://vinnitsaok.com.ua/2015/01/27/195289). – 2015. – 27. 01). 

 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 
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(…) Уряд також вважає невідкладним завданням розпочати процес 

підготовки та внесення змін до Конституції України. 

Мінрегіон планує вже на цьому тижні ініціювати підготовку 

узгоджених пропозицій до проекту внесення змін до Конституції України в 

частині децентралізації та місцевого самоврядування з врахуванням 

рекомендацій Венеціанської комісії до попереднього законопроекту. 

Із визначенням Парламентом позиції щодо внесення змін до 

Конституції України, Уряд зможе внести до Верховної Ради другий пакет 

реформ із питань розширення децентралізації та розвитку місцевого 

самоврядування. 

Мінрегіон, спільно з вітчизняними та зарубіжними експертами, за 

підтримки Ради Європи, інституцій Європейського Союзу, міжнародного 

фонду «Відродження», проектів та програм, що підтримуються урядами 

багатьох країн (Польщі, США, Канади, Німеччини, Швейцарії, Швеції, 

Великобританії, інших) розробляє пакет законодавчих ініціатив, які 

передбачено Планом заходів із реалізації Концепції реформи місцевого 

самоврядування та територіальної організації влади. Також у Мінрегіоні 

утворено Експертну Раду з питань децентралізації, місцевого самоврядування 

та регіональної політики, до якої увійшли представники від всеукраїнських 

асоціацій органів місцевого самоврядування, народні депутати України, 

провідні вітчизняні а також зарубіжні експерти (Готуються узгоджені 

пропозиції до проекту змін до Конституції України в частині 

децентралізації та місцевого самоврядування, − Геннадій Зубко // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247900148&cat_id=2

44276429). − 2015. − 26.01). 

 

Такі депутати як Єгор Соболєв, Віктор Чума, Мустафа Найєм, 

Борис Тарасюк, Сергій Лещенко та інші підписали спеціальну 

Декларацію безхабарності, яка була розроблена Національним Рухом «Ні 

хабарництву! Я не даю і не беру хабарів». 

В підписаній Декларації депутати зобов’язуються в своєму 

професійному та особистому житті не брати і не давати хабарів. А спокус в 

депутатів за час їхньої каденції дуже багато, тому для очищення Парламенту 

від політичної корупції та виявлення «хто є хто», громадська ініціатива «Ні 

хабарництву!» запропонувала кожному новообраному народному депутату 

підписати Декларацію безхабарності.  

Проект продовжується до березня, після якого громадськість публічно 

повідомлять, хто є безхабарним депутатом, а хто перебуває в зоні ризику 

хабарництва та політичної корупції (Декларації безхабарності підписали 

десятки депутатів, але не всі! // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2395196). – 2015. – 25.01). 

 

Министр финансов Украины Наталья Яресько: 



 41 

МВФ одобрил запрос украинского руководства об увеличении объема 

финансовой помощи для Украины. 

(…) Большая часть пакета может быть предоставлена авансом, без 

четких требований относительно дальнейших экономических реформ. 

В течение одной-двух недель Украина выполнит все требования, 

необходимые для получения первого транша кредита в 2015 году (Яресько: 

МВФ может предоставить часть финансовой помощи авансом без 

требований реформ // Гордон (http://gordonua.com/news/money/YAresko-

MVF-mozhet-predostavit-chast-finansovoy-pomoshchi-avansom-bez-trebovaniy-

reform-63000.html). – 2015. – 25.01). 

 

24 січня у Житомирі заступник Міністра енергетики та вугільної 

промисловості України Олександр Светелік провiв нараду з питання 

забезпечення контролю за енергоспоживанням у регіонах України на 

прикладі роботи ПАТ «ЕК «Житомиробленерго». У нараді також взяли 

участь головний державний інспектор України з енергетичного нагляду 

Володимир Лушкін, голова Житомирської облдержадміністрації Сергій 

Машковський, голова правління ПАТ «ЕК «Житомиробленерго», головні 

енергетики підприємств області (Олександр Светелік провiв у Житомирі 

нараду щодо забезпечення контролю за енергоспоживанням у регіонах 

України // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247898394&cat_id=2

44277212). − 2015. − 24.01). 
 

Радник Прем’єр-міністра України Данило Лубківський: 

Уряд України затвердив порядки та умови надання освітньої та 

медичної субвенцій із державного бюджету місцевим бюджетам. Таким 

чином, Кабінет Міністрів виконав своє завдання щодо забезпечення регіонів 

коштами на фінансування медицини і освіти. Тепер відповідальність за їхнє 

ефективне і своєчасне використання переходить до місцевих органів 

виконавчої влади. (…) 

Уряд виконав своє завдання – сьогодні питання за формуванням 

місцевих бюджетів. Це ключове питання, і воно є частиною реформи з 

децентралізації, яку послідовно втілює Уряд. 

Перший заступник Міністра охорони здоров’я Олександра 

Павленко: 
Медична субвенція фактично є елементом нової моделі фінансування і 

міжбюджетних відносин (Уряд затвердив порядок та умови надання 

освітніх та медичних субвенцій регіонам, тепер відповідальність за 

місцевою владою, − Данило Лубківський // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247894598&cat_id=2

44276429). − 2015. − 23.01). 

 

Міністр юстиції Павло Петренко: 
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Спільно з нашими експертами, з грузинськими колегами ми розробили 

дуже чітку, поетапну реформу органів юстиції, яка напередодні була 

підтримана Урядом. Так, Кабмін ухвалив рішення, яким ліквідовано 

Державну реєстраційну службу України та Державну виконавчу службу 

України. Так само відбулося скорочення центрального апарату Мін’юсту на 

20 % і територіальних органів юстиції на 10 %. 

Нині головними проблемами відомства є відсутність належної 

мотивації у співробітників, висока забюрократизованість, побутова корупція 

на місцях, неефективна організаційна структура головних управлінь юстиції, 

а також надлишкова кількість управлінського апарату. 

(…) Системні прояви корупції в конкретних управліннях матимуть 

наслідком повну зміну їх керівництва (…) (Павло Петренко ознайомив 

керівників органів юстиції з планами реформування // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247894678&cat_id=2

44277212). − 2015. − 23.01). 
 

Перший заступник Міністра юстиції Наталія Севастьянова: 

В Міністерстві юстиції створюється моніторинговий центр, який 

допомагатиме боротися з корупцією.  

Даний центр відкритий для громадськості та для тих громадських 

організацій, які борються з корупцією. 

Інформація, яка надходить в цей центр, буде враховуватися під час 

втілення в життя нової кадрової політики міністерства, зокрема при 

призначенні працівників на посади в рамках проведення оптимізації (В 

Міністерстві юстиції створюється моніторинговий центр, який 

допомагатиме боротися з корупцією // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247893900&cat_id=2

44276429). − 2015. − 23.01). 
 

Голова Державної регуляторної служби Ксенія Ляпіна 

презентувала стратегію діяльності Служби перед бізнес-спільнотою в 

Торгово-промисловій палаті України. 

Голова Служби визначила чіткі кроки на 2015 рік, зустрілася з 

представниками профільних комітетів Американської торгівельної палати, 

провела розширену зустріч з понад 70 представниками бізнес-спільноти з 

різних регіонів України, обговорила з польськими колегами співпрацю у 

сфері дерегуляції бізнесу, виступила на брифінгу в Кабінеті Міністрів 

України перед ЗМІ, а сьогодні зустрілася у Торгово-промисловій палаті з 

понад 200 представниками ділових кіл України.  

У першому півріччі Ксенія Ляпіна націлена дерегулювати сфери: 

− охорони праці та промислової безпеки; 

− санітарного, фітосанітарного та ветеринарного контролю; 

− пожежної безпеки; 

− переробки вторинної сировини (утилізації відходів тари і упаковки). 

Голова Державної регуляторної служби Ксенія Ляпіна: 
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Це попередній перелік проблем, які потребують оперативного 

дерегулювання. Ми чекаємо від усіх зацікавлених (підприємців, ініціативних 

груп, об’єднань) також пропозицій щодо інших галузей, які потребують 

невідкладного розчищення. (…) 

Державна регуляторна служба вже почала формувати профільні робочі 

групи у зазначених сферах.  

Голова комітету підприємців ринку фінансових послуг та 

соціально-відповідального бізнесу при ТПП Олег Лиховид:  
Між державними органами і бізнесом переговори мають вестися на 

рівних. 

Народний депутат України Леонід Козаченко: 
Необхідно посилення повноважень і функцій Служби задля проведення 

запланованих завдань з дерегулювання, а також упровадження передання 

окремих функцій держави бізнес-об’єднанням. Потрібно провести 

масштабний форум бізнес-спільноти, на якому б Уряд отримав від бізнесу 

конкретний покроковий план дій (Державна регуляторна служба має бути 

модератором під час проведення дерегуляції // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247894845&cat_id=2

44277212). − 2015. − 23.01). 
 

22 січня 2015 р. відбулася офіційна зустріч Міністра енергетики та 

вугільної промисловості України Володимира Демчишина з делегацією 

Європейського Союзу на чолі з Головою Представництва ЄС в Україні 

Яном Томбінські. 

Учасниками зустрічі було обговорено низку базових документів, 

підписаних між Європейським Союзом та Україною, зокрема Програму 

секторальної бюджетної підтримки ЄС «Продовження підтримки реалізації 

Енергетичної стратегії України», Проект технічної допомоги «Допомога 

Україні у процесі впровадження реформ у секторі енергетики» відповідно до 

міжнародних зобов’язань країни, а також питання щодо підготовки Дев’ятого 

спільного звіту Україна − ЄС «Про хід реалізації положень Меморандуму 

про взаєморозуміння між ЄС та Україною щодо співробітництва в 

енергетичній сфері» за результатами співпраці у 2014 році. 

Міністр енергетики та вугільної промисловості України 

Володимир Демчишин: 
Наразі проект Стратегії перебуває на стадії публічного обговорення та 

розміщений на сайті Міністерства, після чого за результатами опрацювання 

усіх пропозицій та зауважень розпочнеться процес його погодження та 

схвалення Урядом України. 

Крім того Міненерговугілля підготовлено проекти планів імплементації 

актів законодавства ЄС в енергетичній сфері в рамках Угоди про асоціацію і 

найближчим часом, після завершення усіх внутрішньодержавних процедур, 

вони будуть подані для затвердження Урядом (Володимир Демчишин 

зустрівся з Головою Представництва ЄС в Україні Яном Томбінські // 

Урядовий портал 
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(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247896035&cat_id=2

44277212). − 2015. − 23.01). 

 

Міністр економіки Айварас Абромавичус: 

Донорська конференція швидше за все пройде у квітні. Тому що ми 

хочемо більше посилатися на реформи й на зміни. Тоді новому уряду буде 

вже понад 100 днів, і будуть уже якісь результати. 

Це й дерегуляція й робота з держкорпораціями. 

Ми будемо проводити конференцію не для того, щоб випрошувати 

гроші, якісь кошти будуть раніше, а для того, щоб показати можливість для 

інвестицій у країну (Абромавичус оголосив новий час проведення 

донорської конференції // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/23/7056079/). – 2015. – 23.01). 

 

ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

Депутати Київської міської ради затвердили Програму 

економічного та соціального розвитку, а також бюджет Києва на 2015 

рік. 

Програмою економічного і соціального розвитку м. Києва на 2015 рік 

передбачені заходи, які спрямовані на реалізацію системних реформ, 

визначених Стратегією сталого розвитку «Україна–2020» та відновлення 

стабільної роботи в усіх галузях міського господарства, нарощування 

ресурсного потенціалу міста. 

До основних заходів Програми увійшли зокрема (…) енергозбереження 

(оснащення житлових будинків тепло лічильниками, термосанація закладів 

освіти, встановлення індивідуальних теплових пунктів в житловому фонді, 

реконструкція систем гарячого водопостачання та теплозабезпечення з 

використанням новітніх технологій тощо) (…) (Затверджено бюджет 

Києва на 2015 рік та Програму економічного та соціального розвитку 

столиці // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247908990&cat_id=2

44277216). − 2015. − 28.01). 

 

На черговій сесії міської ради депутати прийняли «Програму 

енергоефективності, енергозбереження та термомодернізації житлового 

фонду Тернополя».  

Міський голова Тернополя Сергій Надал:  

Протягом декількох років ми планово проводили ремонт котелень та 

мереж, встановлювали індивідуально-теплові пункти і робили інші суттєві 

кроки для економії. Завдяки цьому минулого року ми скоротили споживання 

газу майже на 20%. Наразі можна прогнозувати збільшення використання 

цього виду палива, адже у експлуатацію здається все більше нових будинків. 

Саме тому з метою зменшення споживання газу у місті розроблено план 
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заходів із термомодернізації, який включає роботи із утеплення будинків та 

модернізації централізованого теплопостачання. 

Програмою енергоефективності, енергозбереження та 

термомодернізації житлового фонду Тернополя передбачено 

співфінансування на утеплення будинку, 70% коштів на який буде виділятися 

з міського бюджету, а інші 30% повинні надати самі жителі будинку. За ці 

кошти планується утеплити фасад, встановити індивідуально-теплові пункти, 

теплові лічильники, провести заміну вікон та дверей загального 

користування, ізоляцію інженерних мереж, датчиків освітлення і т.д.  

Також, для зменшення споживання газу у Тернополі будуть проведені 

й інші заходи, зокрема у рамках співпраці з Європейським банком 

реконструкції та розвитку. Завдяки європейським інвестиціям у 

мікрорайонах «Сонячний» та «Східний» передбачається встановлення 

індивідуальних теплових пунктів, реконструкція котелень, будівництво 

сонячних колекторів, встановлення мережних насосів, заміну окремих 

ділянок теплових мереж та інші (Тернопільська міська рада затвердила 

програму термомодернізації житлового фонду // Тернопільська міська 

рада (http://www.rada.te.ua/novyny/32446.html). – 2015. – 28.01). 

 

Комунальне підприємство «Агентство розвитку Черкащини 

Черкаської обласної ради» ініціювало впровадження в області нового 

енергозберігаючого проекту. Завдяки йому Черкаська філія Європейського 

університету тепер зможе економити на опаленні своїх приміщень до 30% 

коштів. 26 січня на базі навчального закладу введено у експлуатацію 

котельню на твердому паливі – автономну систему теплопостачання, яка 

повністю забезпечила потребу в теплі для приміщення навчального закладу 

площею у 3200 м
2
 (Комунальне підприємство обласної ради запроваджує 

енергозберігаючий проект // Черкаська обласна рада 

(http://oblradack.gov.ua/novini/3032-komunalne-pdpriyemstvo-oblasnoyi-radi-

zaprovadzhuye-energozbergayuchiy-proekt.html). – 2015. – 27.01). 
 

27 січня стартує перший етап тестування у нову патрульну службу 

Києва.  
За інформацією Міністерства внутрішніх справ, тест, який будуть 

здавати претенденти, розроблений спеціально для того, щоб оцінити загальні 

здібності кандидатів.  

Запитання орієнтовані на те, щоб перевірити здібності майбутніх 

патрульних правоохоронців до логічного та аналітичного мислення, а також 

перевірити комунікативні навички, які знадобляться майбутнім працівникам 

у повсякденній роботі. 

Кандидати, які пройдуть цей етап, перейдуть до наступного туру. У 

ньому передбачені: іспит з фізичної підготовки, медичний огляд, тест MMPI 

(психологічний тест, який складає профіль особистості) та співбесіда (27 

січня розпочинається перший етап тестування кандидатів до нової 
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патрульної служби столиці // Київська міська державна адміністрація 

(http://kievcity.gov.ua/news/20506.html). – 2015. – 27.01). 

 

Колективний розгляд новацій у податковому законодавстві, які 

набрали чинності з 1 січня 2015 року, стали основною темою семінару, 

організованого представництвом громадської організації 

«Всеукраїнський бухгалтерський клуб» та провідних фахівців Державної 

фіскальної служби краю.  

Керівник впливової громадської організації Ольга Ткач:  

Інтерес представників бізнесу до податкових нововведень викликаний 

цілком здоровими професійними прагненнями, пов’язаними з необхідністю 

розвитку підприємництва, отримання контрольованих прибутків і відповідно 

прозорої і справедливої сплати податків. Крім того, бізнес-спільнота розуміє, 

що саме через економічне зростання можна здолати нинішню непросту 

ситуацію і досягти європейського рівня розвитку. (   ) 

Керівник підрозділу контролю за декларуванням ПДВ Головного 

управління ДФС в області Володимир Підгірний:  
Запровадження електронного адміністрування – це радикальний крок в 

удосконаленні податкової системи та поліпшенні адміністрування податків, 

який унеможливить застосування платниками махінацій з цим податком та 

знизить корупційні ризики з боку працівників ДФС. Для зручності система 

спочатку запроваджується у тестовому режимі, що дасть можливість 

платникам звикнути до нових умов роботи, а ДФС – у разі потреби 

доопрацювати відповідну процедуру (Податкова реформа стала однією із 

актуальних тем для обговорення у бізнес-середовищі Хмельниччини // 

Територіальні органи ДФС у Хмельницькій області 

(http://km.sfs.gov.ua/media-ark/news-ark/180639.html). – 2015. – 27.01). 

 

Європейська економічна комісія ООН створює майданчики для 

реалізації проекту «Розумні міста», одним із таких майданчиків стала 

Вінниця. 

Мета такого проекту – підготувати міста до проблем, які виникають під 

час урбанізації. В ньому беруть участь 4 країни. Вінниця ж представляє всю 

Україну. 

Зараз створюється мережа так званих «розумних» міст, куди входять 

місто Турів у Білорусі, Вінниця в Україні, Ґоріс у Вірменії та Душанбе в 

Таджикистані. Ці міста, через віртуальну мережу, включені в дискусію про 

те, як, використовуючи інновації в плануванні, технології отримання даних 

та їх обробки, зробити ці міста більш стійкими і «розумними» з точки зору 

підготовленості, в т.ч. і до стихійних лих. Хоч проект належить ООН, існує 

він завдяки ініціативі міст-учасників (…) (ООН включив Вінницю до списку 

«розумних міст» // «iVin» (http://i-vin.info/news/oon-vklyuchyv-vinnytsyu-do-

spysku-rozumnykh-mist-9804). – 2015. – 27.01). 

 



 47 

У 2015 році 144 котельні бюджетних організацій області планують 

перевести на альтернативне паливо. 

За попередніми розрахунками, після виконання запланованих заходів, 

на кінець поточного року економія газу в бюджетній галузі становитиме 

15 млн кубометрів на рік. 

Загальний обсяг заощадження паливно-енергетичних ресурсів по 

області за минулий рік складає 40,8 тис. тонн умовного палива (Організації 

Вінницької області переходять на альтернативні види енергії // Vinnytsia 

PressPoint (http://vn.presspoint.in.ua/2015/01/27/32055). – 2015. – 27.01). 

 

Проекти з електронного самоврядування в Харкові розробляють 

співробітники КП «Міський інформаційний центр». 

На сторінках сайту розміщені інформація та сучасний погляд на 

електронне самоврядування, а також описані вже виконані проекти та готові 

розробки КП «МІЦ». У 2014 році підприємством була розроблена 

інформаційна система «Електронний виконком» для підготовки і проведення 

засідань виконавчого комітету за допомогою сучасних інформаційних 

технологій і без використання паперу (У місті активно розробляють 

проекти з електронного самоврядування // Харківська міська рада  

(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/u-misti-aktivno-rozroblyayut-proekti-z-

elektronnogo-samovryaduvannya-26817.html). – 2015. – 27.01). 
 

Міністр внутрішніх справ Арсен Аваков відсторонив від 

виконання службових обов’язків керівника управління ДАІ 

Житомирської області, а також очільників підрозділів ДАІ Житомира та 

Житомирського району. 

Чиновників відсторонили від посад на час проведення перевірки 

інформації щодо існування корупційних схем, про які розказав колишній 

інспектор Державтоінспекції Житомирщини (Керівників ДАІ 

Житомирщини відсторонили після заяви про корупцію // Українська 

правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/27/7056587/). – 2015. – 27.01). 

 

Хмільницька громадська організація «ПРАВО» презентувала 

депутатам і громадянам свій проект «Державні закупівлі в Хмільнику – 

під надійний громадський контроль». Проект спрямований на 

недопущення розкрадання бюджетних коштів та передбачає запровадження 

так званого Стандарту відкритості та прозорості державних закупівель, який 

задекларувала Хмільницька міська рада в Стратегії стійкого розвитку міста.  

Голова ради ХМГО «ПРАВО» Віталій Дорох: 

Ми пропонуємо знизити в Хмільнику поріг закупівель, що 

здійснюються за бюджетні кошти без проведення тендерних процедур, до 

10 тис. грн, замість 100 тис. передбачених законодавством та відкрити 

інформацію по них.  

Голова організації «Філософія Серця» Юлія Грига: 
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Крім підготовки правової основи, наші партнери с Центру політичних 

студій та аналітики підготують спеціальну інтернет-платформу, де складна 

бюджетна інформація буде викладена в доступній і зрозумілій для громадян 

формі (Хмільник може стати першим містом на Вінниччині з 

«відкритим бюджетом» // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2394622). – 2015. – 26.01). 

 

Министр здравоохранения Украины Александр Квиташвили: 

Санитарно-эпидемиологическая служба в Украине на сегодня 

практически не существует, вместо нее будет создана служба 

биобезопасности. СЭС была исключительно проверочной организацией. (…) 

Новая служба будет готова к реагированию в различных техногенных 

ситуациях и военных действий (Вместо СЭС в Днепропетровске будет 

создана служба биобезопасности // Днепр вечерний (http://dv-

gazeta.info/dneprnews/vmesto-ses-v-dnepropetrovske-budet-sozdana-sluzhba-

biobezopasnosti.html). – 2015. – 26.12). 
 

Народний депутат України Геннадій Ткачук:  
Вінницька область має бути показовим регіоном у питанні люстрації. 

Фактично в нашій області, попри гарні заяви, не звільнено майже жодного 

чиновника, які слугували режиму Януковича. (…) Вважаю, що той 

люстраційний комітет, який є на Вінниччині, повинен ефективніше 

працювати, пора ставити крапку в цьому питанні (Геннадій Ткачук: 

Вінниччина у питанні люстрації має бути показовим регіоном // I Like 

News.com (http://ilikenews.com/article/gennadiy-tkachuk-vinnichchina-u-

pitanni-lyustraciyi-maie-buti-pokazovim-regionom). – 2015. – 26.01). 

 

В рамках ІІІ фази Швейцарсько-Українського проекту «Підтримка 

децентралізації в Україні» DESPRO, який з минулого року 

впроваджується в області, одним із завдань є спільна реалізація проектів 

сільських громад із запровадження системи централізованого 

водопостачання.  

21–22 січня на місцях відбулись робочі зустрічі з обговорення стану і 

перспектив впровадження вже діючих проектів, відповідності умовам 

Проекту DESPRO і очікуваних результатів нових проектів, подальшого 

алгоритму їх реалізації. Наступного тижня заплановано засідання 

регіональної координаційної ради Проекту, на якому буде розглянуто аналіз 

ходу виконання операційних планів на рівні області та сформовано плани 

майбутньої діяльності (10 сільських населених пунктів області матимуть 

нові системи водопостачання // Івано-Франківська обласна державна 

адміністрація (http://www.if.gov.ua/?q=news&id=26264). – 2015. – 25.01). 

 

Фахівці-медики й науковці детально аналізували підготовчий етап 

реформування медичної галузі Закарпаття.  
Майже 6,5 мільйона доларів Світовий банк виділить для покращення 

кардіологічної допомоги. Закарпаття долучиться майже півмільйоном 
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доларів. Кошти інвестуватимуть у придбання обладнання, проведення 

семінарів та тренінгів для медичного та адміністративного персоналу, 

комп’ютерну техніку та програмне забезпечення для ведення електронного 

реєстру пацієнтів (У охорону здоров’я Закарпаття Світовий банк інвестує 

шість мільйонів доларів  // Голос України 

(http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=372981). – 2015. – 24.01). 

 

Місто обласного підпорядкування Гола Пристань стане першим на 

Херсонщині, яке повністю перейде на альтернативні джерела опалення. 
На чотири комунальні котельні, які обігрівають чотири місцеві школи, три 

дитсадки, лікарню, поліклініку і будівлю міськради, вже придбали котли 

вітчизняного виробництва, що споживатимуть не дорогий імпортний газ, а 

значно дешевші пелети з відходів деревини. Тривають монтаж обладнання та 

пусконалагоджувальні роботи. Нове обладнання має запрацювати ще до 

кінця нинішнього опалювального сезону. Хоча справні газові котли не 

викидають – їх збережуть як резерв на випадок аварії чи необхідності 

терміново збільшити потужності. Для переходу на енергоощадні технології з 

муніципальної скарбнички Голої Пристані асигнували 580 тисяч гривень, ще 

1,3 мільйона гривень надійшло з державного бюджету (Одне з міст на 

Херсонщині стане енергетично незалежним // Голос України 

(http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=373035). – 2015. – 24.01). 

 

Кременчугская ТЭЦ перешла на мазут в части производства 

электроенергии.  

Первый замглавы ОГА Олег Пругло: 

В настоящее время для централизованного отопления Кременчугская 

ТЭЦ ежедневно использует 500 тыс. куб. м газа. В то же время 

электроэнергию производит с использованием мазута. Это позволяет 

сэкономить 910 тыс. куб. м газа в сутки (Кременчугская ТЭЦ частично 

перешла на мазут // Сегодня.ua. 

(http://www.segodnya.ua/economics/enews/kremenchugskaya-tec-chastichno-

pereshla-na-mazut-586584.html). − 2015. − 23.01). 

 

НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Законопроект №0915 «Про добровільне об’єднання територіальних 

громад» передбачає запровадження простого механізму об’єднання малих сіл 

та міст між собою, надання прямої державної підтримки об’єднаним 

територіальним громадам. Це дасть можливість невеликим містам, селам та 

селищам отримувати більше податків, на рівні з великими містами обласного 

значення. 

Під час підготовки Законопроекту до другого читання, було виключено 

ключову статтю, а саме статтю 12 «Про підготовку перспективних планів 

формування спроможних громад». РПР закликає Верховну Раду підтримати 
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законопроект у другому читанні та повернути до тексту закону статтю 12, яка 

була у редакції першого читання. (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/photos/a.303335963152576.107374

1828.291274317692074/432700323549472/?type=1. – 2015. – 29.01). 
 

Голова фракції «Блоку Петра Порошенка» Юрій Луценко: 

Реформ без грошей не буває, а наразі на реформування МВС немає 

грошей ні спонсорських, ні бюджетних. Тому, необхідно внести відповідні 

поправки до бюджету (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/527225357380471. – 2015. – 29.01). 
 

20 січня відбулась зустріч експертів РПР із Головою НАК «Нафтогаз» 

Андрієм Коболєвим.  

Голова НАК Нафтогаз Андрій Коболєв: 

Ключовими для її реформування є диверсифікація джерел постачання 

газу, швидке підняття цін до ринкового рівня, впровадження 

енергоефективних технологій та подолання корупції в НАК «Нафтогаз 

України». 

Експерти РПР озвучили свої думки та зауваження стосовно такого 

підходу, відзначивши, зокрема, такі моменти: 

• Енергоефективність повинна бути пріоритетним напрямком; 

• Підвищення ціни на газ повинно відбуватись при повному обліку; 

• Нафтогаз повинен стати прозорою компанією із оприлюдненими 

фінансовими та інвестиційними планами та звітністю (Реанімаційний пакет 

реформ // https://www.facebook.com/platforma.reform/photos/a.3033359 

63152576.1073741828.291274317692074/432664496886388/?type=1. – 2015. – 

29.01). 
 

Перші кроки в медичній реформі Міністр вбачає у підвищенні 

ефективності використання бюджетних коштів, передачі державних 

закупівель міжнародним організаціям, скасуванні непотрібних ліцензій та 

форм звітності, спрощенні дозвільної системи тощо. Очікується, що зміни в 

медицині зроблять її привабливою для інвестицій.  

Цікаво було б знати, про що саме йдеться − при приватно-державне 

партнерство чи інші можливості до участі в медицині для приватного 

капіталу (Реформа охорони здоров’я // 

https://www.facebook.com/HealthReformUkraine/posts/713746602073157. – 

2015. – 28.01). 

 

Обласні органи управління освіти більше не будуть подавати звітність 

про навчально-виховну роботу в освітніх установах (Ukraine Reforms 

Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/526962480740092. – 2015. – 28.01). 
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Посол США в Україні Джеффрі Пайетт: 

США бачать в Україні потенціал, але будуть інвестувати як побачать 

результат реформ (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ //  

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/526929307410076. – 2015. – 28.01). 

 

Менеджер з комунікацій Реанімаційного Пакету Реформ Андрій 

Андрушків: 

(…) Політики бояться робити різкі рухи не лише через притаманний їм 

популізм, а й тому, що йдеться про наступ на серйозні бізнесові інтереси 

олігархів (…) (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/photos/a.303335963152576.107374

1828.291274317692074/432352260250945/?type=1. – 2015. – 28.01).  

 

Реформа виборчого законодавства є одним із пріоритетних напрямків 

оновлення політичної системи в Україні.  

Громадські організації «Інтерньюз-Україна», Комітет виборців 

України, Громадянська мережа ОПОРА та Український незалежний центр 

політичних досліджень закликають: 

• Президента України, Уряд – сприяти проведенню реформи на базі 

Верховної Ради України та надавати парламенту політичну і фахову 

підтримку на всіх етапах процесу реформування виборчого законодавства; 

• Голову Верховної Ради України – створити своїм розпорядженням 

при Комітеті з питань правової політики та правосуддя Робочу групу з 

питань реформування виборчого законодавства; 

• Комітет Верховної Ради України з питань правової політики та 

правосуддя – забезпечити прозорість, відкритість та інклюзивність діяльності 

створеної Робочої групи з питань реформування виборчого законодавства та 

належним чином адмініструвати процес, який необхідно завершити не 

пізніше квітня 2015 року; 

• Парламентські фракції – делегувати до Робочої групи з питань 

реформування виборчого законодавства своїх представників і забезпечити їх 

активну участь у роботі цієї групи, з метою формування політичного 

консенсусу навколо змісту відповідних виборчих реформ; 

• Експертів, громадські організації, активістів – активно долучитися до 

процесу реформування виборчого законодавства, у тому числі – шляхом 

участі в засіданнях Робочоїит групи з питань реформування виборчого 

законодавства, інформаційно-просвітницької роботи серед виборців, 

висвітлення змісту, цілей і наслідків реформи для журналістів та 

регіональних експертів й активістів (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/432328900253281:0. – 2015. 

– 28.01).  

 

Заступник голови Київської міської державної адміністрації 

Михайло Радуцький: 
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У разі успішного впровадження реформи системи охорони здоров’я 

середня заробітна плата лікаря в столиці має становити від 8 000 до 12 000 

гривень (Реформа охорони здоров’я // 

https://www.facebook.com/HealthReformUkraine/posts/713033955477755. – 

2015. –27.01). 

 

Заступник міністра внутрішніх справ Ека Згуладзе:  

Вже майже готовий новий Закон «Про поліцію» і що ознайомитися з 

документом можна буде вже за кілька тижнів.  

Заступник голови Адміністрація Президента України Дмитро 

Шимків: 

Реформу правоохоронних органів розглянуть під час засідання 

Національної ради реформ, яке відбудеться 2 лютого цього року. 

Голова Київської міської державної адміністрації Віталій Кличко:  

Створення нової патрульно-постової служби є першим етапом 

реформування столичної міліції, а другим є створення муніципальної міліції, 

який запланований на наступний рік (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/526169770819363. – 2015. – 27.01). 
 

Рада  проголосувала за зміни до закону про   люстраціяю, які дозволяють 

Президенту повертати люстрованих військових на посади. Щоправда, кожна 

амністія має погоджуватися з оборонним комітетом Ради. І не можуть 

амністовуватися екс-керівники  МВС  та   СБУ . А ще – все це працюватиме до 

ухвалення поправок до закону «Про очищення влади», які готуються 

робочою групою до візиту Венеціанської комісії (Люстраційний комітет // 

https://www.facebook.com/luscomitet/photos/a.652469498169306.1073741827.65

1831564899766/832257606857160/?type=1. – 2015. – 27.01). 

 

Міністр регіонального розвитку, будівництва та житлово-

комуального господарства Геннадій Зубко: 

Точкові зміни, які Уряд спільно з парламентом намагаються робити в 

рамках чинної Конституції, є звичайно важливими, але не забезпечують 

системності та відчутного позитивного ефекту. Тому, з метою забезпечення 

комплексних реформ, спрямованих на розвиток та зміцнення місцевого 

самоврядування, Уряд також вважає невідкладним завданням розпочати 

процес підготовки та внесення змін до Конституції України 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/881451845252580. – 2015. – 

26.01). 

 

Голова Верховної Ради Володимир Гройсман: 

Ключова позиція − провести до осені конституційну реформу, 

принаймні у частині децентралізації влади (Децентралізація влади // 
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https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/881449855252779. – 2015. – 

26.01). 

 

Екс-міністр фінансів Словакії Іван Міклош: 

(…) Сократив искусственное регулирование, лицензирование и 

ликвидировав ненужные разрешающие процедуры, Украина сэкономит 

деньги и уменьшит уровень коррупции, так как переизбыток регулирования – 

одна из основных причин взяточничества (Easy Business // 

https://www.facebook.com/easybusiness.in.ua/posts/768349569915984. – 2015. – 

22.01). 

 

У Давосі на Українському сніданку учасники визначили, що 

проблемою №1 в Україні є не війна, а корупція. Один з методів подолання 

корупції − це дерегуляція, а власне прибирання механізів, що створюють 

корупційні умови (Easy Business // 

https://www.facebook.com/easybusiness.in.ua/posts/770175423066732. – 2015. – 

26.01). 

 

Як свідчить дослідження Pact, 45% українців не знають жодного 

механізму, за допомогою якого громадяни можуть вирішувати, як витрачати 

бюджетні кошти. 

Маюбуть коли в нас цей відсоток спаде до принаймні 10, то ми 

заживемо в якісно іншій країні (Ціна держави: популярна економіка // 

https://www.facebook.com/popular.economy/photos/a.481428595271886.107374

1826.248740598540688/773568442724565/?type=1. – 2015. – 26.01).  

 

Міністр регіонального розвитку, будівництва та житлово-

комунального господарства Геннадій Зубко: 

Парламент підтримав пропозицію про передбачення у Державному 

фонді регіонального розвитку 3 млрд грн. Також 1 млрд грн. виділено на 

підтримку розвитку сільських територій (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/881450868586011. – 2015. – 

26.01).  

 

Безвізовий режим з ЄС теж залежить від реформ, зокрема, від 

антикорупційної (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/525805440855796. – 2015. – 26.01). 

 

Первый замминистра здравоохранения Александра Павленко: 

Медицинская субвенция направляется в местные бюджеты с целью 

финансирования медицинских учреждений, в частности, на выплату 

заработных плат врачам, питание пациентов, насущных проблем в 

оперативном управлении медицинских учреждений. В утвержденном 

порядке четко определяются действия каждого государственного органа, 
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который отвечает за процесс финансирования, определяется порядок 

передачи этих средств в местные бюджеты, целевое использование и сфера 

ответственности. Средства будут перечисляться ежеквартально и направятся 

в местные бюджеты (Новости Днепропетровска // https://vk.com/wall-

52044822_19607. – 2015. – 26.01). 

 

Спікер Верховної Ради України Володимир Гройсман:  
Ця реформа (місцевого самоврядування, – ред.) передбачає 

субсидіарність, повсюдність місцевого самоврядування, фінансову 

самодостатність громад, підвищення їхньої спроможності, а також 

відповідальності органів місцевого самоврядування перед громадою і 

державою. 

Бюджет поточного року був фактично сформований на новій основі, 

зважаючи на внесення змін до Податкового і Бюджетного кодексів (Новини 

Волині // https://vk.com/wall-61839585_5547. – 2015. – 26.01). 
 

Міністр регіонального розвитку, будівництва та житлово-

комунального господарства Геннадій Зубко: 

Норма щодо обов’язкової розробки перспективних планів формування 

територій громад має залишитися у законопроекті про добровільне 

об’єднання громад (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/881449855252779. – 2015. – 

26.01). 

 

Голова Парламенту Володимир Гройсман: 

Зміни до бюджетного та податкового кодексів покликані підтримувати 

і невеликі громади: містечка, села, селища, які фінансуватимуться через 

районні бюджети. Районні бюджети мають 100%-во фінансувати соціальні 

заклади, заклади освіти і охорони здоров’я на базовому рівні, а також органи 

управління (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/879800308751067. – 2015. – 

23.01). 

 

Експерт РПР  Анатолій Ткачук: 

Цей законопроект («Про добровільне об’єднання територіальних 

громад») просто необхідно підтримати, адже це виведе місцеві громади на 

якісно новий рівень (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/430060673813437. – 2015. – 

23.01). 

 

ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Експерт Інституту політичної освіти Олександр Солонтай: 

Без наведення порядку в адміністративно-територіальному устрої, 

реформи бюджетно-податкової сфери, ми можемо отримати ще більше 
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централізовану країну, коли всі політичні рішення приймаються лише в 

Києві. 

Депутат БПП Сергій Кудлаєнко: 

Більшість територіальних громад не володіють достатніми 

матеріальними, інфраструктурними та фінансовими ресурсами для 

виконання основних завдань, надання соціальних послуг. Щоб змінити 

ситуацію та надати громадам можливість заробляти більше, Комітетом 

Верховної Ради України з питань місцевого самоврядування було розглянуто 

та підтримано Законопроект про об’єднання територіальних громад (РПР: 

децентралізація може стартувати вже наступного тижня // 

Реанімаційний пакет реформ (http://platforma-reform.org/?p=1252). − 2015. 

– 29.01). 

 

Экс-министр финансов Словакии Иван Миклош: 

Понятно, что от правительства ожидали более решительных шагов, но 

при этом нельзя забывать, что они начали работать совсем недавно. Прошло 

немного времени. Я убежден, что в будущем мы увидим прогресс. (…)  

Я читал об этих (налоговых, − ред.) реформах. Мне кажется, что есть 

шаги в правильном направлении, в частности это касается налогов на 

зарплату. Но я считаю, что это только первый шаг. Эта реформа 

недостаточно полная и всеобъемлющая. Это, скорее всего, объясняется тем, 

что у правительства было очень мало времени. 

Мы, например, потратили целый год на подготовку аналогичной 

реформы − на подготовку всех расчетов, оценок, на переговоры с коалицией. 

У Украины есть возможность поработать над ошибками и провести 

комплексную реформу. 

У правительства есть целый год на ее подготовку, чтобы она могла 

вступить в силу со следующего года. Это, подчеркиваю, только первый шаг 

(…) (Иван Миклош: В Украине до сих пор есть источники для 

обогащения олигархов // UAZMI (http://uazmi.net/article/1014772064931849). 

− 2015. – 28.01). 

 

Депутат украинского парламента Андрей Шипко: 

Более 20 лет в Украине пытаются реформировать медицинскую 

отрасль, но никакого улучшения пока что не произошло. (…) Сейчас для нас 

главное − сохранить хотя бы тот гарантированный минимум медицинских 

услуг, который люди сегодня получают. 

Нужно внедрять обязательное общегосударственное страхование. Мы 

же понимаем, что не только «скорая» должна быть бесплатной, но и 

минимальный объем диагностики. 

Я убежден, что должен быть некий переходной период. Нельзя сегодня 

просто взять и перестать финансировать программы, пилотные проекты и 

ждать появления страховой медицины (Должен быть переходной период к 

страховой медицине − депутат // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/6485173522209585). − 2015. – 28.01). 
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Старший економіст «Case Україна» Володимир Дубровський: 

(…) По-перше, реформа, як я вже говорив, повинна змінити ставлення. 

Які головні проблеми у відносинах між державою та платником податків? 

Головна проблема, що у нас досі діє так звана конфіскаційна система 

оподаткування, насправді це середньовічна система, проти неї в Британії 

була революція, і у нас була революція теж значною мірою проти такої 

системи. 

Система ця полягає в тому, що держава визначає – скільки грошей вона 

хоче зібрати, з кого вона хоче зібрати, і довільно вимагає – ось ти мені винен 

стільки-то, а ти стільки-то. Чому? А тому що я так захотів. Ось ця система 

для бізнесу убивча, тому що бізнес ніколи не може працювати, коли він не в 

змозі передбачити свої майбутні платежі. Що кажуть великі інвестори? Ми 

можемо працювати при високих податках, але ми не можемо працювати при 

непередбачуваних податках. (…) 

Ми повинні змінити ці відносини. Головна заковика тут не в ПДВ, який 

найбільше клянуть підприємці, а в податку на прибуток підприємств. Тому 

що прибуток – це взагалі поняття дуже ефемерне. Будь-який бухгалтер може 

намалювати, що її немає, тільки якщо ви не банк або страхова компанія, де з 

цим складніше. І в результаті виходить, що податок на прибуток, в тому 

вигляді, в якому він зараз є у нас, міг би працювати, якби у нас був фондовий 

ринок, на якому підприємства навпаки – зацікавлені показувати свій 

прибуток (…) (В Україні діє середньовічна податкова система – експерт // 

Україна без корупції (http://coruption.net/statti/item/14065-v-ukraini-diie-

serednovichna-podatkova-systema-ekspert). – 2015. – 28.01). 

 

Директор економічних програм Центру Разумкова Василь 

Юрчишин: 

Коли МВФ говорить про реформи, то там ключове слово − 

результативність. (…) Можна, звичайно, говорити про те, що це тривалі 

реформи і для того, щоб вони дали ефект, потрібний час. Але в цьому 

випадку потрібно переконливо довести, що ефект все-таки буде (Уряд 

повинен переконливо довести, що реформи будуть результативними // 

Центр Разумкова (http://www.razumkov.org.ua/ukr/expert.php?news_id= 

5409). − 2015. – 28.01). 
 

Верховная рада Украины одобрила внесение изменений в закон 

«Об очищении власти», которые позволяют военным специалистам 

высшего офицерского состава на время избежать люстрации. 

Глава комитета по борьбе с коррупцией Егор Соболев:  

Это временное положение, которое будет действовать до внесения 

комплексных изменений в закон об очищении власти. 

Лидер фракции блока Порошенко Юрий Луценко: 

В данном случае речь идет только о тех офицерах, работа которых 

необходима в данный момент на фронте (Рада освободила от люстрации 
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нужных на фронте офицеров // Эксперт-Центр 

(http://expert.org.ua/statias/?st=2&id=120537). − 2015. – 27.01). 

 

Член Робочої групи з розробки законопроекту «Про добровільне 

об’єднання територіальних громад», директор Інституту громадянського 

суспільства Анатолій Ткачук: 

Європейський досвід показує, що основна роль у формуванні 

майбутньої карти адміністративно-територіального устрою повинна 

належати профільному міністерству.  

Планування «добровільного об’єднання» необхідне, тому що питання 

правового регулювання адміністративно-територіального устрою належить 

винятково державі, держава визначає вимоги до створення адміністративно-

територіальних одиниць, аби вони були спроможними для виконання своїх 

функцій, а органи місцевого самоврядування утворені на основі законів, а не 

на основі бажання мешканців цих одиниць.  

Експерт Всеукраїнської асоціації сприяння самоорганізації 

населення Анна Трепалюк: 

Ця реформа суттєво зіштовхує інтереси сторін. З одного боку − 

держава, яка не хоче далі впусту годувати мільйонними дотаціями 

безперспективні села, яка має знати, яким громадам вона зараз передасть 

бюджетні кошти на розвиток і який з цього буде ефект. Ясно, що Уряд хоче 

все контролювати та планувати.  

З іншого − жителі тисяч сіл, які прагнуть кращого життя, але не 

знають, як його досягти, та часто не мають для цього ресурсів. Ці люди 

частіше за все зневірені та обурені на владу за те становище, в якому 

знаходяться. Вони не мають віри в силу реформ.  

І з третього − сільські голови, багато з яких, на жаль, бояться втратити 

свої місця більше ніж піклуються про громаду. З боку таких голів може бути 

суттєвий спротив об’єднанню.  

Всі ці моменти треба враховувати, аби щоб запобігти конфліктам, 

саботажу реформ та соціальному напруженню на місцях. (…) 

Необхідна широка просвітницька кампанія серед населення та 

сільських рад щодо суті державних реформ: що саме вони принесуть простим 

людям та громадам, як будуть долатися їхні ризики (Село і люди. Реформа 

щодо об’єднання громад роз’єднала думки // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2395732). − 2015. – 27.01). 

 

Керівник інформаційного відділу Громадського люстраційного 

комітету Олександра Дрік: 

З початку дії люстраційного закону працюємо над тим, щоб люди 

розуміли, що люстрація відбувається, але більше того, щоб вони розуміли, 

що таке люстрація. Люди іноді плутають люстрацію із корупцією, вони 

плутають із покаранням. Люстрація – це ж насправді не покарання, це всього 

лише критерій для чиновників, які працюють на державних посадах. (…) 
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В єдиному реєстрі люстрованих осіб зараз менше людей, ніж їх 

звільнилося насправді. Закон дає право чиновникам, які розуміють, що вони 

не пройдуть люстраційну перевірку, звільнитися самостійно. І вони не 

потрапляють до державного реєстру люстрованих осіб. (…) 

Ми розробили систему на нашому сайті, електронну систему прийому 

скарг. Вона дозволяє обирати чиновника, критерій, під який він підпадає і 

надсилати будь-яку інформацію, яка може стосуватися цього чиновника. На 

жаль, на сьогодні дуже багато скарг приходить такого плану: «сусідка 

сказала», тому ми паралельно ведемо інформаційно-роз’яснювальну роботу. 

Звичайно, більшість скарг, які приходять, мають корупційну складову. 

Їх ми нікуди не діваємо. Хоча вони не підпадають під люстрацію. Але ми 

співпрацюємо з громадською радою люстрації при Мін’юсті, де більшість 

журналісти, ми передаємо їм на розслідування ці справи. (…) 

А ми почали в ручному режимі збирати інформацію про тих людей, які 

звільнилися самі (бо підпали б під люстрацію в будь-якому разі, просто 

пізніше). Щоб через півроку-рік вони не повернулися на роботу в 

держорганах (…) (В Україні створять базу всіх чиновників, які не 

матимуть права повернутися на держслужбу // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/26816537.html). − 2015. – 27.01). 
 

Первый заместитель председателя Верховной Рады Украины 

Андрей Парубий: 

Сейчас речь идет минимум о 5 военнослужащих, которых должна 

обойти люстрация. (…) 

Это будет определять Министерство обороны. Они будут собирать все 

характеристики и они будут принимать окончательное решение. 

Рекомендации относительно возможности избежания некоторыми 

лицами люстрации будет давать не только министр обороны, но и 

профильный парламентский комитет. 

А президент принимает окончательное решение. Оно позволит, чтобы 

эта процедура и механизм не получили коррупционных признаков, и чтобы 

не было никаких неожиданных моментов в неприменении данного закона. 

Есть министр обороны, есть рекомендации профильного парламентского 

комитета, куда входят представители всех фракций, после того 

представление идет к президенту и он принимает решение (…) (Уже 

известно о минимум пяти военных, которых обойдет люстрация – 

Парубий // UAZMI (http://uazmi.net/article/2304562227184898). − 2015. – 

27.01). 
 

Депутат Верховной Рады от фракции «Народный фронт» Сергей 

Высоцкий: 

Внесение изменений в закон о люстрации направлено на то, чтобы 

сохранить на должностях в спецслужбах и Министерстве обороны граждан, 

которые являются высококлассными специалистами. (…) 

Во всех спецслужбах присутствует такое явление, когда есть очень 

ценные люди, которые занимали свои должности при Януковиче и Кучме на 
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должности уровня руководителей управлений. Среди таких кадров часто 

случаются профессионалы очень высокого уровня. 

Согласно положениям закона о люстрации, недруги такого человека 

вытесняют его из профильной структуры, и человек, который может реально 

закрыть определенный сектор обороны, выпадает из системы. А на ключевые 

должности назначают менеджеров из коммерческих структур, которые 

вообще не понимают, что делать (Внесение изменений в закон о люстрации 

поможет спецслужбам сохранить настоящих профессионалов, − 

Высоцкий // Цензор.НЕТ 

(http://censor.net.ua/news/321806/vnesenie_izmeneniyi_v_zakon_o_lyustratsii_p

omojet_spetsslujbam_sohranit_nastoyaschih_professionalov). − 2015. – 27.01). 

 

Председатель фракции «Самопомич» Олег Березюк: 

Мы не должны освобождать от люстрации людей, которые и на войну 

не поедут, но не понесут ответственности за то, что они делали во времена 

режима Януковича. Мы хотим, чтобы исключения по применению закона 

делались исключительно поименно, тем военным генералам, которые имеют 

доверие армии (Исключения по люстрации для военных генералов могут 

делаться только поименно, – Березюк // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/2658402296750263). − 2015. – 27.01). 

 

Бывший глава Еврокомиссии Жозе Мануэль Баррозу: 

Времени уже нет. Реформы не просто на старте, а даже не начаты. В то 

время как у Украины остались уже не месяцы, а недели. 

Проблемы Украины огромны. Они требуют инвестиций. И не только 

финансовых, но и политических. Необходимы реформы, которые помогут 

бороться с коррупцией, помогут вам иметь действенную, современную 

администрацию, эффективную экономику в стране, а также более сильную 

поддержку со стороны европейского сообщества и ЕС (Баррозу: Времени у 

Украины нет. Остались уже не месяцы, а недели // Гордон 

(http://gordonua.com/news/politics/Barrozu-Vremeni-u-Ukrainy-net-Ostalis-

uzhe-ne-mesyacy-a-nedeli-63454.html). – 2015. – 27.01). 

 

Бывший прокурор, глава Международной комиссии по борьбе с 

безнаказанностью в Гватемале Карлос Кастресана: 

Вы должны понимать, что готовитесь к долгому противостоянию с 

очень могущественными людьми (в процессе создания Антикоррупционного 

бюро, − ред.). Они имеют политическое и экономическое влияние и могут 

задействовать против вас спецслужбы, полицию и военных. Рано или поздно 

они сделают это. Поверьте. Так что готовьтесь к тому, что это будет нелегко. 

Понадобится два-три года, и будет сделано немало ошибок, пока ваше бюро 

начнет давать первые результаты. 

Начните с создания устойчивой инфраструктуры и привлечения 

средств независимых источников. По возможности это должны быть ресурсы 

не только из бюджета, но и зарубежных стран-доноров. Не забывайте о 
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поддержке гражданского общества и независимых наблюдателей. Например, 

представителей ООН и ЕС. 

И еще. Я не знаю, как сложатся отношения между вашим бюро и 

властью, но, хорошие или плохие, эти отношения нужны. Формат вроде «я их 

не люблю и поэтому не стану с ними сотрудничать» не подходит. (…) 

Наша комиссия в Гватемале была создана ООН. Она состояла 

преимущественно из международных следователей, полицейских и 

прокуроров. Это дало политическую поддержку – если бы структура 

состояла только из местных сотрудников, на них оказывалось бы большое 

давление. Кроме того, расследование фактов коррупции первых лиц 

государства без участия международных экспертов и сотрудничества с 

зарубежными коллегами просто невозможно. (…) 

Вы не перестроите страну, которая погрязла в коррупции, за два-три 

года. Это невозможно. Но мы посеяли зерна этих изменений. 

Сфотографируйте в своем сознании нынешнюю Украину. Затем представьте, 

какой вы хотите ее видеть через десять лет. И попробуйте понять, что вам 

нужно изменить, чтобы из одной картинки получить другую (Бывший 

прокурор, отправивший за решетку президента Гватемалы и 

преследовавший Берлускони, − о том, как Украине победить коррупцию // 

Новое время (http://nvua.net/publications/opytnyy-ispanec-rasskazal-kak-

ukraine-pobedit-korrupciyu-31301.html). – 2015. – 27.01). 

 

Член Совета по вопросам судебной реформы, профессор кафедры 

международного частного права КНУ им. Тараса Шевченко, старший 

партнер ЮФ «Василь Кисиль и Партнеры» Василий Кисиль: 

(…) Закон, подготовленный в Совете по вопросам судебной реформы, 

не является кардинальной реформой судебной ветви власти. Во-первых, есть 

конституционные ограничения, а, во-вторых, сработало судейское лобби, 

которое тоже не стояло в стороне. Правильно говорят, что этот закон должен 

быть одним из первых шагов. А дальше должны приниматься другие меры, 

которые решили бы проблемы судейского самоуправления, ВСЮ и тому 

подобное. 

Сейчас мы должны решить главный вопрос – очищение судейского 

корпуса. И этот вопрос, по моему мнению, удалось решить на 

законодательном уровне. Но включится ли этот механизм и оперативные 

службы в работу, это уже вопрос не к закону. 

Руководитель группы экспертов проекта Европейского Союза 

«Поддержка реформ в сфере юстиции в Украине», экс-председатель 

Высшего административного суда Литвы Виргилиюс Валанчус: 

(…) Реформа должна приблизить судебную систему к европейским 

стандартам, повысить доверие общества к судам и обеспечить равный доступ 

к правосудию всем гражданам Украины. Проект ЕС «Поддержка реформ в 

сфере юстиции в Украине» и в дальнейшем будет направлен на усиление 

независимости судебной власти и укрепление судебного самоуправления. 
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Мы также видим необходимость разработки долгосрочной стратегии 

реформирования судебной системы в Украине на 2015–2020 годы. 

Член Совета по судебной реформе, председатель комитета по 

процессуальному праву ВОО «Ассоциация юристов Украины», адвокат, 

управляющий партнер юридической группы LCF Анна Огренчук: 

По моему мнению, Совет по судебной реформе разработал 

максимально эффективный инструмент в сегодняшних условиях. (…) 

Я считаю, что законопроекту «Об обеспечении права на справедливый 

суд» (№1656) удалось достичь поставленных целей и решить насущные 

вопросы первого этапа реформы: 1) механизмы обязательной аттестации 

судей (экзамен и изучение судейского досье) и механизм перевода судей по 

конкурсу, которые позволяют решить болезненные для общества вопросы 

очищения судейского корпуса; 2) четкая процедура избрания Высшего совета 

юстиции и ВККС на основе открытого конкурса и с соблюдением требований 

ст. 131 Конституции Украины; 3) единство судебной практики путем 

предоставления обязательности решениям Верховного суда Украины; 4) 

усиление и конкретизация оснований для привлечения судей к 

дисциплинарной ответственности (например, в случае отсутствия 

аргументации решения и за отказ в правосудии), а также внедрение новых 

видов ответственности. 

Однако есть в законопроекте вещи, к которым я отношусь критически. 

Это, в частности, введение такого вида дисциплинарной ответственности 

судей, как перевод в другой суд или понижение судьи в квалификационном 

классе с переводом в суд низшего уровня. (…) 

Комплексный подход Совета к судебной реформе предусматривает 

параллельное реформирование смежных институтов: адвокатуры и 

прокуратуры, без чего невозможно качественное правосудие. Также 

чрезвычайно важна работа над улучшением процедурных моментов 

судопроизводства и усовершенствование процессуальных кодексов Украины, 

что позволит внедрить четкие рамки судопроизводства. 

Но даже реализация всех запланированных мероприятий может не 

принести ожидаемого результата, если не решить еще одну болезненную 

проблему современной судебной системы Украины. Это неоправданные 

перегрузки судов всех уровней, которые рассматривают 5-8 млн дел в год, 

что является беспрецедентным по сравнению с судебными системами 

развитых стран (…) (Главный вопрос реформы – очищение судебного 

корпуса // Ракурс (http://racurs.ua/730-sud-reforma). − 2015. − 27.01). 

 

Первый заместитель председателя фракции «Народный фронт» 

Андрей Тетерук: 

Закон о люстрации, который у всех на устах − мы должны понимать, 

что под действие закона попали некоторые люди, которые не должны были 

под него попасть в принципе. Любой закон имеет ошибки, и мы должны их 

исправлять. 
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Исправление такой ошибки позволит вернуть военачальников высшего 

офицерского состава, которые пользуются уважением в ВСУ. 

Их возвращение позволит нам значительно усилить 

обороноспособность страны и повысить эффективность управления штабами 

и подразделениями (…) (Возвращение опытных офицеров и генералов 

позволит повысить эффективность в штабах и подразделениях, − 

Тетерук // UAZMI (http://uazmi.net/article/1793342259523286). – 2015. – 

27.01). 

 

Координатор группы «Налоговый кодекс» гражданской 

платформы «Нова Країна» Тарас Козак: 

Одні критикують зростання податкового тиску на бізнес, інші 

незадоволені низькими зарплатнями держслужбовців та пенсіями, 

недостатнім фінансуванням важливих напрямків суспільно-економічного 

розвитку країни. 

Дозволимо собі навести невелику цитату з підручника економіки про 

теорію американським економістом Артуром Лаффером. 

(…) Коли ставка податків зростає від нуля, учасники економічного 

процесу спочатку зацікавлені в легальному заробітку і зростанні обсягу 

виробництва, в результаті сума доходів бюджету збільшується. 

Проте у міру наближення до певної межі (marginal tax rate) податок 

починає пригнічувати економічну активність – податкова база звужується, 

зацікавленість в легальному заробітку сповільнюється, загальний обсяг 

виробництва починає скорочуватися. (…) 

На наш погляд, податковий тиск в українській економіці суттєво 

вищий за оптимальний (…). Подальше підвищення ставок оподаткування (і 

податкового тиску взагалі) призведе до зменшення доходів держави. (…) 

На відміну від пропозицій Кабміну, ми радимо не просто зменшити 

загальне навантаження, а зробити це в конкретних напрямах і з конкретними 

цілями. 

Ось три основні напрями: 

детінізація зарплат і привабливість залучення українського людського 

капіталу – ми робимо найнижче в Європі навантаження на фонд оплати 

праці; 

інвестиційна привабливість – ми робимо 0% на реінвестований 

прибуток; 

простота адміністрування – ми робимо мінімальний податок з обороту, 

який розширює базу оподаткування, при цьому залишаємо ПДВ, який 

дозволяє європейському бізнесу працювати в зрозумілій системі, не 

відчуваючи негативу від характерних недоліків податку з обороту. 

Також у концепції є принципове спрощення розрахунків (серед 

«складних» податків залишається лише ПДВ), немає технічної можливості 

взагалі нічого не платити, тобто розширюється база, доходи бюджету 

достатньо вагомі, це не популізм типу «давайте відмінимо всі податки». 
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Фіскальна служба має переважно контролювати прості величини – 

оборот (реєстрація накладних та декларування всього обороту), кількість 

працівників, площа приміщень тощо (Уряд забув про криву Лаффера // 

uainfo.org (http://uainfo.org/blognews/482736-uryad-zabuv-pro-krivu-

laffera.html). – 2015. – 26.01). 

 

Народний депутат України (фракція Блок Петра Порошенка), член 

комітету ВР із питань податків Оксана Продан: 

Зміни, запропоновані урядом та проголосовані парламентом наприкінці 

2014 року, не започаткували зниження фіскального тиску на доходи фізичних 

осіб. А послабленням щодо ставок ЄСВ насправді можуть скористатися лише 

дуже незначна частина підприємств. Натомість відповідальність за 

порушення закону зросла. Перше, що ми маємо зробити, це відмінити 

додаткові платежі та норми, що посилюють тиск на бізнес. Ми маємо 

максимально відкоригувати формулу розрахунку ЄСВ, аби якомога більша 

кількість підприємств мала б стимул виводу зарплат із тіні. Але я переконана, 

що реформою ЄСВ має займатися не фіскальна служба, а Міністерство 

соціальної політики, якщо уряд визнає, що це є соціальний внесок, а не 

податок. 

Віце-президент УСПП Юлія Дроговоз: 

Умови, які дозволяють бізнесу зменшити ставку ЄСВ до 16,4%, є 

неприйнятними для підприємств у регіонах, де реальні зарплати, навіть за 

умови виплат «у конвертах», є низькими – бізнес не має фізичної можливості 

підвищити фонд оплати праці в 3–6 раз, як цього вимагає закон задля 

послаблення ставок ЄСВ. Від початку йшлося про перегляд ЄСВ разом із 

реформою прибуткового податку з громадян, що мало б реальний поштовх 

для легалізації доходів. Проте цього не сталося: це призвело до того, що, 

збільшуючи фонд оплати праці, задля зменшення ставки ЄСВ, підприємства 

тим самим збільшують базу для оподаткування прибутковим податком. І у 

підсумку навантаження на ФОП не зменшується, а збільшується. 

Експерт РПР Ілля Несходовський: 

Бізнес не виходить із тіні не тільки через невигідні умови, а, 

насамперед через брак довіри до влади. Переглядати ставки ЄСВ можна 

лише за умови вирішення проблеми наповнення Пенсійного фонду, бо ЄСВ 

повністю спрямовується на виплату пенсій (Реформа єдиного соціального 

внеску в існуючому вигляді не призведе до виходу зарплат із тіні // 

Реанімаційний пакет реформ (http://platforma-reform.org/?p=1229). – 2015. 

– 26.01). 

 

Експерт Національного екологічного центру Марія Сторчило: 

Прийнятий транспортний податок не тільки не виконав свою функцію з 

оподаткування розкішних автомобілів, а й дуже далекий від європейських 

аналогів.  

У питаннях розрахунку транспортних податків у цивілізованому світі 

прислухаються до екологів, які на відміну від чиновників, думають не про те, 
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як всіма правдами й неправдами наповнити бюджет, а як зберегти довкілля. 

Оподаткування автомобілів у перших п’ять років не виконає очікувань влади 

по наповненню бюджету, до того ж буде згубним для навколишнього 

середовища. Українці таким чином не будуть думати перед покупкою 

автомобіля про його екологічність, а відтак продовжуватимуть забруднювати 

атмосферу й шкодити своєму здоров’ю.  

Голова Всеукраїнської асоціація автоімпортерів та дилерів Олег 

Назаренко: 

Податок має відповідати скоріше екологічним принципам та 

європейським практикам: чим більше викидів CO2, тим більше податок при 

імпорті та виробництві авто в Україні. Податок не має бути затратним в 

адмініструванні. 

Для забезпечення справедливого принципу оподаткування, екологи 

пропонують оподатковувати автомобілі з рівнем викидів CO2 більше 200г/км. 

Це означатиме, що дійсно дорогі авто, які зараз звільнені від оподаткування, 

також будуть змушені сплачувати за забруднення повітря (Екологи та 

автомобілісти розробляють зміни транспортного податку // 

Громадський простір (http://www.civicua.org/news/view.html?q=2395278). – 

2015. – 26.01). 

 

Президент Украинского аналитического центра Александр 

Охрименко: 

(…) Если в 2014-м и раньше большая часть налога с доходов физлиц 

оставалась у местных советов и за счет этих денег формировались местные 

бюджеты, то теперь это все решили переиграть, и большая часть налогов от 

физлиц теперь будет поступать в госбюджет, а местные советы получат 

только небольшую часть от них. (…) Не стоит обманываться возросшим 

количеством источников доходов местных бюджетов, ведь львиную долю − 

приблизительно три четверти доходов − составляли именно налоги с доходов 

физлиц. 

Фактически местным властям разрешили взимать акциз с некоторых 

товаров повторно. С одной стороны, это противоречит законодательству и 

здравому смыслу. С другой стороны, данная мера все равно не наполнит 

бюджет, так как вырастет количество «левого товара». Что касается рентных 

платежей, которые также оставили местным властям, то в большинстве 

регионов это такие несерьезные деньги, что и говорить об этих суммах не 

стоит. Словом, местным бюджетам без дотаций никак не обойтись, так что 

ни о какой самостоятельности не может быть и речи (Ловушка для местных 

бюджетов: денег − меньше, забот больше // Україна без корупції 

(http://coruption.net/statti/item/13683-lovushka-dlya-mestnykh-byudzhetov-

deneg-menshe-zabot-bolshe). – 2015. – 25.01). 

 

Партнер налогово-юридического департамента Deloitte Андрей 

Серветник: 
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Высокое налогообложение пассивных доходов физлиц – это 

опережение событий. Возможно, это стоило бы делать где-то через 5–10 лет, 

но не сей час. (…) 

Главный «плюс» − это то, что продолжаются попытки 

систематизировать нашу налоговую систему и сделать ее более разумной. То 

есть, устраняются лишние налоги, которые не приносили государству 

абсолютно никакой пользы. Сил и времени на их администрирование у 

налогоплательщиков и государства уходило гораздо больше, чем было от них 

эффекта. Самая большая проблема вот этой пресловутой налоговой реформы 

заключается в том, что она совершенно несистемная и по своей сути 

напоминает больше латание дыр. В любой цивилизованной стране налоговая 

реформа занимает несколько лет, некоторые вещи анонсируются там с 

запасом в п’ять–семь лет, некоторые как минимум за год (Налоговая 

реформа от Правительства в 2015 году. Анализ основных параметров // 

Україна без корупції (http://coruption.net/statti/item/13501-nalogovaya-

reforma-ot-pravitelstva-v-2015-godu-analiz-osnovnykh-parametrov). – 2015. – 

24.01). 
 

Глава Верховного суда Ярослав Романюк: 

(…) Под люстрацию попадают судьи, которые принимали решения в 

отношении автомайдановцев, привлекали к ответственности протестующих и 

т. д. 

Если эти решения не пересматривались судом более высокой 

инстанции и не отменялись, то они формально являются законными. А 

большинство из них не пересматривались и не отменялись. 

Выходит, что юридически решения законны, но есть политическая воля 

избавиться от судей, которые их принимали. Это открывает судьям, которые 

тогда действительно поддались политическому влиянию, прямую дорогу в 

Европейский суд по правам человека. 

У нас уже есть одно решение ЕСПЧ по делу судьи Волкова. Суд даже 

не вникал, нарушал ли он присягу, акцентировав внимание исключительно на 

пренебрежении принципами процедурной справедливости. 

Закон о люстрации предполагает увольнение судей с абсолютным 

пренебрежением процедур. Чего мы добьѐмся? Судьи, которых сейчас 

люстрируют, через год-полтора триумфально вернутся из Страсбургского 

суда с решением о восстановлении на работе, и Украина будет выплачивать 

им пару десятков тысяч евро моральной компенсации. (…) 

По состоянию на 15 января в судебной системе было 305 дел по искам 

сотрудников прокуратуры, МВД, СБУ, фискальной службы и других 

госорганов, уволенных во время первого этапа люстрации − без проведения 

проверок, только потому, что они занимали определѐнные должности. 

(…) Предлагается люстрировать всех руководителей и заместителей 

руководителей структурных подразделений центральных органов власти. 

Подразделений много − хозяйственное, статистическое, пресс-служба, 

секретная часть и т. д. Сотрудники этих структурных подразделений 
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занимаются технической работой и не выполняют никаких властных 

функций, значимых для государственного управления. (…) 

Замечу, что мы не возражаем против люстрации как таковой, а просто 

подвергли сомнениям некоторые процедуры (…). 

Для государств – членов ПАСЕ есть указания относительно 

люстрационных процедур, датированные ещѐ 1996 годом. Есть выводы 

Венецианской комиссии относительно законов о люстрации в Албании, 

Македонии, Сербии, а теперь и в Украине. Есть решения ЕСПЧ в отношении 

лиц, обжаловавших эту процедуру. Почему мы их не изучаем? Мы же идѐм в 

Европу. 

Согласно резолюции ПАСЕ, люстрация должна проводиться 

специально созданной комиссией, в состав которой следует включать 

выдающихся граждан, предложенных главой государства и утверждѐнных 

парламентом. 

У нас нет никакой комиссии, проверки осуществляют шесть 

учреждений, а если говорить откровенно − их рядовые сотрудники, о 

которых обществу ничего не известно. Почему нельзя было отбирать 

кандидатов в комиссию по аналогии с Антикоррупционным бюро? 

Дальше. Люстрация должна ограничиваться лицами, которые отвечают 

за формирование государственной политики. (…) 

Вдобавок к этому ООН провела мониторинг соблюдения прав человека 

в Украине и в ноябре прошлого года опубликовала отчѐт. Там написано, что 

основания для проверки согласно Закону «Об очищении власти» слишком 

широкие и устанавливают принцип коллективной ответственности, что 

противоречит международному законодательству в области прав человека и 

рекомендациям ПАСЕ №7568 (Почему Верховный суд борется с законом о 

люстрации // Только Правда (http://t-pravda.net/policy/acute-angle/173965-

pochemu-verxovnyj-sud-boretsya-s-zakonom-o-lyustraczii.html?lang=ru). – 

2015. – 24.01). 

 

Політолог Олександра Решмеділова: 

З початку люстрації суспільство чекало, що покарають тих, хто 

десятиліттями брав участь у «договорняках» та корупційних схемах. Але 

Закон «Про очищення влади» погано координується з чинним 

законодавством і допускає багатоваріантні тлумачення. 

Саме це спричинило тенденцію, що люстровані чиновники, 

правоохоронці й прокурори хочуть повернутися у свої крісла. (…) 

У люстрації має бути й інший механізм: не тільки критерії, за якими 

люструють, а й індикатори, за якими набирають нових людей на посади. Тоді 

зникне проблема кадрового голоду і не потрібно буде діставати з бабусиної 

скрині вихованців Кучми. Головне − пам’ятати, що ключовий етап люстрації 

протягом 2015 року − питання про люстрацію суддівського корпусу. 

Політтехнолог − керівник департаменту соціального інжинірингу 

міжнародної компанії «SIC Group» в Україні Катерина Одарченко: 
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Заміна колишніх кадрів на нові − це питання номер один, коли йдеться 

про люстрацію. І щоб розв’язати цю проблему, потрібен системний підхід. 

Є багато способів стати грамотним фахівцем у галузі державного 

управління або вужчого профілю. Це класична вища освіта, курси при 

державних структурах і контроль рівня здобутих знань, програми 

громадянського суспільства. Багато з цих механізмів в Україні дуже слабкі, 

звідси й дефіцит грамотних кадрів з відповідними ціннісними орієнтирами 

(Прокурори оголосили війну люстрації? // Україна без корупції 

(http://coruption.net/statti/item/13446-prokurory-oholosyly-viinu-liustratsii). – 

2015. – 24.01). 
 

Громадський діяч Юрій Радіонов: 

(…) Якщо брати Україну в цілому, за цей час було звільнено 340 з 

копійками чиновників і 150 працівників прокуратури. Але жодної ключової 

посади, такої одіозної постаті ми не чули, щоб їх звільнили. Якщо говорити 

про Суми, то ми просто це питання закриваєм, бо ніхто не люстрований 

взагалі, поставимо нуль. 

Зневірюватись не варто, адже найголовніша люстрація – в головах, і 

цей процес вже пішов. 

Ті люди, які вивішували прапори, вони вже самі себе люстрували. Вони 

навряд чи дадуть хабар, навряд чи промовчать, коли їх образить чиновник, 

вони будуть писати і вимагати справедливості. 

Директор Центру дослідження регіональної політики Олександр 

Хоруженко: 

(…) Треба більше уваги звертати не на пасивну боротьбу через цей 

закон, а агресивніше себе поводити. Створювати нові органи, посилати 

амбітних людей на стажування за кордон, щоб вони повертались і 

працювали. Іншого виходу, ніж з нуля будувати нові органи, не бачу. 

Непотрібно чистити старе, його потрібно ліквідувати (100 днів дії 

люстраційного закону: погляд із Сум // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/26810323.html). – 2015. – 23.01). 

 

Відновлення інфраструктури звільнених територій 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Італія має намір передати Міжнародному комітету Червоного 

Хреста та Управлінню верховного комісара Організації Об’єднаних 

Націй у справах біженців 200 тисяч євро для гуманітарної допомоги 

Україні. 

Крім того, ООН повідомляє про заяву Всесвітньої організації охорони 

здоров'я про необхідність 23 млн доларів для надання допомоги 5 млн 

постраждалим в Україні через гуманітарну кризу (Італія передасть 200 

тисяч євро гуманітарної допомоги Україні // Економічна правда 
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(http://www.epravda.com.ua/news/2015/01/29/524247/). – 2015. – 29.01). 

 

Станом на 29 січня Державною службою України з надзвичайних 

ситуацій у взаємодії з місцевими органами влади на виконання доручень 

Кабінету Міністрів України вживаються невідкладні заходи щодо 

ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій, викликаних обстрілами 

терористів міст Донецької та Луганської областей, та забезпечення 

життєдіяльності постраждалого населення. 

У місті Маріуполь продовжуються аварійно-відновлювальні роботи. 

Продовжується робота пунктів обігріву (2 намети, 3 польові кухні). До 

роботи пунктів також залучено волонтерів. Приймаються заявки від 

населення з різних видів допомоги.  

28 січня у Станично-Луганському, Новоайдарівському та 

Попаснянському районах Луганської області проведено комплекс аварійно-

рятувальних та відновлювальних робіт. 

У Новоайдарівському районі піротехніками Державної служби України 

з надзвичайних ситуацій обстежено 0,5 гектар території населених пунктів 

Трьохізбенка і Побєда, знищено 6 вибухонебезпечних предметів. 

Вдалося відновити електро-, газо- та водопостачання міста Щастя. 

Ведуться роботи по відновленню газопостачання міста Попасна. 

29 січня заплановано проведення евакуації на безпечні території 

пацієнтів Комунальної установи «Попаснянський обласний 

психоневрологічний інтернат» та продовження відновлювальних робіт. 

У Станично-Луганському районі повністю відновлено газопостачання 

(Оперативна довідка щодо відновлення міст Донецької та Луганської 

областей // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247909922&cat_id=2

44277212). − 2015. − 29.01). 

 

Министерство иностранных дел и международного развития и 

Кризисный центр поддержки Франции выделили оборудование общим 

весом 6 тонн. В этот гуманитарный груз вошли: более 200 спальных мешков, 

1 тыс. одеял, 15 тепловых систем отопления, две емкости для пищевых 

продуктов объемом 5 тыс. л., 15 генераторов и 15 прожекторов.  

Помощь предназначена для всех групп населения, которые в ней 

нуждаются, особенно для перемещенных лиц в пределах Украины (Франция 

передала Украине одеяла, спальные мешки и генераторы // Сегодня 

(http://www.segodnya.ua/ukraine/franciya-peredala-ukraine-odeyala-spalnye-

meshki-i-generatory-587974.html). − 2015. − 29.01). 
 

Міністр інфраструктури Андрій Пивоварський та Надзвичайний і 

Повноважний Посол Сполучених Штатів Америки в Україні Джеффрі 

Пайєтт вчора, 27 січня, обговорили питання двостороннього 

співробітництва у галузі транспорту та інфраструктури.  

http://www.segodnya.ua/world/v-mid-rf-ne-zhdut-skoroy-otmeny-sankciy-zapada-573545.html
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Надзвичайний і Повноважний Посол Сполучених Штатів Америки 

в Україні Джеффрі Пайєтт запевнив українську сторону у готовності США 

надавати фінансову та технічну допомогу на проекти з відновлення 

інфраструктури на сході, а також на розвиток окремих транспортних галузей 

(Міністр інфраструктури зустрівся з Послом Сполучених Штатів 

Америки в Україні // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247907533&cat_id=2

44276429). − 2015. − 28.01). 
 

Глава Луганской облгосадминистрации Геннадий Москаль: 

Необходимости вводить режим чрезвычайной ситуации по всей 

области нет, поскольку в некоторых районах боевые действия практически не 

ведутся. Поэтому районные комиссии по ликвидации последствий 

чрезвычайной ситуации, возникшей в результате боевых действий, 

созданные в трех районах Луганской области − Новоайдарском, 

Попаснянском и Станично-Луганском. 

Основное внимание в обеспечении восстановления и 

функционирования систем жизнеобеспечения уделено Счастью, Станице 

Луганской, селам Крымское, Новотошковское, Трехизбенка, Троицкое и 

Чернухино, то есть населенным пунктам, которые находятся на линии огня. 

Здесь устанавливаются автономные источники питания, создаются 

дополнительные аварийные бригады для ремонта поврежденной 

инфраструктуры, в случае резкого похолодания будут развернуты пункты 

обогрева. В медучреждениях, вблизи зоны боевых действий, идет полное 

комплектование персоналом, кроме того мирным жителям будет 

предоставляться неотложная медицинская помощь медсанбатами 

Вооруженных сил (Москаль рассказал, в каких районах Луганской области 

введен режим чрезвычайной ситуации // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/2048596156277533). − 2015. – 28.01). 

 

27 січня представники регіонального штабу разом з психологами 

головного управління ДСНС у м. Київ здійснили моніторингові візити 

по місцях компактного проживання осіб, які перемістились до столиці з 

районів проведення АТО та тимчасово окупованої території. 

Представники регіонального штабу провели оцінку умов проживання 

цих людей (Київ: представники регіонального штабу разом з психологами 

відвідали місця компактного проживання людей зі Сходу // Урядовий 

портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247905863&cat_id=2

44277212). − 2015. − 28.01). 

 

Прем’єр-міністр Арсений Яценюк,  

По решению президента Петра Порошенко из резервного фонда 

правительства будет выделено 10 млн грн именно для Мариуполя, для 

преодоления последствий трагедии, помощи пострадавшим (Кабмин 

http://www.segodnya.ua/economics/enews/pora-gotovitsya-k-polnomu-razryvu-torgovyh-otnosheniy-s-rossiey-yacenyuk-537764.html
http://www.segodnya.ua/ukraine/banki-povyshajut-ctavki-po-vydannym-kreditam.html
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выделит 10 миллионов гривен на восстановление Мариуполя // 

Сегодня.ua. (http://www.segodnya.ua/politics/society/kabmin-vydelit-10-

millionov-griven-na-vosstanovlenie-mariupolya-587751.html). − 2015. − 28.01). 

 

Голова департаменту з питань громадянства, реєстрації та роботи з 

громадянами з тимчасово окупованої території України Міграційної 

служби України Алла Чередніченко:  

18 тисяч вимушених переселенців із Донецької та Луганської областей 

та 11 300 переселенців з Криму отримали постійну реєстрацію в Україні. 

Це каже про те, що лише така мала частка людей має постійне житло, 

постійну реєстрацію. Усі інші тисячі проживають тимчасово і не мають 

підстав для реєстрації (Майже 40 тисяч переселенців отримали постійну 

реєстрацію – міграційна служба // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2395814). − 2015. − 27.01). 

 

Сьогодні до Дніпропетровська прибуло три вантажні літаки з 

гуманітарною допомогою, організованої Європейською Комісією та 

країнами-членами ЄС. Загалом буде надано 85 тонн гуманітарної допомоги. 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

(…) Ми цінуємо підтримку та, зі свого боку, зробимо все для того, щоб 

надана допомога була доставлена саме тим людям, хто її потребує. (…) 

Європейський Комісар з гуманітарної допомоги і управління у 

кризових ситуаціях Христос Стиліанідес: 

Європейська Комісія готова надати додаткові 15 млн євро гуманітарної 

допомоги. Ця допомога покриє базові потреби тих, хто цього найбільше 

потребує у Маріуполі та інших районах, уражених конфліктом; потреби 

внутрішньо переміщених осіб, а також тих, хто збирається повертатися назад 

додому.  

Віце-прем’єр-міністр Геннадій Зубко повідомив, що найближчим часом 

він ініціює спільне засідання з усіма гуманітарними місіями, які працюють в 

Україні для координації роботи з допомоги внутрішньо переміщеним особам 

(Україна цінує підтримку з боку ЄС і докладе зусиль для адресної доставки 

наданої допомоги, − Геннадій Зубко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247904892&cat_id=2

44276429). − 2015. − 27.01). 

 

Колегія Держкомтелерадіо ухвалила рішення вжити у 2015 році 

заходи щодо поширення програм українських теле- та радіоканалів на 

територіях АР Крим, Донецької та Луганської областей та відновлення 

повноцінної діяльності Донецької і Луганської ОДТРК, майно яких 

захоплено проросійськими терористами.  

Голова Держкомтелерадіо України Олег Наливайко: 

Зараз ми маємо вирішити питання укомплектування 

телерадіоорганізацій професійним обладнанням та питання технічної 
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доставки теле- та радіопрограм з Краматорська та Сєвєродонецька (міст, де 

тимчасово будуть розташовані ОДТРК) до передавальних засобів, які згідно з 

ліцензіями мають транслювати програми Донецької та Луганської ОДТРК. 

Також вирішуються питання відновлення бюджетного фінансування цих 

телерадіоорганізацій (Держкомтелерадіо вживатиме заходи щодо 

поновлення українського мовлення на тимчасово окупованій території // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247905306&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 
 

Сьогодні представники Мінсоцполітики продовжили роботу з 

керівництвом закладів інтернатного типу, які розташовані на території 

м. Маріуполь. 

За підсумками аналізу оперативної інформації, з метою виконання 

доручення Прем’єр-міністра України А. Яценюка № 25 від 24.01.2015 р. 

представників місцевих органів влади було закликано до проведення 

додаткової інформаційно-роз’яснювальної роботи серед населення і 

керівників закладів інтернатного типу щодо необхідності забезпечення 

вивезення дітей на безпечні території внаслідок складної ситуації навколо 

Маріуполя у контексті проведення АТО. В робочому порядку скоординовано 

заходи Мінсоцполітики та міської влади з інформаційного обміну 

відомостями про можливості областей у прийомі маріупольських дітей. 

У ході робочих зустрічей надавалася інформація стосовно державного 

піклування і фінансової допомоги жертвам терористичного обстрілу 

маріупольського мікрорайону «Східний» (Мінсоцполітики продовжує 

працювати над проблемами маріупольських дітей // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247904208&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 

 

Державною службою України з надзвичайних ситуацій у взаємодії з 

місцевими органами влади на виконання доручень Кабінету Міністрів 

України вживаються невідкладні заходи щодо ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій, викликаних обстрілами терористами міст 

Авдіївка, Дебальцеве та Маріуполь, та забезпечення життєдіяльності 

постраждалого населення. 

Наразі у місті Слов’янськ вчора було зосереджено гуманітарний вантаж. 

У Авдіївці протягом вчорашнього дня, з урахуванням оперативної 

обстановки, організовано: 

− роздачу 8 тонн гуманітарної допомоги мешканцям міста; 

− підвезення технічної води до центральної міської лікарні, будинку для 

людей похилого віку та інших соціально важливих об’єктів; 

− забезпечено електропостачання центральної міської лікарні від 

пересувної електростанції. 

У місті Дебальцеве вчора вдалося організувати: 

− роздачу 11 тонн гуманітарної допомоги мешканцям міста; 
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− підвезення технічної води для населення; 

− забезпечено електропостачання бомбосховища та інших об’єктів від 

пересувних електростанцій – це 6 електрогенераторів. 

− також організовано функціонування пункту харчування для населення 

– 2 польові кухні на 300 осіб кожна. 

У місті Маріуполь продовжується проведення комплексу аварійно-

відновлювальних робіт. 

У мікрорайоні «Східний» підключені до електропостачання всі 

багатоповерхові будинки, завершуються роботи по підключенню окремих 

будинків у приватному секторі. 

Міським штабом з ліквідації надзвичайної ситуації здійснюється 

координація дій служб цивільного захисту щодо виконання заходів з 

нормалізації життєдіяльності постраждалого населення. 

Штабом організовано виконання першочергових заходів, зокрема: 

− очищення житлових кварталів та територій мікрорайону від 

вибухонебезпечних предметів; 

− організовано залучення для постраждалого населення міста 6 

генераторів, 10 засобів обігріву (печі на твердому паливі), 3 польових кухонь; 

− спільно з представниками органів місцевого самоврядування комісійно 

обстежено 56 будинків на наявність руйнувань, дана робота продовжується; 

− розгорнуто 2 пункти обігріву, в яких отримали допомогу понад 2600 

осіб, а також встановлена польова кухня (Інформація щодо проведення 

аварійно-відновлювальних робіт та забезпечення життєдіяльності 

населення у Авдіївці, Дебальцевому та Маріуполі // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247904318&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 
 

Директор департаменту соціального захисту населення Запорізької 

облдержадміністрації Ігор Мещан: 

Прийнято попереднє рішення про тимчасовий переїзд 30 мешканців 

Маріупольського геріатричного будинку-інтернату до пансіонатів 

Бердянська та Запоріжжя (Соцпрацівники Запорізької області готуються 

прийняти постраждалих жителів Маріуполя // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247904547&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 

 

Заместитель начальника отдела организации соцзащиты 

переселенцев Минсоцполитики Марина Ворона: 

По состоянию на 26 января, в Украине зарегистрировано 942,7 тыс. 

внутренне перемещенных лиц. 

Президент Общества Красного Креста Украины Иван Усиченко: 

600 тыс. украинских граждан переселились в соседние страны, 

большинство из них – в Российскую Федерацию (Минсоцполитики: В 

Украине почти 950 тыс. переселенцев // Гордон 
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(http://gordonua.com/news/war/Minsocpolitiki-V-Ukraine-pochti-950-tys-

pereselencev-63384.html). − 2015. − 27.01).  

 

Уповноважений Президента з прав дитини Микола Кулеба: 

Президент наголошує на необхідності прийняття екстрених заходів 

щодо захисту дітей та сімей, які опинилися на території збройного конфлікту 

у Донецькій і Луганській областях. (…) 

(…) Вважаємо за необхідне розробити та затвердити плани евакуації 

дітей з інтернатних закладів соціального захисту дітей Чернігівської, 

Сумської, Харківської і Запорізької областей. 

Терміново необхідно розробити механізм здійснення соціальних 

виплат на дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування, які 

живуть у прийомних сім’ях або дитячих будинках сімейного типу під опікою 

або піклуванням та мешкають на окупованих територіях. (…) 

Загалом з окупованих територій було евакуйовано більше 1,5 тисячі 

таких дітей, що виховувалися в інтернатних закладах. Але залишились 

неевакуйованими два заклади Мінсоцполітики у Луганській області, в яких 

перебувають діти з інвалідністю, – у Ровеньках (24 дитини) та Краснодоні (95 

дітей) (…) (Питання дітей із зони АТО потребують негайного вирішення 

– Уповноважений Президента з прав дитини // Президент України 

Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32128.html). − 2015. − 

27.01). 

 

26 січня 2015 р. у Маріуполі відбулася зустріч заступника Міністра 

соціальної політики України з питань європейської інтеграції Сергія 

Устименка з маріупольським міським головою Юрієм Хотлубеєм.  

З урахуванням компетенції Мінсоцполітики здійснено аналіз поточної 

оперативної обстановки у місті, виявлено пріоритетні питання невідкладної 

взаємодії, а також визначено першочергових отримувачів можливої 

соціальної допомоги серед категорій населення, яке найбільш постраждало 

внаслідок терористичних обстрілів житлового кварталу. 

Крім того, керівництво міста та заклади соціального захисту 

поінформовані про створення і склад координаційної групи при 

Мінсоцполітики, яка в оперативному порядку сприятиме перевезенню дітей з 

Донецької та Луганської областей до безпечних районів і тимчасовому 

розміщенню дітей у придатних для цього приміщеннях (Мінсоцполітики 

докладає зусиль до подолання наслідків маріупольської трагедії // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247899590&cat_id=2

44277212). − 2015. − 26.01). 

 

Голова Львівської облдержадміністрації Олег Синютка доручив 

виділити будівельні матеріали з регіонального резерву матеріально-

технічних ресурсів області для відновлення об’єктів інфраструктури 

м. Маріуполя, яке постраждало кілька днів тому від обстрілів бойовиків. 
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Директор департаменту з питань цивільного захисту ОДА Олексій 

Титаренко: 

Зі Львова до Маріуполя сьогодні вирушають два автомобілі, які надали 

ПАТ «Львівгаз» та ГУ Державної служби надзвичайних ситуацій Львівської 

області. 

Вже завтра вони доставлять у Донецьку область 10 тисяч листів 

шиферу листового, 200 рулонів рубероїду та два палети, а це 316,8 метрів 

віконного скла (Львівщина надасть допомогу для відновлення 

інфраструктури Маріуполя // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247900050&cat_id=2

44277216). − 2015. − 26.01). 

 

Міністерством аграрної політики та продовольства України за два 

тижні січня 2015 року доставлено для жителів звільнених міст Донецької 

та Луганської областей 10 тонн харчів.  

Загалом з липня місяця Мінагрополітики України за підтримки 

департаментів агропромислового розвитку облдержадміністрацій (19 

регіонів) надано постраждалим жителям Донбасу та військовослужбовцям у 

зоні АТО 1,94 тис. тонн  продуктів харчування та 18 тонн гуманітарної 

допомоги (постільна білизна, одяг, засоби гігієни тощо) (За два тижні січня 

для жителів звільнених міст доставлено 10 тонн харчів // Урядовий 

портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247900583& 

cat_id=244277212). − 2015. − 26.01). 
 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

Уряд України прийме рішення про надання допомоги сім’ям загиблих 

під час обстрілу терористами Маріуполя. (…) Державна комісія з 

надзвичайних ситуацій прийме рішення про мобілізацію будівельників та 

створення будівельних батальйонів для відновлення Маріуполя та інших 

міст. (…) 

Державна комісія з надзвичайних ситуацій також прийматиме рішення 

щодо необхідності виділення та забезпечення проходження гуманітарної 

допомоги до постраждалих територій (Уряд ухвалить рішення про допомогу 

сім’ям загиблих у Маріуполі, − Арсеній Яценюк // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247901000&cat_id=2

44276429). − 2015. − 26.01). 

 

Рішенням РНБО було запропоновано внести зміни в законодавство 

щодо утворення військово-цивільних адміністрацій в населених пунктах 

Донецької та Луганської областей.  

Президент України Петро Порошенко: 

Це дозволить сьогодні вирішити питання відсутності влади на 

звільнених територіях. 

Тому пропонується режим, коли до місцевих виборів працюватимуть 

військово-цивільні адміністрації в районах та містах, яким перейдуть всі 
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повноваження місцевого самоврядування до обрання повноправних 

представницьких органів, які будуть діяти після виборів. Призначатися 

можуть не лише військові, але і цивільні люди, які мають господарчий досвід 

і можуть відповідати за вирішення безпекових та гуманітарних проблем 

людей, які живуть на звільнених територіях (Президент провів зустріч з 

представниками фракцій коаліції у Верховній Раді // Президент України 

Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32115.html). − 2015. − 

26.01). 

 

Губернатор Донецької області Олександр Кіхтенко: 

Ніяких обмежень прав і свобод режим надзвичайної ситуації не тягне. 

Він спрямований в першу чергу на відновлення інфраструктури. 

Цей режим дасть більш широкі повноваження органам місцевої влади 

та дозволить залучити кошти державного резерву та інші можливості країни, 

в тому числі фінансові, для відновлення інфраструктури, зруйнованої в ході 

бойових дій (Кіхтенко запевнив, що режим надзвичайної ситуації не 

обмежить права людей // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/26/7056436/). − 2015. − 26.01). 

 

Президент Петро Порошенко провів зустріч з Європейським 

Комісаром з гуманітарної допомоги та управління у кризових ситуаціях 

Христосом Стиліанідесом, під час якої сторони обговорили питання 

допомоги постраждалим внаслідок дій терористів на Сході України. 

Президент України Петро Порошенко: 

(…) Гуманітарна допомога ЄС дозволила задовольнити найнеобхідніші 

потреби постраждалого населення та належним чином підготуватися до 

зимового періоду, а створений у жовтні 2014 року Механізм цивільного 

захисту ЄС сприятиме посиленню координації надання гуманітарної 

допомоги між Україною, Єврокомісією та державами-членами ЄС. 

Єврокомісар з гуманітарної допомоги та управління у кризових 

ситуаціях Христос Стиліанідес: 

(…) Можу оголосити сьогодні, що цього року Європейська комісія 

планує виділити 15 млн євро гуманітарної допомоги. Ця сума збільшує 

загальний обсяг гуманітарної допомоги від Єврокомісії та країн-членів ЄС до 

понад 92 млн євро (Президент обговорив з Єврокомісаром Стиліанідесом 

питання гуманітарної допомоги ЄС Донбасу // Президент України Петро 

Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32113.html). − 2015. − 26.01). 

 

Відповідно до доручення на Прем’єр-міністра України Арсенія 

Яценюка щодо невідкладного забезпечення медичних закладів 

Донецької та Луганської областей фахівці Міністерства охорони 

здоров’я України спільно з медиками Маріуполя проаналізували 

потребу міських закладів охорони здоров’я у ліках та медичних виробах. 

Гуманітарний вантаж на загальну суму в майже 250 тис. грн. у складі 

якого − знеболювальні та кровоспинні препарати, перев’язувальні матеріали, 
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інфузійні розчини, вироби медичного призначення тощо − вже доставлено в 

лікувальні заклади Маріуполя для надання необхідної медичної допомоги 

пацієнтам міста (МОЗ України та національні виробники доставили 

необхідні ліки до Маріуполя // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247899701&cat_id=2

44277212). − 2015. − 26.01). 

 

Міністерство охорони здоров’я України на виконання пунктів 2−4 

доручення Прем’єр-міністра України Арсенія Яценюка від 24.01.2015 за 

№ 25 надає інформацію про вжиті заходи щодо забезпечення медичних 

закладів Донецької та Луганської областей, зокрема у містах Маріуполь 

та Дебальцеве, лікарськими засобами, фахівцями із медичних установ, у 

тому числі МОЗ України та НАМН України з метою організації 

належної медичної допомоги постраждалим. 

За оперативною інформацією структурних підрозділів з питань 

охорони здоров’я Дніпропетровської, Запорізької, Київської областей та 

Києва на 13 годину 25 січня 2015 року приведено у повну готовність з 

можливим терміновим виїздом до закладів охорони здоров’я Луганської та 

Донецької областей спеціалізовані бригади другої черги медицини 

катастроф, зокрема: 

• Дніпропетровська область: 32 бригади, у тому числі: спеціалізовані 

бригади лікарів, 15 лікарських бригад, 14 фельдшерських бригад; 

• Запорізька область: 35 бригад, у тому числі: 18 лікарських бригад, 17 

фельдшерських бригад; 

• Київська область: 12 лікарських бригад; 

• Харківська область: 25 бригад, у тому числі: 5 лікарських бригад, 20 

фельдшерських бригад; 

• м. Київ: 2 спеціалізованих загони лікарів-фахівців різного профілю 

загальною кількістю 63 особи. 

Також створено резерв ліжкового фонду хірургічного (150 ліжок), 

травматологічного (100 ліжок) та комбустіологічного (40 ліжок) профілів по 

закладам охорони здоров’я в м. Києві (МОЗ посилює забезпеченість 

медичних закладів Маріуполя та Дебальцевого // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247898701&cat_id=2

44276429). − 2015. − 25.01). 

 

У м. Щастя Луганської області ремонтні бригади відновили 

електро-, газо-, водопостачання. У більшості житлових будинків 

відновлено теплопостачання. Теплоносій подано у 120 житлових будинків 

зі 170, які є у місті. Станом на 15:00 25 січня поки без тепла у Щасті 320 

квартир. 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 
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Мінрегіон здійснює цілодобовий моніторинг функціонування систем 

життєзабезпечення населених пунктів, що потерпають від обстрілів 

бойовиків та координацію відновлювальних робіт. 

Ситуація на постійному контролі. Де не вистачає ремонтної техніки чи 

фахівців, ми акумулюємо ці сили з прилеглих територій, щоб якнайшвидше 

відновлювати роботу систем життєзабезпечення. 

У результаті більшість робіт проведено успішно і відновлено подачу 

енергоносіїв населенню (У Щасті теплоносій подано у 120 житлових 

будинків зі 170. Ситуація в населених пунктах, що потрапляють під 

обстріл, на цілодобовому контролі, − Геннадій Зубко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247898770&cat_id=2

44276429). − 2015. − 25.01). 

 

Австрія заявила про намір фінансувати будівництво тимчасового 

житла для 500 переселенців з Донбасу та брати участь в інших проектах 

допомоги цивільному населенню України. 

Про це йшлося на зустрічі глави МЗС України Павла Клімкіна з 

австрійським колегою Себастіаном Курцем у Відні (Австрія профінансує 

будівництво тимчасового житла для 500 переселенців з Донбасу // 

Європейська правда (http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/ 

24/7030004/). – 2015. – 24.01). 

 

Міністерство освіти і науки України листом від 20.01.2015 № 1/9-21 

доручило загальноосвітнім навчальним закладам до 1 березня здійснити 

прийом заяв щодо зарахування на екстернатну форму навчання від 

учнів 11-х класів, які проживають на тимчасово окупованій території та 

в місцях проведення антитерористичної операції.  

Для осіб, які проживають в місцях проведення антитерористичної 

операції на територіях Донецької та Луганської областей, створено 

можливість сформувати реєстраційну картку та надіслати реєстраційні 

документи до Донецького регіонального центру оцінювання якості освіти, 

який розташований за адресою: вул. Добровольського, 1, м. Слов’янськ, 

84100. 

У цьому ж регіональному центрі можна отримати Сертифікат 

зовнішнього незалежного оцінювання та інформаційні матеріали (Для 

абітурієнтів, які проживають на територіях, на яких органи державної 

влади тимчасово не здійснюють свої повноваження // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247891637&cat_id=2

44277212). − 2015. − 23.01). 

 

Єврокомісар з питань гуманітарної допомоги Христос Стиліанідіс: 

На сьогодні ми надали близько 11 млн євро гуманітарної допомоги 

Україні через ECHO. 

Окрім цього, ми також виділили 17 млн євро з програми регіонального 

розвитку, аби пришвидшити відбудову центрів проживання, та 4,5 млн євро 
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для ініціатив, що сприяють миротворчому процесу у громадах; ці кошти 

йдуть з іншого джерела – «європейського Інструменту стабільності». 

До кінця березня всі ці кошти будуть розподілені. Ми вже оголосили 

виділення додаткових 5 млн євро гуманітарної допомоги для задоволення 

нових потреб, що зараз виникають. 

Крім того, 73 млн євро гуманітарної допомоги надійшли від окремих 

держав-членів ЄС. 

(…) Ми надали грошову допомогу для людей у Харкові та 

Дніпропетровську, бо це – міста з найбільшою часткою вимушених 

переселенців. 

Ці суми складають близько 300 доларів. 

Спочатку був намір надавати таку допомогу кожного місяця. Але 

потерпілих дуже багато – і тому ці гроші видаються разово. Завжди є дилема: 

надавати більшу допомогу меншій кількості людей, або меншу допомогу − 

більшій кількості людей. 

Ми надали її близько 2000 сімей у Харкові через Міжнародну 

організацію з міграції, а також близько 3000 сімей через організацію 

«Врятуймо дітей». Але це лише один з видів допомоги, яку ми надаємо (…) 

(Представник ЄС з гуманітарної допомоги: «Потерпілих дуже багато, 

тому гроші видаються разово» // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/interview/2015/01/23/7029957/). – 2015. – 

23.01). 

 

ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

Сегодня в город Краматорск прибыли 10 тонн гуманитарной 

помощи из Киева.  

Гуманитарный груз в Донецкую область доставил Киевский 

региональный союз потребительской кооперации. 

Общий вес – 10 тонн, а стоимость – более 100 тыс. грн (Донецкая ОГА: 

В Краматорск доставлено 10 тонн гуманитарной помощи из Киева // 

Гордон (http://gordonua.com/news/society/Doneckaya-OGA-V-Kramatorsk-

dostavleno-10-tonn-gumanitarnoy-pomoshchi-iz-Kieva-63796.html). ‒ 2015. ‒ 

29.01). 

 

В Луганской области восстановили движение дизель-поезда по 

направлению Лисичанск-Купянск. Об этом сообщает сайт председателя 

Луганской ОГА Геннадия Москаля. 

Председатель Луганской ОГА Геннадий Москаль: 

Движение возобновили после того, как железнодорожную 

инфраструктуру контролируемой Луганщины после наших многочисленных 

просьб отключили от Донецкой железной дороги (управление которой так и 

осталось в оккупированном Донецке), и присоединили к Южной с центром в 

Харькове (В Луганской области возобновили движение важного дизель-
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поезда // Сегодня (http://www.segodnya.ua/regions/donetsk/v-luganskoy-

oblasti-vozobnovili-dvizhenie-vazhnogo-dizel-poezda-588007.html). − 2015. − 

29.01). 

 

Донецкая областная государственная администрация организовала 

бесплатную эвакуацию граждан из населенных пунктов в зоне 

проведения антитеррористической операции.  

Заявки на выезд принимаются областным контактным центром 

(Донецкая облгосадминистрация бесплатно эвакуирует граждан из зоны 

АТО // Гордон (http://gordonua.com/news/war/Doneckaya-

oblgosadministraciya-besplatno-evakuiruet-grazhdan-iz-zony-ATO-63619.html). 

− 2015. − 28.01). 

 

За ініціативи Київського міського голови Віталія Кличка у столиці 

проведено збір гуманітарної допомоги для мешканців постраждалих 

районів Донецької області. Близько 20 тонн будівельних матеріалів та 

товарів першої необхідності сьогодні відправлено до Маріуполя. 

Заступник голови Київської міської державної адміністрації Петро 

Пантелеєв: 

(…) Десятки промислових підприємств столиці відгукнулися на 

звернення міської влади. Крім будматеріалів та електроінструментів, зібрано 

медикаменти, миючі засоби тощо. Тому найближчими днями планується 

відправлення третьої партії допомоги (З Києва відправлено гуманітарну 

допомогу постраждалим районам Донеччини // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247908160&cat_id=2

44277216). − 2015. − 28.01). 
 

Жители Прикарпатья помагают преодолеть последствия 

трагических событий в Мариуполе Донецкой области. 

Директор одного из местных предприятий отправил партию 

стройматериалов для восстановительных работ в Мариуполе. 

В Мариуполь из Прикарпатья поступит 2,7 тысячи листов шифера. 

Стоимость материалов и их перевозки взяло на себя предприятие, затратив на 

это более 100 тыс. грн (Прикарпатье оказывает материальную помощь 

Мариуполю // Сегодня.ua. (http://www.segodnya.ua/regions/donetsk/ 

prikarpate-okazyvaet-materialnuyu-pomoshch-mariupolyu-587744.html). − 

2015. − 28.01). 

 

Секретарь мариупольского горсовета Андрей Федай: 

Семьи всех погибших получат материальную помощь из местного 

бюджета в размере 20 тыс. грн. Раненные мариупольцы, в свою очередь, 

получат по 3000 грн. Данное решение было поддержано единогласно 

(Мариупольский горсовет выделит семьям погибших в результате 

теракта жителей по 20 тыс. грн. // Гордон 

(http://gordonua.com/news/money/Mariupolskiy-gorsovet-vydelit-semyam-
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pogibshih-v-rezultate-terakta-zhiteley-po-20-tys-grn-63487.html). − 2015. − 

28.01). 

 

28 січня 2015 року в Міністерстві соціальної політики України (м. 

Київ) відбувся круглий стіл «Факультативний протокол про участь 

дітей у збройних конфліктах до Конвенції ООН про права дитини та 

проблеми його імплементації».  

Саме над покращенням законодавчої бази працювала команда проекту 

«Забезпечення доступу внутрішньо переміщених осіб до адміністративних 

послуг та освіти» Всеукраїнської благодійної фундації «Право на захист». 

Правові аналітики ВБФ «Право на захист» працювали над змінами до законів 

України, спираючись на такі міжнародні стандарти захисту прав дітей, як 

Конвенція ООН про права дитини, Факультативний протокол до Конвенції 

про права дитини щодо участі дітей у збройних конфліктах, Паризькі 

зобов’язання щодо захисту дітей від незаконного вербування чи 

використання збройними силами або озброєними групами та Паризькі 

принципи та керівні вказівки щодо дітей, пов’язаних зі збройними силами чи 

озброєними угрупуваннями та інші.  

Заступник директора Департаменту з питань захисту прав дітей та 

усиновлення Міністерства соціальної політики України Володимир 

Вовк: 

Наразі Міністерство здійснює роботу за двома напрямками: оперативні 

дії щодо вивезення дітей і сімей із небезпечної зони і пошуку фінансування 

для евакуаційних заходів; довготривалі дії щодо внесення змін до 

законодавства України для захисту прав дітей, постраждалих від збройного 

конфлікту і тимчасової окупації.  

Уповноважений Президента України з прав дитини Микола 

Кулеба: 

На сході України відсутній єдиний центр координації роботи щодо 

захисту дітей від збройного конфлікту. Міністерство соціальної політики в 

деяких питаннях бере на себе координуючу роль, але його повноважень не 

вистачає для надання вчасної допомоги (Забезпечення прав і свобод дітей у 

збройному конфлікті на сході України // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2397104). – 2015. – 28.01). 

 

Представники делегації ЄС та ООН відвідали Центр допомоги 

переселенцям. Під час візиту представники делегації зустрілися з 

керівництвом благодійного фонду «Допомога Дніпра», оглянули умови 

роботи волонтерів та прийому переселенців. Також вони ознайомилися з 

механізмом роботи з переселенцями на Дніпропетровщині, який був 

відпрацьований в регіоні одним із перших в Україні (Представники 

делегації ЄС та ООН відвідали Центр допомоги // Дніпропетровська ОДА 

(http://www.adm.dp.ua/OBLADM/obldp.nsf/document.xsp?id=F776C99CF9421

A0DC2257DDA0058BBB6). – 2015. – 27.01). 
 

Область поможет в восстановлении Мариуполя.  
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Договоренности о помощи и реабилитации детей были достигнуты 26 

января в ходе общения председателя Закарпатской ОГА Василия Губаля с 

представителями правительства и властей пострадавших от действий 

агрессора областей. Речь идет о строительных материалах – готовятся свыше 

тысячи листов шифера и 1200 рулонов рубероида. Грузовой автомобиль 

отправится в ближайшие дни. 

Также Закарпатская область готова принимать детей с востока. Уже 

есть договоренность о пребывании в регионе маленьких жителей Донбасса – 

из зоны боевых действий. Закарпатская область должна помочь в их 

оздоровлении и психологической реабилитации, обеспечить переезд, 

сопровождение, проживание, питание и интересную программу (…) 

(Закарпатье поможет Мариуполю и примет детей из Донецкой области 

// Интернет-издание UA- Reporter.com (http://ua-

reporter.com/novosti/163554). – 2015. – 27.01). 
 

Днями рятувальники Ізяславщини разом із волонтерами завітали 

в с. Мислятин, де кілька місяців тому оселилася родина вимушених 

переселенців із м. Первомайськ Луганської області. До благодійної 

допомоги долучилися й рятувальники. Вогнеборці допомогли волонтерам 

доправити дітлахам зимовий та літній одяг, взуття, що було зібране 

працівниками Благодійного фонду «Центр Добриня» (В Ізяславському 

районі рятувальники та благодійні організації продовжують допомагати 

переміщеним особам // Хмельницька обласна державна адміністрація 

(http://www.adm.km.ua/index.php?subaction=showfull&id=1422438777&archiv

e=&start_from=&ucat=5&go=search). – 2015. – 27.01). 
 

Психологи Головного управління ДСНС України у Полтавській 

області 26 січня організували та провели навчально-корекційну 

програму з вихованцями-переселенцями Кременчуцького дошкільного 

навчального закладу № 41. 

Програма будувалася за принципом «хвилі»: спочатку відбулося 

знайомство з рятувальниками та поступове включення дітей у діяльність 

(Полтавська область: Психологи ДСНС допомагають дітям зі Сходу 

України долати негативні переживання // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247902798&cat_id=2

44277212). − 2015. − 27.01). 

 

Новим тимчасовим домом для маленьких переселенців, яких 

вивезли з-під обстрілів бойовиків, стала Нікопольська школа-інтернат 

«Гармонія».  

Радник голови Дніпропетровської ОДА Олексій Салкоч: 

Для маленьких гостей із Донбасу в школі-інтернаті організовано не 

лише належне харчування, умови проживання та навчання, а й цікаве 

дозвілля.  
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Місцеві органи самоврядування організовують екскурсії містом, 

гуртки, де діти можуть розвиватися − шити, грати на фортепіано і танцювати. 

Також можна відвідувати режисерські курси. Є футбольне і баскетбольне 

поля, невеликий тренажерний зал. 

На сьогодні ми забрали тільки 68 дітей − не всі змогли виїхати. Я 

думаю, в найближчі дні ми зможемо забрати решту. Загалом, приблизно 2,5 

тис. дітей має приїхати до Дніпропетровської області з Мар’їнки, Курахова, 

Авдіївки, Маріуполя (На Дніпропетровщину прибуло ще 68 дітей із зони 

АТО // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247903451&cat_id=2

44277216). − 2015. − 27.01). 

 

Міський голова Чернівців Олексій Каспрук: 

(…) Чернівецька міська рада готова надати цільову субвенцію 

Маріуполю за рахунок бюджету розвитку міста для допомоги родинам 

загиблих і поранених… У цей тяжкий час запрошуємо до Чернівців дітей, 

родини яких залишилися без житла, які проживають у зоні небезпеки 

(Чернівці готові прийняти дітей із Маріуполя // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2395209). – 2015. – 26.01). 

 

Управління Верховного комісара ООН у справах біженців (УВКБ 

ООН) надає термінову допомогу місцевому населенню у Маріуполі, що 

постраждало від артилерійського обстрілу міста у суботу вранці. 

Спеціальна будівельна плівка була передана Державній службі України 

із надзвичайних ситуацій та безпосередньо жителям, чиї будинки 

постраждали від обстрілу, щоб задовольнити потреби у ремонті для більше 

1000 осіб.  

Регіональний представник УВКБ ООН у Білорусі, Молдові та 

Україні: 

Наша реакція на руйнування була миттєвою. У Маріуполі ми надали 

предмети першої необхідності, щоб допомогти місцевій владі та жертвам 

обстрілу, і зараз ми звільнюємо наш склад матеріалів, щоб якомога швидше 

задовольнити наявні потреби (Агентство ООН у справах біженців надає 

невідкладну допомогу жертвам обстрілу у Маріуполі // Громадський 

простір (http://www.civicua.org/news/view.html?q=2395202). – 2015. – 26.01). 

 

Начальник ГУМВС України в Донецькій області В’ячеслав 

Амброськін: 

75 дітей вивезли з Мар’їнки і Красногорівки Донецької області, які 

раніше обстрілювали бойовики (75 дітей вивезли з обстрілюваних 

територій – МВС // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/26/7056403/). – 2015. – 26.01). 

 

Вінниччина збирає та формує гуманітарний вантаж з 

будматеріалами для допомоги маріупольцям. Ще 25 січня область почала 
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формувати вантажівки зі склом та покрівельними матеріалами для дахів. 

Також до гуманітарного вантажу увійшли шифер та інші різні будматеріали, 

якими будуть відновлювати зруйновані будинки в Маріуполі (Вінниччина 

збирає будівельні матеріали для Маріуполя // 20minut.ua 

(http://vn.20minut.ua/kriza-v-ukrayini/vinnichchina-zbiraye-budivel-ni-

materiali-dlya-mariupolya-10433304.html). – 2015. – 26.01). 

 

Начальник управления Пенсионного фонда Роман Арепев: 

В настоящее время в Кременчуге пенсию получают 1500 вынужденных 

переселенцев. В целом, ситуация с пенсионными средствами стабильна. В 

частности, за январь месяц управление получило пенсионные средства в 

полном объеме. Деньги пенсионерам города выплачены вовремя (В 

Кременчуге получают пенсию 1,5 тыс вынужденных переселенцев // 

Кременчуг Today http://kremenchugtoday.com.ua/news.php?id=39661).– 2015. 

– 26.01). 

 

Еще один пункт бесплатного питания планируется открыть в 

Червоногвардейском районе города. Открыть ее планируют в 

Червоногвардейском районе на базе Макеевского профессионального лицея.  

В Макеевке уже функционирует несколько социальных столовых. В 

условиях военного времени – это незаменимое подспорье для граждан 

льготных категорий (В Макеевке появится еще одна социальная столовая 

// Репортер- Новости Донецка и региона 

(http://reporter.dn.ua/news/society/v_makeevke_poyavitsya_eshche_odna_sotsial

naya_stolovaya/). – 2015. – 26.01). 

 

Офіційно до соцзабезів у Вінницькій області звернулося 11917 

переселенців, переважно з Донбасу (з Криму – 656 осіб), всього – 5914 

сімей.  
За даними департаменту соціальної політики облдержадміністрації 

вони розподілені по всіх 27 районах і 6 містах області, в тому числі 3168 

чоловік живуть у Вінниці, ще 135 в гуртожитку у Новій Греблі 

Калинівського району. 

Поступово зростає число громадян, які отримують довідки тимчасово 

переселених осіб та соціальні виплати. Останні цифри: 9132 людини (5835 

сімей) отримали довідки тимчасово переселених громадян; 5259 сімей 

звернулися із заявами про призначення допомоги, 4857 сім’ям вони вже 

призначені, а 4388 сім’ям виплачені на суму 5 мільйонів 13 800 гривень. 

З 1949 переселених дітей 328 влаштовані в дитсадки, 1084 – в школи, 

66 – в ПТУ, 469 – до вузів. 

З 4130 працездатних переселенців в центри зайнятості області 

звернулися 764; з них 127 працевлаштовані, 118 призначено допомогу по 

безробіттю, решта отримали статус безробітних (12 тисяч переселенців з 

Донбасу оселилися на Вінниччині // Vinnytsia PressPoint  

(http://vn.presspoint.in.ua/2015/01/26/32017). – 2015. – 26.01). 
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Глава Донецької ОДА Олександр Кіхтенко: 

Орієнтовна сума збитків в результаті обстрілу бойовиками житлового 

масиву «Східний» в Маріуполі перевищує 100 млн гривень. 

Тим, чиї квартири і будинки зараз не придатні для проживання, міська 

влада надала можливість розміститися в міських профілакторіях (Маріуполь 

назвав суму збитків від «Градів»: понад 100 мільйонів // Українська правда  

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/25/7056297/). – 2015. – 25.01). 
 

У Маріуполі 25 січня з 7:00 житлові організації поновили 

відновлювальні роботи у будинках, які зазнали обстрілу бойовиків 24 

січня.  

Вночі було відновлено електропостачання котельні «Схід», триває 

заповнення магістралей теплоносієм. 

Десятки небайдужих маріупольців приїхали в мікрорайон «Східний», 

обстріляний напередодні, де допомагають відновлювати зруйновані будинки 

− покривають плівкою розбиті шибки, допомагають ліквідовувати наслідки 

обстрілу (Маріуполь відновлюють після обстрілів, на «Східному» посилено 

охорону // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/25/7056274/). – 2015. – 25.01). 

 

У понеділок з Полтави до Маріуполя надійде гуманітарний вантаж. 
Зараз його збирають полтавські волонтери, представники громадських 

організацій, відповідні департаменти облдержадміністрації, благодійники і 

підприємці. До Маріуполя ми відправляємо ліки, продукти харчування, одяг 

(Полтавщина допоможе Маріуполю // Kolo.poltava.ua 

(http://kolo.poltava.ua/novini-poltava/poltavschina-dopomozhe-mariupolyu-

24697.html). – 2015. – 25.01). 

 

До Голованівського відділення Товариства Червоного Хреста 

України надійшла благодійна допомога від Агенства ООН у справах 

біженців. 16 родин переселенцііз Східної України, що проживають у 

Голованівському районі отримують від працівників відділення теплі ковдри 

У Голованівську теплі ковдри дали переселенцям // akulamedia.com 

(http://akulamedia.com/u-golovanivsku-tepli-kovdri-dali-pereselentsjam). – 

2015. – 25.01). 

 

Депутаты Днепропетровского областного совета приняли 

программу создания рабочих мест для вынужденных переселенцев из 

временно оккупированной территории Украины и районов проведения 

антитеррористической операции на 2015–2016 годы. В местном бюджете 

на это предусмотрено порядка 1,5 млн грн. 

Предполагается, что программа поможет создать рабочие места, 

обеспечит профессиональное обучение и переквалификацию граждан; она 
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также предусматривает создание электронной базы данных соискателей 

работы. 

Председатель Днепропетровского областного совета Евгений Удод: 

Чиновники прилагают все усилия, чтобы обеспечить жителей соседних 

областей жильем, элементарными условиями для быта, помочь с 

трудоустройством. (…) Принять их у себя – мало, надо помочь им жить 

дальше. Необходимо создать условия, чтобы люди смогли себя проявить и 

стали нашим дополнительным ресурсом, а не обузой (Днепропетровский 

облсовет освоит 1,5 млн грн на программу создания рабочих мест для 

вынужденных переселенцев // Гордон 

(http://gordonua.com/news/money/Dnepropetrovskiy-oblsovet-osvoit-15-mln-

grn-na-programmu-sozdaniya-rabochih-mest-dlya-vynuzhdennyh-pereselencev-

62809.html). – 2015. – 24.01). 

 

«Ощадбанк» встановить у населених пунктах на контрольованій 

Україною території Луганської області 1000 додаткових банкоматів. 

Таке рішення − результат домовленостей голови луганської ОДА 

Геннадія Москаля та голови правління «Ощадбанку» Андрія Пишного. 

Встановлення додаткових банкоматів «Ощадбанку» зможе суттєво 

знизити напругу з отриманням грошей на контрольованій Україною території 

Луганщини («Ощадбанк» встановить на Луганщині 1000 додаткових 

банкоматів // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/24/7056196/). – 2015. – 24.01). 

 

Украинская гуманитарная помощь была доставлена в Дебальцево 

и Авдеевку.  

Представители Донецкой ОГА совместно с военным доставили 

продукты питания в города, которые находятся непосредственно на линии 

огня со стороны боевиков. 

Объем гуманитарной помощи, доставленный в Авдеевку, составил 10 

тонн, в Дебальцево – 20 тонн. 

Гуманитарный груз включал мясные и рыбные консервы, крупы, сахар, 

фрукты и овощи (Украинская гуманитарная помощь прибыла в 

Дебальцево и Авдеевку // Сегодня.ua. 

(http://www.segodnya.ua/regions/donetsk/ukrainskaya-gumanitarnaya-

pomoshch-pribyla-v-debalcevo-i-avdeevku-586775.html). − 2015. − 24.01). 
 

Все православные храмы, расположенные в Орджоникидзевском 

районе Мариуполя, открыли двери и готовы дать приют тем, кто 

остался без крова. 

Уже принимает людей храм Святого Владимир, храм Архистратига 

Михаила, в ближайшее время откроются и остальные православные храмы 

(Храмы Мариуполя открыли свои двери для тех, кто остался без жилья // 

Сегодня.ua. (http://www.segodnya.ua/regions/donetsk/hramy-mariupolya-

http://www.segodnya.ua/regions/donetsk/samye-rezonansnye-sobytiya-dnya-v-donbasse-15-sentyabrya-552401.html
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otkryli-svoi-dveri-dlya-teh-kto-ostalsya-bez-zhilya-586826.html). − 2015. − 

24.01). 

 

Транзитный городок из модульных домиков на окраине Харькова 

заселили первые беженцы из Донбасса. Мини-квартиры заняли 183 

человека, остальные пока подписывают документы. Договор о проживании 

заключается на месяц, потом его можно будет продлить (Харькове заселили 

первый в Украине транзитный городок для переселенцев // Вести 

(http://vesti-ukr.com/harkov/85856-v-harkove-zaselili-pervyj-v-ukraine-

tranzitnyj-gorodok-dlja-pereselencev). – 2015. – 23.01). 

 

Глава Луганської ОДА Геннадій Москаль: 

Теплоелектростанція в Щасті відновила попередні потужності 

виробництва електроенергії. 

Замість пошкодженого запущено в роботу інший енергоблок. Зараз іде 

поетапна подача струму в населені пункти. 

Протягом години контрольована Україною Луганщина буде зі світлом 

(ТЕС у Щасті відновила роботу // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/23/7056130/). – 2015. – 23.01). 

 

Сотрудники «Укрзалізниці» восстановили движение поездов в 

направлении Мариуполя на перегоне Камыш-Заря – Розовка в 

Запорожской области. 

Был отремонтирован один из путей, по которому будет осуществляться 

движение в обоих направлениях, а также часть мостового перехода. Ремонт 

второго пути и остальной части мостового перехода продлится не менее пяти 

дней («Укрзалізниця»: В Запорожской области восстановлено движение 

на подорванном ранее мосту // Гордон 

(http://gordonua.com/news/society/Ukrzalznicya-V-Zaporozhskoy-oblasti-

vosstanovleno-dvizhenie-na-podorvannom-ranee-mostu-62682.html). – 2015. – 

23.01). 

 

НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

На территориях Луганщины , которые находятся под контролем 

украинской власти , с 29 января возобновилось движение дизель -поезда 

направлением  Лисичанск -Купянск (Восстановление Донбасса // 

https://www.facebook.com/VosstanovleniyeDonbassa/photos/a.547169122051898

.1073741828.544530008982476/588190677949742/?type=1. – 2015. – 29.01). 
 

Заступник голови ОДА Ольга Лішик завітала до Сєвєродонецької 

школи-інтернату та передала дітям подарунки від Уповноваженого 

Верховної Ради України з прав людини Валерії Лутковської. Омбудсмен 

подарувала дітям канцелярські набори, розвиваючі ігри та іграшки 
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(Луганська обласна державна адміністрація // 

https://www.facebook.com/odalug/posts/380239878824985. – 2015. – 29.01). 
 

28 січня, заступник голови Луганської обласної державної адміністрації 

Ольга Лішик провела робочу зустріч з делегацією ЮНІСЕФ (дитячий фонд 

ООН). 

Сторони підтвердили свої наміри спільними зусиллями зробити все 

можливе для подолання наслідків військових дій на території Луганської 

області, які призвели до значного погіршення життя дітей (Луганська 

обласна державна адміністрація // 

https://www.facebook.com/odalug/posts/379984962183810. – 28.01). 

 

Винница помогает стройматериалами (Новости Донецка don-news.net 

// https://vk.com/wall-76674011_768. – 2015. – 28.01). 
 

Из Николаевской области также везут помощь Мариуполю (Новости 

Донецка don-news.net // https://vk.com/wall-76674011_767.– 2015. – 28.01). 

 

В Мариуполе продолжат работу пункты помощи жителям м -н 

 Восточный. Городские власти обещают мариупольцам медицинскую и 

психологическую помощь, а также обеспечение круглосуточным питанием и 

теплыми вещами (Восстановление Донбасса // 

https://www.facebook.com/VosstanovleniyeDonbassa/posts/587490134686463. – 

2015. – 27.01). 

 

Координатор Гражданской инициативы «Восток – SOS» 

Александра Дворецкая: 

(…) Государство так и не научилось разъяснять людям суть 

нововведений, таких как порядок пересечения «линии фронта» или режим 

чрезвычайной ситуации. Все больше работы приходится на общественные и 

волонтѐрские организации (informator.lg.ua // 

https://www.facebook.com/informatorlg/posts/837026253022156. – 2015. – 

27.01) 
 

24 населенных пункта в Донецкой области снова со светом. Как всегда, 

это доблестная заслуга энергетиков ДТЭК. В сложных условиях 

непрекращающихся боевых действий, используя затишье между боями, 

ребята ведут восстановительные работы.  

Так, за прошедшие выходные энергетики ДТЭК Донецкоблэнерго 

восстановили электроснабжение 24 сел и поселков Донецкой области, 

обесточенных из-за боевых действий, в Авдеевском, Ясиноватском, 

Новоазовском, Тельмановском районах. Вернули свет в дома около 15 тысяч 

жителей Горловки. В Донецке подключили к электроснабжению почти 20 

тысяч жителей в Ворошиловском, Кировском, Петровском и Куйбышевском 

районах. Вновь со светом жители Червоногвардейского и Советского 
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районов Макеевки (Мирный Донбасс // 

https://vk.com/id261283965?w=wall261283965_1928%2Fall. – 2015. – 27.01). 

 

Лечебные учреждения Луганщины обеспечены запасом медикаментов 

для оказания неотложной хирургической помощи (Новости Луганска – 

Луганский Радар // https://vk.com/lugradar?w=wall-32724529_8779. – 2015. – 

27.01). 

 

Больницы Славянска полностью восстановлены. 

Помощь на восстановления приходила в Славянск из местных 

бюджетов других городов Украины, от различных благотворительных, 

общественных и международных организаций. Помогали и простые люди. 

Наиболее пострадало здание родильного дома. Требовалась замена 

окон на всех 4 этажах, а это более 200 стеклопакетов. Ремонт первого этажа 

роддома провели за средства Одесской обладминистрации. Второй и третий 

этажи отремонтировало Министерство инфраструктуры. В восстановлении 

четвертого этажа принял участие Фонд Натальи Королевкой. Из местного 

бюджета на капитальный ремонт здания было выделено 135 тысяч гривен. 

В ремонте детской больницы участвовали Фонд Марины Порошенко и 

местные власти. А на ремонт детской поликлиники 215 тысяч гривен 

выделил бюджет города Александрии, Кировоградской области. 

Ремонт городской больницы имени Ленина, лег полностью на плечи 

местного бюджета. За деньги города, здесь отремонтировали крышу, окна, 

рентгенкабинет в травматологии и установили новый цифровой 

рентгенаппарат. 

Крыша и окна в Центре первичной медико-санитарной помощи 

(поликлиника АИЗа) – отремонтированы за счет Международного 

благотворительного фонда МВФ «Каритас Украина» и городских средств. 

А предприниматели Славянска помогли в частичном ремонте здания 

станции переливания крови (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/780304952064408. – 2015. – 26.01). 
 

Группа волонтеров «Славяне» занимается доставкой гуманитарных 

грузов жителям Луганской области. Последняя поездка длилась с 16 по 19 

января. Активисты смогли помочь жителям Перевальска, Брянки, Стаханова, 

Алчевска и Луганска (informator.lg.ua // 

https://www.facebook.com/informatorlg/posts/836493619742086. – 2015. – 

26.01). 
 

В поселке Красный Яр силами специалистов предприятия «Луганское 

энергетическое объединение» была восстановлена поврежденная в 

результате боевых действий высоковольтная линия 110 кВ. Посредством 

этой линии стало возможным включение подстанции Красный Яр, от 

которой запитан поселок (Новости Луганска // 
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https://www.facebook.com/lugansk.news/posts/846070288784092. – 2015. – 

26.01). 

 

Европа выделяет Украине дополнительных 15 млн евро гуманитарной 

помощи для переселенцев (Новости Донбасса // 

https://www.facebook.com/novostidnua/photos/a.179917882044050.33026.17914

3138788191/799990836703415/?type=1. – 2015. – 26.01). 

 

Благотворительный фонд Александра Романовского совместно с 

Луганской областной администрацией доставили гуманитарную помощь в с. 

Троицкое Попаснянского района расположенное в прифронтовой зоне 

(Новости Луганска // https://www.facebook.com/lugansk.news/posts/84608 

5848782536. – 2015. – 26.01). 

 

Ощадбанк не начисляет штрафы по кредитным договорам 

переселенцам из Луганской и Донецкой областей (Новости Луганска // 

https://www.facebook.com/lugansk.news/posts/846272242097230. – 2015. – 

26.01). 

 

Правительство доставило в Авдеевку гуманитарную помощь. 

25 января, в Авдеевку доставили 7 тонн продуктов питания, тысячу 

буханок хлеба, 3 куба питьевой воды, а также лекарственные препараты 

группы А. 

Кроме того, городскому дому престарелых военные передали 10 

кубометров дров. 

Гуманитарную помощь от ОГА получили и в прифронтовом 

Дебальцево. Туда наряду с продуктами питания и медикаментами вице-

губернатор области Владислав Лаврик привез генераторы и бензин (Авдеевка 

– моя Родина! // https://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_290920. – 2015. 

– 26.01). 

 

Заместитель председателя Днепропетровской ОГА Геннадий Корбан в 

ходе совещания с руководителями промпредприятий области выступил с 

инициативой создания рабочих мест для мужчин-переселенцев на крупных 

предприятиях. 

Заместитель председателя Днепропетровской ОГА Геннадий 

Корбан: 

Сегодня в Днепропетровской области помимо детей женщин и 

пенсионеров начали регистрироваться взрослые здоровые мужчины. Я хотел 

бы предложить, а также услышать встречные предложения от крупной 

промышленности относительно небольших квот для трудоустройства этих 

людей. Мы понимаем, что идут сокращения, мы понимаем, что сам 

контингент весьма специфический, но мы должны помочь им 

ассимилировать у нас в Украине (Новости Днепропетровска // 

https://vk.com/wall-52044822_19625. – 2015. – 26.01).  
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Славянск вот уже как 6 месяцев со дня освобождения города живет 

нормальной мирной жизнью, благодаря тому, что мир в город принесла 

украинская армия (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/779972152097688. – 2015. – 25.01). 

 

23 января Благотворительный фонд «Славянск Возрождение» 

организовал выдачу гуманитарной помощи переселенцем из зоны АТО, 

которые проживают в Славянске. Жители Закарпатья и Харькова передали 

крупы, сахар и консервы беженцам. Переселенцы по специальным талонам, 

которые им выдавали в социальных службах, могли получить продукты. 

Сегодня «гуманитарку» получили 200 человек (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/779006648860905. – 2015. – 23.01). 

 

ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Провідний грузинський експерт з питань внутрішньо переміщених 

осіб та біженців Юлія Харашвілі: 

Після 2008 року багато переселенців зрозуміли, що швидко 

повернутися додому неможливо. Робота з інтеграції стала дуже серйозною. 

(…) Щодо допомоги, у вас її платитимуть 6 місяців. Напевно, це випливає із 

можливостей бюджету. У нас люди вже 20 років отримують допомогу і стали 

залежними від неї. Має бути золота середина (Переселенці в Грузії вже 20 

років отримують допомогу і стали від неї залежними – експерт // Радіо 

Свобода (http://www.radiosvoboda.org/content/article/26817299.html). − 2015. – 

28.01). 

 

Голова Донецької облдержадміністрації Олександр Кіхтенко: 

Це режим (режим надзвичайної ситуації на території Донецької та 

Луганської областей, − ред.), який стосується суто господарчих справ. І це 

суто для того, щоб був доступ до державних резервів країни, які були б 

направлені на відновлення Донбасу. Це дає додаткові повноваження для 

місцевих органів влади спільно зі Службою з надзвичайних ситуацій більш 

ефективно використовувати можливості держави для відновлення Донбасу 

(Воєнний стан на Донбасі – не забаганка політиків, а вимога закону – 

Сенченко // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/26816366.html). − 2015. – 28.01). 

 

Керівник проекту «Сильні громади Донеччини» Валентин 

Краснопьоров: 

Місяць тому фонд Демократичні Ініціативи ім. Ілька Кучеріва, 

представив важливе соцопитування, яке проливає світло на настрої жителів 

Донеччини. Опитування проводилося серед жителів Слов’янська і 

Краматорська на соціально-політичну тематику. (…) 

Дуже цікава відповідь мешканців міст щодо наслідків війни. (…) 

Повністю зруйноване житло лише у 2% слов’янців і 0,2% краматорчан. 
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Частково зруйноване практично у 20% жителів Слов’янська і майже 4% 

Краматорська. (…) 

Допомогу отримувало практично половина жителів Слов’янська, і 

лише 13% Краматорська. (…) 

Практично на одному рівні, в межах від 30% до 50%, у Слов’янську і 

Краматорську мешканці бояться втратити роботу, відключення опалення, 

зупинки підприємств. Цікава відмінність міст у тому, майже 70% жителів 

Слов’янська бояться не виплати заробітних плат, а в Краматорську таких 

людей практично 45%. 

Лише 30% слов’янців, на відміну від 40% краматорчан, не готові 

відновлювати своє місто в якості волонтера. Схожа ситуація і у бажанні 

безкоштовного і активного волонтерства у відбудові міста. Майже 23% у 

Слов’яньку проти майже 16% у Краматорську. (…) 

Опитування показало велику різницю думок у двох близьких один до 

одного містах. (…) 

Розуміння строкатості населення регіону варто враховувати при 

вироблені державної політики, адже врахування всіх нюансів може 

наблизити Донбас до України (Про що думають жителі Слов’янська і 

Краматорська після окупації? // Українська правда 

(http://life.pravda.com.ua/columns/2015/01/28/188531/). − 2015. – 28.01). 

 

Співдиректор програм зовнішньої політики та міжнародної 

безпеки Центру Разумкова Олексій Мельник: 

З точки зору повноважень Кабміну − це режим надзвичайної ситуації, 

який вводиться на випадок поширення воєнних дій чи диверсійної діяльності 

терористів. Скоріше за все, йдеться про мобілізацію роботи всіх державних 

органів на випадок надзвичайної ситуації техногенного характеру, зокрема у 

разі припинення водопостачання чи електроенергії. Хоча це рішення і було 

прийняте із запізненням, утім воно радше позитивне в умовах загрози 

терористичних актів на всій території України (Введення режиму 

надзвичайної ситуації на Донбасі є радше позитивним рішенням // Центр 

Разумкова (http://www.razumkov.org.ua/ukr/expert.php?news_id=5405). − 

2015. – 28.01). 

 

Радник прем’єр-міністра Данило Лубківський: 

Запровадження режиму надзвичайної ситуації на Донбасі і режиму 

підвищеної готовності у країні дозволить «локалізувати небезпеку». (…). 

Обидва режими не порушують прав і свобод українців, а дозволяють 

налагодити діяльність органів влади на місцях (…) («Надзвичайний» режим 

дозволить локалізувати небезпеку, вірять у Яценюка // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/27/7056545/). – 2015. – 27.01). 

 

Пофесор політології НаУКМА Олексій Гарань: 

Введення режиму надзвичайної ситуації на Донбасі в першу чергу 

спрямоване на захист цивільного населення. На наші міжнародні відносини 
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введення такого режиму не вплине. Це не військовий стан, і навіть юридично 

не режим надзвичайного стану. З точки зору повноважень Кабміну – це 

режим надзвичайної ситуації, який вводиться в разі катастроф. Це необхідно 

зараз нам для захисту цивільного населення тому, що люди на Донбасі 

перебувають під обстрілами, і їм необхідний одяг, харчування, медикаменти, 

а нам потрібно все це забезпечити. Це правильний крок, але його може 

виявитися недостатньо (Експерт: Режим надзвичайної ситуації на Донбасі 

введено для захисту цивільного населення // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/ukraine/ekspert-rezhim-chrezvychaynoy-situacii-na-

donbasse-vveden-dlya-zashchity-grazhdanskogo-naseleniya-587229.html). – 

2015. – 26.01). 

  

Політолог Вадим Карасьов: 

Введення режиму надзвичайної ситуації на Донбасі не вплине на 

міжнародну політику України. 

На видачу кредиту МВФ введення НС не вплине, тому що це не 

військовий стан. ПП передбачає більш жорсткий контроль за пересуваннями 

по території Донецької та Луганської областей, обов’язкове носіння 

місцевими з собою паспортів, комендантську годину тощо. Це варіативне 

рішення, прийняте владою зараз. НС вводиться завжди у разі стихійних лих, 

наприклад. (…) 

Я вважаю введення НС тактично вірним кроком. На цей момент це 

виправдано (Політолог: Введення режиму надзвичайної ситуації не 

вплине на видачу кредиту МВФ // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/politolog-vvedenie-chrezvychaynoy-

situacii-ne-povliyaet-na-vydachu-kredita-mvf-587217.html). – 2015. – 26.01). 

 

Внефракционный народный депутат, экс-глава МЧС Виктор 

Балога: 

Нужно понимать, что чрезвычайное положение и чрезвычайная 

ситуация − это большая разница. Но, еще больше разницы между ними и 

военным положением. Режим чрезвычайной ситуации был бы 

целесообразным в Донбассе, если бы мы его отвоевали и нам нужно было бы 

обустраивать там мирную жизнь и весь перечень проблем ограничивался бы 

обеспечением лекарствами, продовольствием и восстановлением 

инфраструктуры. 

Объявление чрезвычайной ситуации не предоставляет органам 

государственной власти, военному командованию необходимых полномочий 

для предотвращения угроз национальной безопасности. Оно позволяет лишь 

минимизировать последствия, но отнюдь не повлиять на причины (…) 

(Балога: В Донбассе не чрезвычайное, а военное положение // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/3055726143654071). – 2015. – 26.01). 

 

Прогнози 
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Експерт ініціативи Реанімаційний пакет реформ Ілля 

Несходовський:  

(…) Будь-яке подальше зростання рівня оподаткування буде 

призводити тільки до зменшення надходжень до державного бюджету. І в 

минулому році, коли уряд запровадив окремі норми, які збільшували 

податкове навантаження, це призвело до зменшення надходжень до 

державного бюджету. Це загальна логіка реформ на сьогоднішній день. (…) 

Взагалі, приватні підприємства на сьогоднішній день просто будуть 

зніматися з реєстрації і працювати «в чорну», не будуть платити жодних 

податків (Підвищення податків і штампування грошей: економічна 

реформа в дії // Україна без корупції (http://coruption.net/statti/item/13897-

pidvyshchennia-podatkiv-i-shtampuvannia-hroshei-ekonomichna-reforma-v-

dii). – 2015. – 27.01). 

 

Посол Латвии в Украине Аргита Даудзе: 

Если будет возможно, то 2016 станет годом упрощения визового 

режима для Украины и Грузии. Чем быстрее будут воплощены реформы, тем 

быстрее будет результат в этой сфере (Посол Латвии в Украине: Визовый 

режим с ЕС для Украины и Грузии может быть упрощен в 2016 году // 

Гордон (http://gordonua.com/news/worldnews/Posol-Latvii-v-Ukraine-Vizovyy-

rezhim-s-ES-dlya-Ukrainy-i-Gruzii-mozhet-byt-uproshchen-v-2016-godu-

63154.html). – 2015. – 25.01). 

 

Замглавы МИД Польши Конрад Павлик: 

Дата введения безвизового режима между Европейским союзом, а 

также Украиной и Грузией может быть определена на саммите «Восточного 

партнерства», который состоится в мае 2015 года в Риге. 

Отмена виз будет невозможной без тяжелой работы со стороны 

восточных партнеров (МИД Польши: Дата введения безвизового режима 

Украины и ЕС может быть определена в мае // Гордон 

(http://gordonua.com/news/worldnews/MID-Polshi-Data-vvedeniya-bezvizovogo-

rezhima-Ukrainy-i-ES-mozhet-byt-opredelena-v-mae-62781.html). – 2015. – 

23.01). 
 


